

Smithfield မျှဝဲတတ်ဖုံးတတ်မအတတ် သိပ်တတ်သီဒီးသက်ပဝးသနိ

ပတတ်ဖုံးတတ်မပတီမုါ

Smithfield. *Good food. Responsibly.®*



လံာ်ပရၢလၢ ပပုၤပၤလီၤဆ့ၣ်နီၤဒီး ဝဲကျိၤခိၣ်ဒိၣ်ကတၢၢ်ကဘျံးပ 1

လံာ်ပရၢတၢ်ကတိၤဆၢန့ၣ်ကဘျံးပ 2

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစးကဘျံးပ 2

တၢ်ဆၢတၢ်သကံာ်ပဝးသနီကဘျံးပ 2

တၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်သဘံၣ်ဘျီဒိၣ်ထီၣ်ကဘျံးပ 3

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ ဂံၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်သကံာ်ပဝး.....ကဘျံးပ 4

ပပုၤပုၤစူးကတိၤတဖၣ်ကဘျံးပ 6

ပနံၣ်တၢ်ကၢကီၢ်ဖိကဘျံးပ 6

တၢ်ဆၢတၢ်ပုၤအတၢ်ဖိးတၢ်ကျဲၤလၢတၢ်သ့ၣ်တီၤသးလီၤကဘျံးပ 6

ပ Smithfield တံၣ်ဖိယီဖိကဘျံးပ 7

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဖိကဘျံးပ 8

တၢ်စဲကသံၣ်မူၤဘျိးကဘျံးပ 8

ပုၤဂ့ၢ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ကဘျံးပ 8

ပုၤဂ့ၢ်ဖိတၢ်အိၣ်အါကလုာ်ဒီးတၢ်ထဲသိးတုၤသိးလၢတၢ်န့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤကဘျံးပ 9

တၢ်မၤအ့ၣ်န့ မုၢ်ခွဲၤသ့ၣ်ထံးတၢ်မၤအ့ၣ်န့ဒီးတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးကဘျံးပ 9

တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲမူဒါကဘျံးပ 11

န့ဆၢၣ်လီၤခိၣ်ယၢၤကဘျံးပ 11

တၢ်ကွၢ်ထွဲဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိကဘျံးပ 13

တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤမုၢ်ဝဲတၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢဘၣ်အကျဲကဘျံးပ 14

တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျီဒိၣ်ကတၢၢ်ကဘျံးပ 14

တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီကဘျံးပ 17

ပပုၤဘျၢလီၤကျိၣ်စုတဖၣ်ကဘျံးပ 24

တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤကဘျံးပ 24

ဝဲကျိၤပုၤတၢ်ဆၢတၢ်ပုၤကဘျံးပ 24

တၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိၣ်ဒီးတၢ်ကစီၣ်ဒီးတၢ်ဘျၢလီၤလၢကမျၢၢ်ကဘျံးပ 25

ပခိပနံၣ်ကဘျံးပ 26

မုၢ်ဝဲတၢ်ဖိးတၢ်မၤအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါကဘျံးပ 27

ပဒိၣ်တၢ်ပိထံသ့ၣ်ညါ ကွၢ်ဘျိၣ်တၢ်ကိးထီၣ် ဒီးတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါကဘျံးပ 27

ကူၣ်သ့တၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ် တၢ်ကူၣ်လၢမၤကၢအတၢ်ခူသ့ၣ် ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢကဘျံးပ 27

ပုၤဂ့ၢ်ဖိတၢ်ကစီၣ်ကဘျံးပ 27

ဒဲထၢၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဒီးတၢ်ကဟုကယာ်ကဘျံးပ 28

ပပုၤတဝၢတဖၣ်ကဘျံးပ 29

တၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်ကဘျံးပ 29

တၢ်ကတိၤကျၢၢ်တၢ်ကဘျံးပ 30



လိပ်စာလေး ပပုပေးလိင်ဆိုင်နီဒီး ဝဲကျဲခိန်ဒိန်ကတၢ်

ဆူ Smithfield တံာ်ဖိသိမိ-

ပအိန်မူဘၣ်လၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်တခါမဲ ပုၤတၢ်ပုၤပုၤဒီး မုၢ်ကျိၤဝဲၤကျွၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဒီပနံၣ်တဖၣ် မုၢ်လၢကွၢ်စိတၢ်လၢ ကမၤဘၣ်တၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်လၢအဂ့ၤ ဒီးလၢကလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ် မုၢ်ကျိၤဝဲၤကျွၢ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဒီပနံၣ်တနီၤနီၤ ဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲလၢတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲအံၤန့ၣ်လီၤ။ ဝဲ Smithfield Foods န့ၣ် ပဘူၣ်ဂ့ၤတီၢ်ဘၣ်လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်အလုၢ်လၢထူၤသန့ၤလၢအဂီၢ်ဆူၣ်ဘၢဆူၣ် ဒီးတၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိန့ၣ်လီၤ။

Smithfield မုၢ်ဝဲၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သိဒီးသကံာ်ပဝးသန့ၤ ဟံၣ်လီၤဟံၣ်စၢၤဝဲဒၣ် ကိၣ်ခိၣ်ထံး တၢ်သကံာ်ပဝးဒီးသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိအတၢ်ကိၣ်ခိၣ်ထံးပတီၢ် လၢမုၢ်တၢ်လၢပမံၤမၤဘၣ်အိၣ်လၢပမုၢ်ဝဲၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ။ ဒီဖျိလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိဒီးကိၣ်ညါအံၤ ပတဲဘၣ်သး ပတၢ်ဒိနီၤလီၤတၢ်ဟံးမူဒါ လၢကမိၣ်မုၢ်စိၣ်ဂဲၤဘၣ် တၢ်သကံာ်ပဝးဒီးသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိအတၢ်ကိၣ်ခိၣ်ထံးပတီၢ် လၢအထီၣ်န့ၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်တဟံၣ်ဖျါတၢ်ပညိၣ်အံၤဘၣ်ဒီး Smithfield တမ့ၢ်တၢ်လၢန့ၣ်လီၤ။

ပဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိအံၤ လၢတၢ်ဂ့ၢ်အကါဒိၣ်တဖၣ် လၢကနဲၣ်ကျဲ Smithfield အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျဲခဲလၢအဂီၢ်-

တၢ်ဟံးမူဒါ- ပတူၢ်လိာ်တၢ်ဟံးမူဒါ လၢတၢ်လၢပမၤအိၣ်ခဲလၢန့ၣ်လီၤ။ ပထူးထီၣ်ဘျီထီၣ် တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်အဂ့ၤ လၢဘၣ်အကျိၤအကျဲ ဒီဖျိပုၤကူပုၤကညီတၢ်ကွၢ်ထွဲဆၢၣ်ဖိကိၣ်ဖိတဖၣ် တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲလီၤခိၣ်ဃၢတၢ်အိၣ်သး တၢ်ထူးထီၣ်ဘျီထီၣ် တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢလီၤပူၤဖျဲးဒီးအကီၢ်စိဒိၣ် လီၤကဝီၤပုၤတၢ်တဖၣ်အတၢ်ကါဒိၣ် ဒီးတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး တၢ်သကံာ်ပဝးသန့ၤဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်မံၣ်သးမုၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၢ် လၢပပုၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်အကီၢ်စိစိၣ်နီၤလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဖိခိၣ်- ပတၢ်လုၢ်ပိာ်ထီၣ် အတၢ်အကီၢ်စိစိၣ်နီၤလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဖိခိၣ် မုၢ်တၢ်လၢတစၢ်လီၤသးန့ၣ်လီၤ။ ပပုၤကွၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယၢာ်ဘၣ်တဖၣ် လၢကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ကျဲလၢပမၤမုၢ်ကျိၤဝဲၤကျွၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ လၢတၢ်တထီၣ်စၢ်လီၤဂံၢ်ဘၢအပူၤန့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အသိ- တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အသိ မ့ၢ်ပ DNA တမံၤန့ၣ်လီၤ။ ပပုၤကွၢ်စိဘၣ် တၢ်ဆိကမိၣ်အသိတဖၣ် လၢမုၢ်ကျိၤဝဲၤကျွၢ်တၢ်မၤတကီၢ်ခဲလၢအပူၤ ဃုာ်ဒီးကျဲတဖၣ်လၢ ကမၤတၢ်လၢကျဲဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ မၤစၢၤပုၤပုၤစူးကါတၢ်တဖၣ်လၢကျဲဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ ဒီးမၤဂ့ၢ်ထီၣ် Smithfield ဒီပနံၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။

လၢတၢ်ဖဲးဘၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိအံၤ နကထံၣ်ဘၣ်လၢကိးကဘျိးပယုာ်ဃုာ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကတီၢ်လၢ [တဲဖျါထီၣ်န့ၣ်လီၤ](#)။ ပမၤတၢ်ခဲလၢလၢပမၤအိၣ်သ့ၣ် ဒ်သိး တၢ်ကတဲဖျါထီၣ်ဘၣ်တၢ်ညီညီ လၢကမၤတၢ်ဒီးရဲၣ်ကျဲဟ့ၣ်လီၤဘၣ်ကျဲတဖၣ်အါမဲအါမိၣ် လၢပုၤတၢ်လၢလၢကသံကွၢ်ထီၣ်တၢ် မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖျါတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တမံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ နတီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢ မံၤသ့ၣ်တဖျါသ့ၣ်စၢ်ကိး ဒီဖျါတၢ်စူးကါ Smithfield အ Ethics Hotline (တၢ်သကံာ်ပဝးသန့ၤဂီၢ်အူလီၤကျိၤ) လၢတၢ်ကွဲးဖျါအိၣ် လၢလိာ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိအံၤအကုၤလီၤခဲန့ၣ်လီၤ။ ယအာၣ်လီၤလၢ နတဘၣ်တၢ်မၤကၢ်က့ၤန့ၣ် ဒီဖျါတၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်သံကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်အဃိဘၣ်န့ၣ်လီၤ။

ယန့ၣ်လီၤသးလၢ နကမၤသကိးတၢ်ဒီးလၢ တၢ်ဟံၣ်ဘၣ် Smithfield မုၢ်တၢ်မၤလီၢ်တတီၤလၢပဝဲခဲလၢာ် ဟံၣ်ကဖၤလၢသးလၢအိၣ်န့ၣ်လီၤ။

Shane Smith
ပပုပေးလိင်ဆိုင်နီဒီး ဝဲကျဲခိန်ဒိန်ကတၢ်
SMITHFIELD FOODS INC.

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး

ဖဲ Smithfield န့ၣ် ပရဲၣ်ကျဲၤမၤ ပမုၢ်ဝဲၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤခဲလၢတဖၣ် လၢအဘၣ်ဖိးသဲစးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး အိၣ်ပညီၣ်မ့ၢ် ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဟံၣ်လုၢ်ပုၤဘၣ်ဝဲလၢ ကမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤ မၤဘၣ်အမူဒါတၢ်ဖိးတၢ်မၤတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်- ပပုၤပုၤဖူးကါတၢ်တဖၣ် ပပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ် ပပုၤဘၣ်လီၤတၢ်တဖၣ်ဒီးကမုၢ် န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ပညီၣ်မ့ၢ် လုၢ်တက့ၤ တၢ်တမၤဘၣ်တၢ်လၢဒုးလီၤမၤဆးဘၣ်ပုၤ လၢကတဲဘၣ်ပဟံၣ်ဖိးသိတဖၣ်ဃး မ့တမ့ၢ် လၢ ကထံၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ထွဲထီၣ်ရၤလီၤသးလၢ ပလီၤကဝီၤပုၤလၢတၢ်ကစီၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ပညီၣ်မ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ် လၢတဂၤဒီးတဂၤအသိး ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ Smithfield ချၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အလီၤအိၣ်လၢ ဘၣ်မၤတၢ်လၢအဖိးသဲစး ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤကိးဂၤဒဲး လၢတဘၣ်ထွဲဒီးမူဒါလီၤ လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိထီၣ်ရၤတဂၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤ - လၢအဂ့ၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် လၢအအမ့ၢ်ဂ့ၢ် ဒုးဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ခိပန့ၣ်ဒီး အပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဘၣ်ဟံးလီၤမူဒါလၢတဂၤဒီးတဂၤ လၢကဘၣ်မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစးန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ် တၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘၢဟ့ၣ်လီၤသကိးသး လၢသကံၢ်ပဝးသနီၣ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

Smithfield မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးသကံၢ်ပဝးသနီၣ် ဒုးအိၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဟံၣ်ညိၣ်သကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖျါဝဲဒၣ် တၢ်အိၣ်သးလၢ ပကိးသတီၢ်ထီၣ်တၢ်လၢ ကမၤဘၣ်တၢ်လၢအဖိးသဲစးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အကါဒိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဒိတဖၣ် အိၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအပုၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ် သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဘျၢတဖၣ် လၢတၢ်လုၢ်မၤထွဲအီၤလၢပမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢ ပဘၣ်ဒိကန့ၣ်လုၢ်ဟံၣ်မၤထွဲ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ အတၢ်ကွဲးဒီးတၢ်သ့ၣ်ကံၢ်သးလဲ လၢပတၢ်မၤပမူဒါ အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်ညိၣ်ဟံးသး သကံၢ်ပဝးသနီၣ်လၢ မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤအကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃုလၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤဖျၢၣ်စ့ၢ် ကဆဲးလီၤဘၣ်မၤလၢ လံာ်တဘၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ် ဖးဘၣ်ဝဲဒၣ် Smithfield မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးသကံၢ်ပဝးသနီၣ် ဒီးကလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီအလၢပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤဘၣ်ပုၤလၢပဘၣ်မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး နဲၣ်ပုၤတၢ်မ့ၢ်ထဲပဖးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤဝဲၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဘၣ်မိၣ်မူမိၣ်ဂဲၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

ခဲအံၤ လၢတၢ်ခဲလၢကံၢ်အဖိခိၣ် ကမုၢ်ပဟံၣ်ညိၣ်ဟံးသးဘၣ်ဝဲဒၣ် ပတၢ်စံးကတိၤဒီး တၢ်ဖိးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ဒိခိပန့ၣ်တဖျၢၣ်အသိး တၢ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ တၢ်ဒီးသ န့ၣ်ထီၣ်သးလၢပကမၤဘၣ်တၢ်လၢအဖိးသဲစးထီၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် ဘၣ်ဃးတၢ်မၤတၢ်လၢအဖိးသဲစး အိၣ်ပညီၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ် လၢတၢ်အိၣ်သးထီၣ်ရၤတမံၤအပုၤ မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်ဆိကမိၣ်လၢ ပဝဲဒၣ်တဂၤလၢလၢ မ့ၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်လၢကလူၤဟံၣ်မၤထွဲ ဘၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢပမူဒါအပုၤန့ၣ် နအိၣ်ဒီးမူဒါလၢကဘၣ် **တဲဖျါထီၣ်** ဒိတၢ်ဟံၣ် ဖျါအဂ့ၢ်လၢကဘၣ်ပအံၤအသိးန့ၣ်လီၤ. Smithfield ထဲးဂံၢ်ထဲးဘၢ လၢကမ့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဖိးတၢ်မၤအလီၤတတီၤလၢ တၢ်မ့ၢ်ဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အသးဒီးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢထီၣ်သး လၢ **တဲဖျါထီၣ်** လၢကဃုဘၣ်တၢ်မၤစၢၤဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆၢတၢ်သကံၢ်ပဝးသနီၣ်

ပန့ၣ်လၢမ့ၢ်တၢ်ဘျၢလီၤတၢ်တမံၤ လၢပနီၣ်ကစၢ်ဂီၢ်ဒၣ်ဝဲဒီးလၢပခိပန့ၣ်အဂီၢ် လၢတမ့ၢ်ထဲတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တမံၤမ့ၢ်အဂ့ၢ်ဘၣ် မ့မ့ၢ်တခီမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးသကံၢ်ပဝးသနီၣ် န့ၣ်လီၤ. ပယုၤယီၣ်ဟံၣ်ကဲမၤဟီၣ်ထွဲ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်ဘျၢ သ့ခီဖျါ တၢ်မၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် တမ့ၢ်ခီဖျါလၢပဘၣ်မၤအီၤဘၣ် (တၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တမံၤမ့ၢ်အဂ့ၢ်) ဘၣ်ဆၣ် မ့ၢ်ခီဖျါလၢမ့ၢ်တၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစးလၢကမၤဘၣ်မၤအေဃီ (သကံၢ်ပဝးသနီၣ်) န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဆိၣ်ထွဲဘၣ်တၢ်ပညိၣ်အံၤအဂီၢ် ကွၢ်ဆိကမိၣ် တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢလၢအံၤ တချးဆၢတၢ်လီၤလၢကပြဲမၤအီၤ မ့တမ့ၢ် တမၤအီၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်.

တၢ်ဖိးတၢ်မၤအံၤ တဖိးသဲစးခါ.

- မ့ၢ်တၢ်လၢလုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ် သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျၢလၢအိၣ်ဝဲခါ.

တၢ်ဖိးတၢ်မၤအံၤ တဘၣ်သကံၢ်ပဝးသနီၣ်ခါ.

- တၢ်အံၤမ့ၢ် တၢ်တသ့ၣ်တီသးလီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်လၢန့ၣ်န့ၢ်အီၤတသ့ခါ.
- တၢ်အံၤတဘၣ်လိာ်ဖိးမဲလိာ်သးဒီး Smithfield အ တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤ မ့တမ့ၢ် ကျဲသန့တဖၣ်ခါ.
- မ့ၢ်တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်လၢအတကပြဲတဘၣ်လၢယဂီၢ်လၢက မၤဘၣ်အီၤ မ့တမ့ၢ် လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ဘၣ်ကွံာ်အီၤခါ.

တၢ်ဟံးဂ့ၢ်မၤဘၣ်ဒိ Smithfield မ့တမ့ၢ် ပုၤဂၤသ့ခါ.

- မ့ၢ်တၢ်အံၤ ကဒုးလီၤဘၣ်ခိပန့ၣ် မ့တမ့ၢ် ယၤဆူ တၢ်ကျဲၤဘၣ်လိာ်ဖိးမဲအလီၤပတီၢ်ခါ.
- မ့ၢ်တၢ်အံၤဒုးအိၣ်ထီၣ် ကျိၣ်စ့အုၣ်တၢ်သံတံၢ်ဘၣ်ခါ.
- တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢတလီၤပုၤဖျဲး တဖျါလီၤဟံၣ်ကဲ မ့တမ့ၢ် တဖျါသ့ၣ်တီသးလီၤဘၣ်ခါ.
- မ့ၢ်ဖျါထီၣ်ဆူကမုၢ် မ့ၢ်ဘၣ်ထွဲပဟံၣ်ဃုာ်ဒီးယၤခါ.

မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢနစံးဆၢဘၣ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤ ဖျါဖျါဖျါလၢ "တမ့ၢ်" ဘၣ်န့ၣ် နကပြဲပတၢ် ဃုတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ် မ့တမ့ၢ် ဆီတလၢတၢ်မၤလိကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တမ့ၢ်သ့ၣ်မုၢ်သးလၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤထီၣ်ရၤတမံၤလၢတၢ်သံကွၢ်အပုၤ အန့ၣ်သတးဒီး **တဲဖျါထီၣ်** တက့ၢ်. တဘၣ်ကွၢ်ကဟံၣ်နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်တဂ့ၢ်.

တၢ်တီၢ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်

ထဲၤဖျါထီၣ် မ့ၢ်တၢ်ကတိၤဆၢန့ၢ်အါ လၢကတဲၣ်န့ၢ်ပၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲး အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်ဟံးမ့ၢ်ဒါ လၢကတဲၣ်ဘၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ်သန့ၣ် ဘၣ်သးတၢ်သကဲၣ်ပဝးထီၣ်ရီၤတမံၤလၢတၢ် တုၤထီၣ်ဘး တၢ်အဂီၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်လၢဟံၤလီၤသးလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအပူၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

တဘျီလၢလံၤထဲၤ တထံၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ဘၣ် Smithfield အကျဲၤသန့ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤကျဲၤပတီၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဘျီ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ထီၣ်ရီၤတမံၤ လၢဘၣ်ထွဲဒီး Smithfield လုၤတူၢ်လုၤတီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒါလီၤဘၣ်န့ၣ်လၢကတဲၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်အါတဘျီယီၣ်န့ၣ်လီၤ မ့ၢ်တသ့ၣ်ညါလီၤတၢ် သံကွၢ်တၢ်တက့ၢ်- တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်လၢ ကတီၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်လၢတမ့ၢ်တၢ်လုၢ်ဟံၤမၤထွဲ တၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တမ့ၢ်သကဲၣ်ပဝးသန့အကျဲၤန့ၣ် မၤဒိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤသ့ၣ် ပျဲတၢ်မၤတၢ်လၢတကၢ်ဒြးတဘၣ်ကဲထီၣ်သး ကွၢ်ကွၢ် ဒီးဒုးကဲထီၣ် တၢ်ကီၤတၢ်ခဲးန့ၢ်အလီၤ လၢကတီၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်ဟးဂီၤထီၣ်ရီၤတမံၤသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ

1. ကျဲၤခိၣ်ထံးပတီၢ် လၢတၢ်ဟံၤဖျါထီၣ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အိၣ်ဒိၣ်ကတၢ် မ့ၢ်တၢ်ကတိၤဟံၤဖျါထီၣ်အါဆူန့ၣ် ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မ့ၢ်ဒါခိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ဆူန့ၣ်လီၤကတီၢ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီမ့ၢ်ဒါခိၣ် န့ၣ်လီၤ-
န့ၣ်မ့ၢ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဖဲးဆၢလၢမၤသးမံၤဘၣ်န့ၣ်သး မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်သးလၢ တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တခါလၢကျဲၤအံၤအယီၣ်န့ၣ် နကၢ်ဒြးရဲၣ်ကျဲၤမၤအီၤလၢကျဲၤပတီၢ်ဆူညါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ
2. ကိးလီၤတဲၣ်ဆူန့ၣ်လီၤကတီၢ် Ethics Hotline (တၢ်သကဲၣ်ပဝးသန့ဂ့ၢ်ဂီၤအူလီၤကျဲၤပုၤ ပျဲအိၣ်လၢလံၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအကုလီၤခဲတက့ၢ်- တၢ်ကိးလီၤတဲၣ်ဆူ ဂ့ၢ်ဂီၤအူလီၤကျဲၤပုၤ အိၣ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဒီးမၤအီၤလၢမံၤသ့ၣ်တဖျါသ့ၣ် သန့က့ၤ ဒ်န့ၣ်တီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤဆူပုၤဖဲးဆၢန့ၣ်လီၤတဲၣ်ဆူထဲလဲၣ်န့ၣ် ဒ်ပဟံၤဖျါထီၣ်န့ၣ်ဘၣ်ယိၣ်အိၣ်ဒိၣ်အဂ့ၢ်သ့ၣ်အါထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ- တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အံၤအဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်အါခဲလၢလံၤ လၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အါဒီဖျါ ဂ့ၢ်ဂီၤအူလီၤကျဲၤန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ယိၣ်ထံးညါအါန့ၣ်လီၤ
3. ကတီၢ်သကဲၣ်ပဝးဒီး န့ၣ်လီၤကတီၢ် Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲကျဲၤပုၤ အပူၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါတဂၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်လုၢ်ဟံၤမၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်အိၣ်ယၢ်အဂၤတမံၤမဲၤ-
ဒ်အအိၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအသိးတက့ၢ်

တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ရီၤတမံၤလၢန့ၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်ဖျါလၢကမ့ၢ်တၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်ဘၣ်တၢ်ထီၣ်ရီၤတမံၤ ပကဟံၤအီၤလၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဒ်တၢ်ပျဲဘၣ်ပုၤလၢကမၤဘၣ်အါအသိး ဒ်လၢ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဖီလၢ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်ပျဲအါလၢကမၤအါသ့ၣ် ဒ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤလၢဟ့ၣ်ထီၣ်သးတဖၣ် ဒီးတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အသိးန့ၣ် Smithfield တတူၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်မၤကျဲၤကျဲၤပတီၢ်လၢလၢဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ် တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်တီၣ်သး လီၤအပူၤ ဒီဖျါတၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်အယီၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ယိၣ်ထံးညါတမံၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ- တၢ်ဂ့ၢ်ခဲလၢတဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်အါ ကဘၣ်တၢ်ကွၢ်သမံၤမိးအါဒီးသမံၤထံးကွၢ်ဘၣ်အါ ယုၢ်ဒီးကျဲၤပတီၢ်အကၢ်ဒြးအဘၣ်တဖၣ် လၢတၢ်ယိၣ်ထံးညါအပူၤ မၤဒိၣ်ထီၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်လီၤကွၢ်တၢ်ကီၤတဲၣ်ဆူအဂ့ၢ် ထီၣ်ရီၤတမံၤန့ၣ်လီၤ

တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တခါ တကဟုကယၢ်ကွၢ်န့ၣ်လၢ တၢ်လီၤဘၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်ကမ့ၢ် လၢန့ၣ်ဘၣ်ထွဲယုၢ်လၢ တၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်ဘၣ်တၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ကမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဒိလၢအဆဲးအစ့ၤဝဲန့ၣ်လီၤ- တၢ်မ့ၢ်လၢဘၣ်လၢပဝဲကိးဂၤ ကအိးထီၣ်သးဒီးအိၣ်ဒိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီၣ်သးလီၤလၢတၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဖဲး တၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်လၢတၢ်ထဲးဂံၤထဲးဘါ ဒ်သိးကယိၣ်ထံးညါတၢ်ဒီးကျဲၤဘၣ်လီၤက့ၤအါန့ၣ်လီၤ

တဲၣ်ဖျါထီၣ်

"တီၢ်သ့ၣ်ဟံးသးဂ့ၢ်" အစီပညီမ့ၢ်ဒ်လဲၣ်

"တီၢ်သ့ၣ်ဟံးသးဂ့ၢ်" အစီပညီမ့ၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်လၢတၢ်တီၣ်လီၤအပူၤ တအိၣ်ဒိၣ်တၢ်တီၢ်ဟံးသးလၢအအါ န့ၣ်လီၤ- ဖဲန့ၣ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤဘၣ် ယိၣ်တခါလၢ တၢ်တီၢ်သ့ၣ်ဟံးသးဂ့ၢ် န့ၣ်လၢတၢ်မၤသးလၢကဲထီၣ်သးန့ၣ် န့ၣ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအမ့ၢ်အတီၢ် ဒီးန့ၣ်မၤအီၤလၢတမ့ၢ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်အ ရူတဒိၣ် လၢကမၤဘၣ်ဒိ Smithfield မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤဂၤအယီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ

ယတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ကဘၣ်တၢ်ကဟုကယၢ်အါ "ဒ်တၢ်ပျဲပမၤဘၣ်အါသ့ၣ် လၢသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဖီလၢ" အစီပညီမ့ၢ်ဒ်လဲၣ်

တၢ်ကဟုကယၢ်န့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဖဲန့ၣ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်အါဒိၣ် မ့ၢ်တၢ်တမံၤလၢ ပဟံးဂ့ၢ်ဘၣ်အါလုၤတူၢ်လုၤတီၤန့ၣ်လီၤ- ပကဟံၤဖျါထီၣ် န့ၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ် ထဲလၢဖဲအလီၤအိၣ်လၢပဘၣ်မၤအါ ဒ်အမ့ၢ် ဖဲတၢ်မၤကျဲၤပတီၢ် လၢပဘၣ်ဟံၤဖျါထီၣ်န့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီဖျါသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လီၤ

ယသ့ၣ်ညါလၢ ယပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ဘၣ် Smithfield ကျဲၤသန့န့ၣ်ကလၢ် ဒီးဘၣ်သ့ၣ်ညါကမ့ၢ်တၢ် မၤကျဲၤပတီၢ်ဘၣ်သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လီၤ- ယဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢ တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အယီၣ် ယပုၤမၤသကိးတၢ်ကဘၣ်ဟီဟးထီၣ်ကွၢ်န့ၣ် လီၤ- မ့ၢ်ယဘၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢယသ့ၣ်ညါခါ

မ့ၢ် နကဘၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢန့ၣ်ညါဘၣ်သးတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါ ပတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ- မ့ၢ်တၢ်ညီန့ၣ်လၢ ကဘၣ်ယိၣ်တၢ်ဖဲန့ၣ်တီၣ်ဖျါ ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် ကမၤတၢ်တဘၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤကျဲၤပတီၢ် ဒီးကအိၣ်ဒိၣ်ဒီး တၢ်ဟံၤထွဲထီၣ်အိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ် လၢပုၤလၢဘၣ်ထွဲအဂီၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ- ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ပျဲတၢ်မၤကျဲၤပတီၢ်ကဲထီၣ်သး လၢတဘၣ်တၢ်သမံၤမိးကွၢ်ဘၣ်အါန့ၣ် မၤဘၣ်ဒိအါထီၣ်တၢ်ဒီး ဒုးဘၣ်ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီ တၢ်မၤဂ့ၢ်သ့ၣ်ဂ့ၢ် ဒီးသဲစးတၢ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ် လၢအဟံၤထွဲထီၣ်သးတဖၣ် အတၢ်ကမ့ၢ်ပတီၢ်ကအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ- တၢ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ဒီးတၢ်ဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဆိအချ့န့ၣ် တၢ်ဘၣ်တံၢ်တၢ်အိၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ

တဲဖျါထီၣ်

ယမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဃးဒီးယပၤဆၢရဲၣ် ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ်န့ၣ် ယဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်

က- နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် ဘၣ် ဃးဒီးနပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် တမ့ၢ်ဘၣ်သးလၢ တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တခါ ဆူနပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ် လၢတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ရီၤတမံၤအဂီၢ်န့ၣ် နကတိၤတၢ်ဒီးတၢ်မူဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤလၢအဂၤတဂၤမ့တမ့ၢ်နစူးကါ Ethics Hotline (တၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤ) ပျံၤသ့န့ၣ်လီၤ

ယဆိကမိၣ်လၢ ပုၤမၤသကံာ်တၢ်တဂၤ လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ဘၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီးဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမၤကမ့ၢ်ဘၣ် သဲသးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ

ယအဲၣ်ဒီးမၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး ဒီး တဲဖျါထီၣ် ဘၣ်ဆၣ် ယဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢ ယမ့ၢ်မၤဒ်န့ၣ် ယတၢ်ဖိး တၢ်မၤကလီၤမၤကွံာ်န့ၣ်လီၤ
ယကပြဲၤမၤဒ်လဲၣ်

တဲဖျါထီၣ် Smithfield ကျဲၤသန့ တီၣ်ဒြဲၣ်တၢ်မၤကံာ်က့ၤတၢ် လၢပုၤတဂၤလၢ ဒီ ဖျါလၢတီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်တခါ မ့တမ့ၢ် မၤတီၣ်ထီၣ်တၢ်မၤကမ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်တမံၤမၤ လၢတၢ်တီၣ်သ့ၣ်ဟံသးလၢအဂၤ န့ၣ်လီၤ

ဒီပနံၣ်ကကဟုကယာ် ဘၣ်ယၤလၢတၢ်မၤကံာ်က့ၤတၢ်အဂီၢ်ဒ်လဲၣ်

Smithfield ကဃိထံသ့ၣ်ညါ တၢ်ဟံထီၣ်တၢ်ကမ့ၢ်လၢ တၢ်မၤကံာ်က့ၤတၢ်အဂ့ၢ်ခဲလၢာ် ဒီး ကဟံးဂ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ပုၤလၢဘၣ်ထွဲခဲလၢာ် - တုၤလၢဒီးပၣ် ဃုာ်ဒီးတၢ်ဟံးတီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်န့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤန့ၣ်လီၤ

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ ဂီၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်သကံာ်ပဝး

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် ပဒီပနံၣ်အတၢ်တီၣ်ခိၣ်ရီၤမဲ လၢအမ့ၢ် တၢ်မၤမူဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၤလၢပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤဘၣ်ပုၤ မၤတၢ်ဖိအဂၤတဖၣ် အိၣ်ဒီးမူဒါလီၤဆီတခါလၢကဘၣ်စိၣ်မူစိၣ်ဂဲၤဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤန့ၣ်လီၤ အါစုအါဘျီ တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ်သန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဆဲးကျဲၤအလီၤဆိကတၢ် ဖဲပုၤမၤတၢ်ဖိဟဲတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢ ပုၤကိးဂၤဒဲးအိၣ်လၢ တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ်သန့ၣ် အလီၤလၢ ကဒိကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤတၢ်လီၤ ဆဲးဒီးစံးဆၢဘၣ်တၢ်လၢအကပြဲၤအဘၣ်န့ၣ်လီၤ

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ် ဒီးတီၣ်ခိၣ်ရီၤမဲတၢ် ကွၢ်ထံကွၢ်ဆဲးဝဲနတၢ်သကံာ်ပဝးန့ၣ်လီၤ နမ့ၢ်ပုၤကဲဒိကဲတံာ် ဒ်အမ့ၢ် ပုၤတီၣ်ခိၣ်ရီၤမဲလၢတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်တဂၤအသိး ကဘၣ်မၤတၢ်ဆူၣ်န့ၢ်အလီၤ ဒ်သိးကမၤဆူၣ်ထီၣ် Smithfield အသကံာ်ပဝးသနီၣ် အလုၢ်လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ ဒီးလူၤဟံးမၤထွဲတၢ်အါန့ၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢပမၤအီၤ သ့န့ၣ်လီၤ နအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးမူဒါလၢ ဘၣ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ်လူၤဟံးမၤထွဲဘၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်န့ၣ်ဘူးဘူးတၢ် တၢ် လၢနပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤဘၣ်အီၤ ဒီးမၤလီၤတၢ်လၢ ပုၤသၢဖုတဖုလၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိမၤသကံာ်တၢ်ဒီးအီၤတဖၣ် သ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲဒီးလူၤဟံးမၤထွဲဘၣ် ပကျဲၤသန့တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျဲၤပတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ

အိၣ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢတၢ် အမူဒါတဖၣ်လၢမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်န့ၢ် တၢ်လၢနဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဒီးလၢတၢ်ကျဲၤ ဘၣ်လီၤက့ၤ မ့တမ့ၢ် မၤလီၤထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်ဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ ဖဲပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဆူန့ၣ်အိၣ် တၢ်လီၤဘၣ်န့ၣ်လၢနကဘၣ်-

- ဒိကန့ၣ်ဒီးသမံထံကွၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်
- ကျဲၤဘၣ်လီၤက့ၤအီၤလၢကျဲၤအကပြဲၤအဘၣ် ဒ်လၢတၢ်အိၣ်သးမၤအသးဖီလၢာ် ဒီး
- မၤလီၤထီၣ်အီၤဒ်အလီၤအိၣ် လၢကမၤလီၤတၢ်ဘၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဟံသ့ၣ်ဟံသးတဘျီယီ ဒီးလၢအကပြဲၤအဘၣ် ဒီဖျါတၢ်ဖိးတၢ်မၤအမူဒါ ဒ်အမ့ၢ် ပုၤဂ့ၢ်ဝဲ မ့တမ့ၢ် Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ လၢတၢ်မၤမူဒါခိၣ် အပတီၢ်ထီၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ် ခဲကပၤလၢာ်န့ၣ်လီၤ

တဘၣ်မ့ၢ်ထဲဆၢဒီပုၤမၤတၢ်ဖိမ့တမ့ၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်ဆူ Ethics Hotline (တၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤ) န့ၣ်တဂ့ၢ် ဟံးမူဒါ လၢကမၤလီၤတၢ်တၢ်ဂ့ၢ် အိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအပူၤဒီး ပုၤလၢဘၣ်မူဒါလီၤလီၤသ့ၣ်ညါ ဘၣ်အီၤန့ၣ်တက့ၢ်



မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး

န့ၣ်ထံၣ်ဘၣ်တၢ်တမံၤလၢလၢ လၢနဖိကမိၣ်လၢဖျါတကၢၣ်တဘၣ် မ့တမ့ၢ် တဘၣ်သကံၣ်ပဝးသန့ဘၣ်န့ၣ် နမ့ၣ်ဒါအိၣ်လၢကဘၣ် **တဲဖျါထီၣ်**န့ၣ်လီၤ. လၢကမၤဒဲအံၤအဂီၢ် နဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢအလီၤအိၣ်တဖၣ် ဒိသိးကဘၣ်ဘၣ်က့ၤ တၢ်အိၣ်သးအခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိလၢမၤဘၣ်ဒိဆါတၢ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်လၢ မ့ၢ်တၢ်အိၣ်သးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အလီၤအိၣ်လၢနဘၣ် **တဲဖျါထီၣ်** န့ၣ် သံကွၢ်လီၤက့ၤနသးလၢတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤ-

1. တၢ်ဖိးတၢ်မၤအံၤ ဖိးသဲစးခါ.
2. တၢ်ဖိးတၢ်မၤအံၤ ဘၣ်သကံၣ်ပဝးသန့ခါ.
3. မ့ၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤအံၤ ဘၣ်လိာ်ဖိးမံလိာ်သးဒီး Smithfield မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးသကံၣ်ပဝးသန့ခါ.
4. တၢ်ဖိးတၢ်မၤအံၤ မ့ၢ်အဘၣ်သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးသကံၣ်ပဝးသန့ခံမံလၢဂီၢ်ခါ.
5. တၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝီမ့ၢ်ဖျါဆူကမျါန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်အညီလၢယဂီၢ်ခါ.
6. မ့ၢ်ယအဲၣ်ဒီးအကဲထီၣ်သးဒီးယၤခါ.
7. မ့ၢ်တၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝီ ကဘၣ်တၢ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါအီၤလၢအဂ့ၢ်အဘၣ် ခိဖျါယဟံၣ်ဖိးသီဖိ ပုၤမၤသကိးတၢ် ဒီး Smithfield ပုၤဘျါလီၤစုမၤသကိးတၢ်တဖၣ်ခါ.

တၢ်စးဆါတဖၣ်လၢတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ် မ့ၢ်အိၣ်လၢ "တမ့ၢ်" န့ၣ် နကၢၣ် **တဲဖျါထီၣ် ဒီးဃုတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.**



ပပုပုစူးကတ်တဖ်

ပနံတကက်စီ

ပပုပုစူးကတ်တဖ် နိပပုစူးကတ်တဖ် - ပုသ်ဃုဒီးပပုစုဖ်ဃီဖ်တဖ် - မုလ်ကွါစိဘုဝဲ လာပကဆုာထီနီဘု
တန်အိန်တန်အီလာပပုစူးကတ်တဖ်ဃီဝဲ ဂုလာတန်အိန်ဆုနီဆုနီ နိဒီးအိန်ဒီးလံာ်ပနီဘုလီတော်
လီဆဲးနံလီ။ Smithfield အတန်မေလီဒီးပနံတကက်စီ သနုးသးလာ သဲစးတန်သိန်တန်ဒီးတန်ကျ
လာဘုတန်ပာဆုာရဲကျအီဒီဖျီ United States Department of Agriculture (ကီအဲမဲရကစိပုဒီးဖျီဖျီဖျီ
) ဒီးကရဒါအဲတဖ် လာထံကီအဂါတဖ် မတန်ဘုထွဲဒီး တန်အိန်တန်အီအတန်ပုစူးဂုဝီ တန်ကီစီဒီးလံာ်ပနီ
နံလီ။ ပပုစုဘုတန်သိန်လီဆု ပပုစုဖ် လာအကကျအဘုဒီး အတန်လီတန်ကျ ဒီးတန်ဟံးမုဒါ
ဘုထွဲဒီးတန်သိန်တန်သီတဖ်အဲ ဒီးတန်ဖဲတန်မအကီကွဲလာပလာထီနီဘုထီနီဘုအီ ဒ်သိးကမလီတန်လာပမ
တုထီနီဘုဘုအီနံလီ။ မုတန်အဂါဒီလဲ ပပုစုထီနီဘုတန်သိန်လီအဲ လီတန်လီဆဲး ဒီးလူဖ်တန်အီလာ
တန်ဖဲတန်မအကျိကွဲပုစုတုလံာ်နံလီ။

တန်ဟံးမုဒါလဲ တန်အိန်တန်အီအတန်ပုစူးဂုဝီ ဒီးတန်ကီစီ လီဘုလာပဝဲကိးဂါအသိးနံလီ။

နမုထံနီဘုတန်ကီတန်ထီရီတဖ် လာဘုထွဲဒီး တန်အိန်တန်အီအတန်ပုစူးဂုဝီ မုတမု တန်လုသုခါပတန်ဘု
ပတန်ဖဲတန်မအကျိကွဲ လာဘုထွဲဒီး တန်ပုစူးဂုဝီ တန်ကီစီ မုတမု လံာ်ပနီနံလီ။ **ထဲဖျီထီနီ**တကွါ။ တဲဘု
နပာဆုာရဲကျတန်မုဒါဒ် မုတမု စူးကါ **ထဲဖျီထီနီ** အကျလာအဂါတဖ် လာဘုတန်ပရိအဲအိန်လဲ တန်သိန်တန်
သီအဲအပုဒီးကျဲမေဘုလံာ်ကွဲအီတဘျီပီတကွါ။

တန်ဆါတန်ပုအတန်ဖဲတန်ကျလာတန်သုနီတီသးလီ

Smithfield ရဲကျဲမဲဖဲတန်လာ တန်သုနီတီသးလီအပူနီနီ ဒီးဟံးစုကွါမဲဘုဒီးပပုပုစူးကတ်တဖ်
လာတန်ထဲသီးတုသီးအပူနီလီ။ ပတဒုးဘုထွဲသးလာ တန်ဒုးနံပန်ကမုတန် မုတမု တန်ဘိးဘုရဲလီတန်
မုတမု တန်မေတန်ကုန်လီမေကီအကျိကျဲတဖ် လာဆုာကမုတန်ဆီကမိန် ဘုနံလီ။ ပတန်ဘိးဘုရဲလီ
ဒီးတန်ကုန်လီမေကီအတန်ဖဲတန်လာတဖ် ကပူပုစုထွဲဒ် သဲစးတန်သိန်တန်သီလာဘုထွဲတဖ်နံလီ။
တန်အိန်လဲ လာပမအီလာဘုဒီးပပုစုတန်ကတ်တဖ် ဒီးတန်ဖဲတန်မေသုတဖ် ကဘုဒိသနုထီနီသးလာ တန်
ဂုလီတန်ဒီးတန်မနီမလာအလီတန်လီဆဲးနံလီ။ တန်ဘိးဘုရဲလီ လာအကမု မုတမု ဒုးပန်ကမုတန်
ဒုးကဲထီနီသဲစးဂုဝီ ဒီးမုတန်မေ အတန်ကီတန်ဒိနီမုမုလီပဂီသုနံလီ။ သုနီထီနီလာ ပပုစုတန်အိန်လာ
တန်အကီစီဒီးအတန်ပုစုကလံ အတန်ထဲသီးတုသီးဖီဒီနီတကွါ။ နမုအိန်ဒီးတန်သဲကွါ မုတမု တန်ဘုဃီ
Smithfield အတန်ဆါတန်ပု မုတမု တန်ကုန်လီမေကီအကျိ ထီရဲတမံ မုတမု ပုမေသကိးမုဝဲ မုတမု
ပပုစုပုစုမုဝဲတန်မေတဖ် ထီရဲတမံနံ ဆဲးကျဲ Smithfield အသဲစးဂုဝီဝဲကျဲ အပုစုဘုမုတန်ဒါတဂါ မုတမု
ထဲဖျီထီနီ ဒီဖျီတန်စူးကါ တန်အိန်ယာတဖ်လာဘုတန်ဟံဖျီအဂါလာတန်သိန်တန်သီအဲအပုစုတကွါ။

မေတန်လာအဘုဖဲသဲစး

တန်အိန်တန်အီအတန်ပုစူးဂုဝီ တန်ကီစီ ဒီးတန်ကျဲလံာ်ပနီဘုလံာ်ဘုစး မုတန်လီ
ဘုလာပပုစုမုထွဲအီအိန်ကတန်နံလီ။ အဝဲသုနီ မုတန်ကီစီထဲတန်နံနံသးအဂါတ
မဲ လာပပုစူးကတ်တဖ်အဂါနံလီ။ နမုတဟံဖျီ ပတန်ဟုာ်လီသးဖဲတန်မေတန်လာ
မုဒါတန်လီဘုမေထွဲအီအဲဘုဒီး Smithfield တမုတလာနဂီဘုလီ။

ထဲဖျီထီနီ

သပာစိတန်အိန်လာမတန်ထွဲထီနီဘုထီနီပနံတ
ကအကျိ။ ကဘုမေကီထီနီပနံတကတုလာ
145° နံလီ။ ယထံနီဘုလာ အတန်ကီထီနီတုဒုဖဲ
120° နံလီ။ တန်ကမုနံအိန်ဘုဒီးနီထီနီတန်ကီတ
မဲမဲသုလီ။ ယကျဲမေဒဲလဲ။

ဒုးသုညါ နပာဆုာရဲကျဲတန်မုဒါဒ် ဒီးမေပိထွဲတန်ဖဲ
တန်မေကျဲပတန်တဖ် လာကပုသုညါဘုဘုကွါ
တန်ဂုကီတကွါ။ နဘုဘုကွါ တန်ဂုလာကျဲအဲမုတသု
ထဲဖျီထီနီ ဒီဖျီတန်စူးကါ တန်အိန်ယာတဖ်လာတန်သိန်
တန်သီအဲအပုစုတကွါ။

ယမေတန်လာ တန်ဆါတန်ပုအတန်ဖဲတန်လံာ်နံလီ။
ယတန်မေမုဒါဒ် အဲဒဲဒီးလာ
ပကတဲဘုပပုပုစူးကတ်တဖ်
လာပပုစုပပုစုနံတန်ကီဒီးပပုစုက တဖ်ဘုကပဲဒဲကွဲ
ပနံတကတန်မနံလီ။ ဒဲတန်လာမတဲဘုအီသုအသိး
တန်တဘုဒီးဒီးအီလာတန်အီမဲဘုလီ။ မု
ဒဲတန်ကီထီနီသီလာလာပစးထီနီအီနံလီ။
ယကျဲမေဒဲလဲ။

ထဲဖျီထီနီ တန်ရဲလီဘုတန်ဂုတန်ကျဲလာအမု
ဘုဒီးပပုစုပပုစုတဖ်အဂါ မုတန်လာအမုနံလီ။
မုတန်အိန်ဒီးတန်ပဂါဟံကျဲတန်ဂုတန်ကျဲအဲအလီ
ဘုနံ ပတန်ကျဲမေထွဲအီဘုနံလီ။



တဲဖျါထီဉ်

**ပှါမေတါအာဉ်လီအီလီတဂါလါ
ဖဲးတါမေတါလါတါလီထီဉ်ထီ လါပတါဖဲးတါမေလီ
ဒီးတကျါခိဉ်ကုာ်ကျါ၊ မုတမုာ် မိာ်ပာ်ယီာ်ကတီးတါပှါ
ဖျဲးပီးလီဘဉ်လီ၊ ယကဖြဲးမဒဲလဲဉ်။**

ပှါကိးဂါဒဲးလါ ပတါဖဲးတါမေလီပှါ ပဉ်ဃုာ်ဒီး
ပှါမေတါအာဉ်လီအီလီတဖဉ် ဒီးပှါတမံးတဖဉ်
ကဖြဲးလူပာ်မေထွဲဘဉ် ပတါပှါဖျဲးဂုာ်အကျဲပတီာ်
တဖဉ်န့ဉ်လီ။ **တဲဖျါထီဉ်** ဒီးတဲဘဉ်နပါဆုာ်ရဲဉ်ကျါ
တါမူဒါခိဉ် မုတမုာ် စူးကါတါအိဉ်ယါအဂါတဖဉ်
လါဘဉ်တါဟံဖျါအဂါအိဉ်လါ
တါသိဉ်တါသီအံအပှါတက့ာ်။

**ယကသံဉ်သရဉ် ဟ့ဉ်ကုာ်ဝဲဒဉ်လါ ယကပှါ
အီကသံဉ်တလိဉ်ကသံဉ်သရဉ်အကသံဉ်ထဲလဲ
လါကမေကယါလီ၊ တါနါဒဲအီပှါတါဘဉ်က
အဂီုန့ဉ်လီ။ အိဉ်ဒီးလံာ်မံပနီဉ်လါ ဟ့ဉ်ပလီဝဲဒဉ်
တါတဘဉ်ဖဲးတါမေတါလါဖဲးဖီကဟ့ဉ်ဖဲတါအီဘဉ်က
သံဉ်ကသီအံအခါဘဉ်လီ။ ယနီဉ် သီလုဉ်စိာ်ကဖီတါ
လါတါမေလီန့ဉ်လီ။ ယကဖြဲးမဒဲလဲဉ်။**

နကဖြဲး ဘိးဘဉ်သုဉ်ညါ နပါဆုာ်ရဲဉ်ကျါတါမူဒါခိဉ်
ဒီးနလီကဝီ၊ ပှါဂုာ်တါမေမူဒါခိဉ် န့ဉ်လီ။
နန့ဉ်လီမေဘဉ် မူဒါတါမေအဂါတဖဉ်
ဖဲတါအီဘဉ်ကသံဉ်ကသီအံအခါ လါဘဉ်သုဉ်သုဉ်
ကမေဘဉ်ဒိနတါပှါဖျဲးဂုာ်ဖိ ဖဲတါဖဲးတါမေတါလါသီ
လုဉ်စိာ်ကဖီတါ အခါသုန့ဉ်လီ။

ပ Smithfield ဟံင်ဖီဗီဖိ

တါပှါဖျဲးဂုာ်ဖိ မှါတါပညိဉ်ဟံသးအကျဲတမံး ဒီးမှါတါကဟုကယာ်ဘဉ်လီသးန့ဉ်လီ။ ပကဟုကယာ် ဘဉ်လီသး
လါတါမေဘဉ်ဒိနါခိ ဒီဖျါတါမေလီတါလါ ကပှါပာ်မေထွဲ ပတါအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချဲဒီးတါပှါဖျဲးဂုာ်ဖိအကျဲပတီာ်တဖဉ်န့ဉ်
လီ။ ပကဟုကယာ်လီစုာ်ကိးပသး ဒီဖျါတါဒီသဒါတါဟံထဲနီဖး ဒီးတါမေအနုပယွဲတါလါတါဖဲးတါမေလီပှါန့ဉ်လီ။
ပတတူာ်လီာ် တါသကံာ်ပဝး လါလုာ်သုဉ်ခါပတါ တါအဂီုခိဉ်ထဲးပတီာ်တဖဉ်အံနီတမံးဘဉ်လီ။



မေတါလါအဘဉ်ဖိးသဲး

မိကပမေသကိး ပမူဒါလါပသိးဒဉ်ဝဲ ဒိသိးကမေလီတါဘဉ်လါ ပဝဲခဲလကံ က့ဘဉ်ဆူဟံဉ် ဆူပဟံဉ်ဖိဗီဖိတဖဉ်ဒီးတါသကိးတဖဉ် ဖဲတါဖဲးတါမေတါလါတနံဒီးတနံ၊
ပှါဒီးတါအိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချဲမဲက့တုဘဉ်အခါန့ဉ်တက့ာ်။

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ

ပတၢ်ဟံလၢ ကဟံလီၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်ထံးပတီၢ် လၢပစဲးဖီကဟံတၢ်မၤလီၤအပူၤ လၢပမၤတၢ်ဖိ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ အသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ် ဒီးတၢ်ဘျုး ဒီးလၢပကျဲသန့တဖၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ။ ပရဲၣ်ကျဲဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လီ တၢ်ထွဲဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤ ဆူပမၤတၢ်ဖိတဖၣ် လၢအကၢၤအဘၣ်ဒီးအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ဒီးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်တၢ်အကၢၤဒိၣ်လၢ ပဘၣ်ထီၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လီအံၤ လီၤတၢ်လီၤဆဲး ဒီးမၤဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤ လၢပတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်အကျိၤကျဲပတီၢ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျဲပတီၢ်တဖၣ် လီၤဘၣ်လၢ ပပမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဒီးပုၤဂၤတဖၣ် လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ။

ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဟံဖျါထီၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ ဝီ အတၢ်ဘၣ်ထီၣ် လၢအတၢ်လီၤတၢ်ကျဲအတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီကီၢ်ဖီပတီၢ်ထီ မ့တမ့ၢ် ဃုာ်ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအတၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့န့ၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ အလုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ် တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီအကျဲပတီၢ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ် ထံးအတၢ်လီၤဘၣ်ထီၣ်တမံၤမံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ တၢ်အကၢၤဒိၣ်လၢ နဘၣ် **တဲဖျါထီၣ်** အီၤတဘျီဃီ ဆူ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အံၤတတီၤတီၤ မ့တမ့ၢ် စူးကၢၤကျဲပတီၢ်တဖၣ် လၢတၢ်ဟံဖျါအီၤလၢ **တဲဖျါထီၣ်** အပူၤ လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအဆၢ ပုၣ်ဃုာ်ဒီး Smithfield အတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ် အူလီၤကျိၤ သ့န့ၣ်လီၤ။

တၢ်စဲကသံၣ်မူၤဘျီး

ပမ့ၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤတတီၤလၢ ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်စဲကသံၣ်မူၤဘျီးဒီးသံးဧၤကံးန့ၣ်လီၤ။ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ ဟဲထီၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဒီး တၢ်မူသံး မ့တမ့ၢ် တၢ်ပူၤကသံၣ်မူၤဘျီးန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ထီၣ်လၢအနီၣ်ကစၢ်ဂီၢ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်ထံးပတီၢ်အံၤ ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကံးဂၤဒဲး မဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဘၣ်လၢ Smithfield တၢ်စုလီၤခိၣ်အပူၤအခါ ဒီးလၢအမၤတၢ်အလီၤတပူၤလၢလၢန့ၣ်လီၤ။ ဒ်မ့ၢ်အသိးလီၤ ပတူၢ်လီၤဘၣ် တၢ်စဲ တၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤ တၢ်ဆါ မ့တမ့ၢ် တၢ်ထူးထီၣ်ဘျီထီၣ် ကသံၣ်မူၤဘျီးတဖၣ်သဲးစးတဖၣ် ဖဲအိၣ်လၢ မူဒါတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် ဒီပန့ၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲပူၤအခါဘၣ်လီၤ။

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢကသံၣ်မူၤဘျီး မ့တမ့ၢ် သံးဧၤကံးန့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤလၢ နဂီၢ်- ဝဲသးစူၤ ကွၢ်ဘၣ်လၢ နတၢ်န့ၣ်ဘျးတၢ်ဂ့ၢ်ကတူၤမ့တမ့ၢ် ဆဲးကျဲၤ နလီၤကဝီၤ ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤမူဒါခိၣ် လၢတၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤ ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်။ နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ကျဲသန့အံၤ မ့တမ့ၢ် ဆိကမိၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤ လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ဘၣ် အတၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်လၢ တၢ်ဟံဖျါဒုးန့ၣ်ပဂၢ်အဂ့ၢ်လၢထးအသိးန့ၣ် **တဲဖျါထီၣ်** တက့ၢ်။

နမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤအနုပယွဲ မ့တမ့ၢ် ထံၣ်ဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤ (မ့တမ့ၢ် ပုၤတဂၤလၢလၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤပူၤ) ဘၣ်တၢ်မၤအနုပယွဲအီၤန့ၣ် **တဲဖျါထီၣ်** တက့ၢ်။ တဲဘၣ် ပာၤဘျဲးကျဲကျဲတၢ်မူဒါခိၣ် နလီၤကဝီၤပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤမူဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် ဟံးဂ့ၢ်ဝီမၤတၢ်လၢကျဲအဂၤတဖၣ် ဟံဖျါသးအိၣ်လၢ **တဲဖျါထီၣ်** တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအဆၢ ပုၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ကိးလီၤတဲစိဆူ Smithfield အတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤတက့ၢ်။

ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်

ပုၣ်ကျဲးစးရဲၣ်ကျဲးဖဲးမၤတၢ် လၢတၢ်ကဟုကယာ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲစၢၤဘၣ် ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ဒ်အမ့ၢ်ပမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတမံၤ လၢတၢ်သကံာ်ပဝး ဒီးတၢ်ဟံလၢ အိၣ်ဒီးဂ့ၢ်ဝီဒီးကျိၤအပူၤအသိး ပရဲၣ်ကျဲးဖဲးမၤတၢ်လၢ ကျဲသန့တဖၣ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကျဲပတီၢ် လၢအိၣ်ဝဲတဖၣ် လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဂ့ၢ်ဝီခဲလၢတဖၣ် လၢအမ့ၢ်ဝဲဒၣ်-

- တၢ်ဘိးဘၣ်ရဲၣ်လီၤတၢ်ထံးတုၤသိးလၢတၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ဝီဘၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အါကလုာ်-
- ဒီသဒါ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ပုၤတဂၤတဖၣ် ဒီးပလီၤခိၣ်ဃၢၤတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီ ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်ဆိးပၤ။
- တီၢ်ဂီၢ် တၢ်မၤအနုပယွဲ ဒီးတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တက့ၢ် လၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤ။
- ဟံးဃာ်ဂၢ်ကျဲၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ပုၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ် မၤအလဲလဲဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျးတဖၣ် ဒီးတၢ်မၤဂၢ်ကျဲၤဘၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကအိၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်သဘျုး ဒီးတၢ်မၤသကံးတၢ်ဆါတၢ်ပုၤ လၢမ့ၢ်ဃုထာဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ။
- တတူၢ်လီၤဘၣ် တၢ်မၤအမၤသီဘၣ် ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် လုၢ်တုၤလုၢ်တီၤ ပုၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်စူးကါ ဖိဒိဖဲသ့ၣ် တၢ်မၤဆူၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤန့ၢ်ဆိၣ်ခဲတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် ပုၤမၤတၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤတဖၣ် အတၢ်မၤလီၤပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ် တၢ်မၤအမၤသီဘၣ် ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ထီၣ်ရဲၣ်တမံၤန့ၣ် တဲဖျါထီၣ် တက့ၢ်။

တၢ်ဂ့ၢ်ဝီကျိၤအဂၤဂၤဘၣ်ဃးဒီး Smithfield ရဲၣ်ကျဲးမၤတၢ် လၢအဟံးဃာ်ဂၢ်ကျဲၤဝဲဒၣ် ဒီးဆိၣ်ထွဲစၢၤ ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ် ကွၢ်ဘၣ်လၢ ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အကျဲသန့ တက့ၢ်။

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲးစး

- တူၢ်လီၤမ့ၢ်ဒီးဟံကဲ တၢ်လီၤဆီလီၤသး ဘၣ်ထွဲဒီး ကလုာ် တၢ်မုၢ်ခွဲၤ တၢ်ဘျီတၢ်ဘျီ ဂံထံးစံၣ်စီၤ ဂုၤဂၤ တက့ၢ်။
- ဟံကဲဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤတဖၣ် လၢနတၢ်ဖဲးတၢ်မၤပူၤတက့ၢ်။ • မၤနမူဒါလၢနသိး ဒ်သိးကဒုးပူၤဖျဲးဘၣ် ပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤလၢ တၢ်စဲကသံၣ်မူၤဘျီးတက့ၢ်။

တဲဖျါထီဉ်

ယပာချာ်ကျဲတဲမူဒါခိဉ် ဃါပသူဘဉ်ပု
လာတလီၢ်တလီၢ်တလီၢ် ဒီးလာတနဲအံၤ
မာပျဲၤမးဖုးဘဉ်ဒုဉ်လဲဉ်ပပုမာတဲဖိတဂါ
န့ဉ်လီၤ- ယတဆိကမိဉ်လၢ ပဝဲဒုဉ်နီတဂါ
ကနာ်လၢ ပယာချာ်ကျဲတဲမူဒါခိဉ်န့ဉ်
တမးဖုးတဲဒ်န့ဉ်ထီဘိဘဉ်
ဘဉ်ဆဉ်တဲတမုာ်ဘဉ်ယသးန့ဉ်လီၤ
ယကပြဲမဒ်လဲဉ်-

Smithfield အတဲဖိတဲမာလီၢ် ကဘဉ်ပုဖျဲဒီး
တဲမာအုန့ဒီးတဲစုဆုဉ်ခိဉ်တကး ပုဉ်ယုဒီးတဲမာ
ပျဲၤမးဖုးတဲလၢကျိဉ်ကျိဉ် ဒီးတဲမုးကတဲမာပျဲၤ
မးဖုးတဲအကျဲထီရီၤတမံၤန့ဉ်လီၤ- နမုာ်တနာ်လၢ
တဲမာပျဲၤဖုးဘဉ်တဲန့ဉ် တမုာ်တဲလၢတီဉ်သ့ဉ်ဟ်သးဒုး
ကဲထီဉ်ဘဉ်အိၤသနာ်ကု ဒုးကဲထီဉ်ဒီးဝဲတဲပျဲၤတဲမာ
ဒီးတဲမာပုးမာပျဲၤတဲသ့ ဒီးမုာ်တဲလၢတီဉ်တဲဒီးတဲ
လၢအတကပြဲတဘဉ်သ့န့ဉ်လီၤ- တဲမံၤကတဲမာပျဲၤ
မးဖုးတဲမုာ်အိဉ်ထီဉ်ဘဉ်လၢနတဲဖိတဲမာလီၢ်အပူၤန့ဉ်
တဲဖျါထီဉ် ဒီဖျါတဲမုးကတဲ အိဉ်ယၢအကျဲဟ်ဖျါသး
လၢတဲသိဉ်တဲသိအံၤအပူၤ တမံၤမဲၤတက့ၢ်-



ပုၤဂ့ၢ်ဝီတဲအိဉ်အါကလုာ်ဒီးတဲထဲသိးတုၤသိးလၢတဲန့ဉ်ဖဲန့ဉ်မာ

Smithfield ရဲဉ်ကျဲတဲဒ်သိးကထုးန့ဉ် သိဉ်လိန့ဉ် ဒီးဟံးဃာ်ဂံၢ်ကျဲၤန့ဉ်ဘဉ် ပုၤမာတဲဖိအတဲအိဉ်အါမဲၤအါကလုာ်တမံၤလၢ
ဟ်ဖျါထီဉ်ပပုၤတဂါတဖုးန့ဉ်လီၤ- ပထဲးဂီၢ်ထဲးဘါ ဒ်သိးကမာလၢထီဉ်ပုၤထီဉ်ဘဉ် ဒီပနဲအလုာ်လၢတဲဆဲးတဲလၢတမံၤလၢ
အမုာ် တဲပုဉ်ယုဒ်လဲဉ်ခဲဆဲး တဲလၢအဂ့ၢ် ဒီးတဲဖိတဲမာအကဲဖိန့ဉ်လီၤ- တဲအိဉ်ဒီး ပုၤမာတဲဖိအါမဲၤအါကလုာ် ဒုးန့ဉ်ဘဉ်ပုၤ
တဲကဲဘျးလၢ တဲထံဉ်တဲကွဲၢ်ဖိအါမဲၤအါကလုာ်ဒီး တဲမာဆုဉ်ထီဉ်ဘဉ် ပတဲကဲကဲကျဲးစးမာတဲဖိတဲမာန့ဉ်လီၤ-

Smithfield မုာ်ဝဲတဲမာကစၢ်အိဉ်ဒီးတဲခွဲးတဲယာ်ထဲသိးတုၤသိးတဖုးန့ဉ်လီၤ- ပတဲဟံးထံနီၤဖးဘဉ် ပုၤမာတဲဖိ မုတမုာ်
ပုၤပတဲထီဉ်ထီရီၤတဂါ ဒီဖျါလၢအကလုာ် ဖဲးဘျးလဲၤ တဲဘျးတဲဘါ ကလုာ်န့ဉ် မုတမုာ် ကလုာ်ဂံၢ်ထဲး တဲမုာ်ခွဲ
မုာ်ခွဲတဲသးစဲ သးန့ဉ် တဲနီၤခိကွဲၢ်ဂီၤတလၢပုၤ တဲကဲသုးလီၤလဲၤ မုတမုာ် တဲအိဉ်ဒီးပတီၢ်အဂါ ထီရီၤတမံၤ
လၢဘဉ်တဲကဟုကယာ်အိၤလၢ ကီၢ်စးဖျိဉ်သဲးစးတဲသိဉ်တဲသိဖိလၢ န့ဉ်လီၤ- လၢန့ဉ်အမဲၤညါ လူၤဟံးမာထွဲဝဲဒုဉ် တဲ
န့ဉ်ဖဲန့ဉ်မာအသဲးစးတဲသိဉ်တဲသိ လၢဘဉ်ထွဲတဖုး ဒ်အမုာ် တဲဟ့ဉ်ခွဲးစိကမိၤတဲဖိတဲမာသဲးစးတဲသိဉ်တဲသိတဖုး
မုာ်ဝဲတဲအါကိဉ်လၢ တဲဟံးဃာ်ဂံၢ်ကျဲၤဝဲဒုဉ် ပပုၤမာတဲဖိ အတဲအိဉ်စံာ်အိဉ်ကျဲၤဒီးတဲအိဉ်ဖျိဉ်ရဲဉ်လီၤသးန့ဉ်လီၤ-

နမုာ်န့ဉ်လၢ နဘဉ်တဲမံၤထံနီၤဖးဘဉ်န့ဉ် န့ဉ်လၢပုၤတဂါဂၤ တူၢ်ဘဉ်တဲဟံးထံနီၤဖး မုတမုာ် အိဉ်ဒီးတဲသံကွဲၢ်
ဘဉ်ယးဒီး Smithfield အတဲထီဒါတဲဟံးထံနီၤဖးတဲကျဲၤသန့န့ဉ် **တဲဖျါထီဉ်** တက့ၢ်- တဲသကဲးတဲဒီး နဂီၢ်ခိဉ်ထဲး
ပယာချာ်ကျဲတဲမူဒါခိဉ် န့ဉ်လီၤကဝီၤပုၤဂ့ၢ်ဝီတဲမူဒါခိဉ် မုတမုာ် တဲရဲဉ်ကျဲၤပယာချာ်တဲသန့အဂါတဖုးတက့ၢ်-
တဲမုာ်တညီဘဉ်န့ဉ်လၢကတဲဘဉ် ပယာချာ်ကျဲတဲမူဒါခိဉ် မုတမုာ် တဲမာမူဒါခိဉ် စုးကတဲအိဉ်ယၢတဖုးလၢ
တဲဟ်ဖျါအိၤအိဉ်လၢ **တဲဖျါထီဉ်** တဲသိဉ်တဲသိအံၤအဆၢ ပုဉ်ယုဒီး Smithfield အ Ethics Hotline
(တဲသကဲးပဝဲးသနီၤဂီၢ်အူလီၤကျဲၤ) တက့ၢ်-

တဲမာအုန့ မုာ်ခွဲသ့ဉ်ထဲးတဲမာအုန့ဒီးတဲစုဆုဉ်ခိဉ်တကး

ပပုၤမာတဲဖိတဖုး အိဉ်ဒီးတဲခွဲးတဲယာ် လၢကမဲးမာဘဉ်တဲပုၤဖျဲဒီး ဘဉ်တဲမာအုန့ ပုဉ်ယုဒီး မုာ်ခွဲသ့ဉ်ထဲးတဲမာအုန့
ဒီးတဲစုဆုဉ်ခိဉ်တကး လၢတဲမံၤတဲမာလီၢ်ပူၤန့ဉ်လီၤ- တဲမာအုန့ မုာ်ဝဲတဲသကဲးပဝဲးထီရီၤတမံၤလၢ
မာစုၤလီၤတဲသုးသ့ဉ်လၢကမီၤ မာပျဲၤမးဖုးတဲ မုတမုာ် မာဆါဘဉ်ပုၤတဂါ ဒီး Smithfield တတူၢ်လီၢ်ဝဲဒုဉ်တဲသ့ဉ်တဖုး
ထီရီၤတမံၤဘဉ်လီၤ- ပတဲတူၢ်လီၢ်စ့ၢ်ကိး တဲမုးကတဲ မုတမုာ် ဟံးစုကွဲၢ်မာ် နီၤခိဂံၢ်ဘါ ထီရီၤတမံၤ လၢအဒုးကဲထီဉ်တဲဘဉ်ဒီ
လၢနီၤခိနီၤကစၢ် ဒုးဘဉ်ပုၤတဂါလၢကပျဲၤကွဲၢ်တဲဘဉ်ဒီလၢနီၤခိနီၤကစၢ် မုတမုာ် မာပျဲၤမးဖုးဘဉ်ပုၤတဂါန့ဉ်လီၤ- လၢတဲ
ကဟံးဃာ်ဂံၢ်ကျဲၤတဲဖိတဲမာလီၢ်ပူၤဖျဲဒီး တဲမာအုန့ ဒီးတဲစုဆုဉ်ခိဉ်တကးအဂီၢ် ပဘဉ်ပားဆဲးတဲလၢလၢအံၤ-

- တဲလၢတူၢ်လီၢ်အိၤတသ့ - လၢတဲဖိကတဲမုာ်ဂုၤ လၢနီၤခိ မုတမုာ် လီၢ်ယံၤခီတုၤ ဒီး ဘဉ်တဲမာအိၤလၢပုၤ
အနီၤကစၢ်မုာ်ဂုၤ လၢကျဲအဂါမုာ်ဂုၤ (အဒိ- လီပရၢ) - လၢအဒိးသန့ထီဉ်သးလၢ ပုၤမာတဲဖိတဂါ အကလုာ်
ဖဲးဘျးလဲၤ တဲအမုာ်ခွဲ မုတမုာ် မုာ်ခွဲ တဲအိဉ်ဖျါ မုာ်ခွဲတဲသးစဲ ကလုာ်ဂံၢ်ထဲး တဲဘျးတဲဘါ သးန့ဉ် နီၤခိ
မုတမုာ် နီၤသးတဲကွဲၢ်ဂီၤတလၢပုၤ နီၤခိတဲဟဲလီၤစၢၤ တဲကဲသုးလီၤလဲၤ မုတမုာ် တဲအကွဲၢ်အဂီၢ်အဂုၤတဖုး
လၢဘဉ်တဲကဟုကယာ်အိၤလၢကျဲအဖိးသဲးစးန့ဉ်လီၤ-
- တဲကတဲဟးဂီၢ်တဲ မုတမုာ် တဲကတဲလီၤန့ၤ လၢဘဉ်ထွဲဒီးကလုာ် ကလုာ်န့ဉ်မိ တဲဘျးတဲဘါ မုတမုာ်
မုာ်ခွဲသ့ဉ်ထဲးတဖုး-

တဲဖျါထီဉ်

ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်ဂၤ သံကွၢ်ဝံၤသံကွၢ်က့ၤယၤ
လၢကယုအဲဉ်ယၤန့ၢ်လီၤ
တမ့ၢ်တၢ်အညီၤလၢယၤကိာ်ဘၣ်လီၤ
ယကၢ်မၤဒဲၤလဲၣ်

တဲသကိးတၢ်ဒီး န့ၣ်ကဝီၤပုၤဂ့ၢ်တၢ်မၤမူဒါခိဉ်
မ့တမ့ၢ် စူးကါတၢ်အိဉ်ယၤအဂၤတဖၣ် လၢဟံ
ဖျါသးအိဉ်လၢတၢ်သိဉ်တၢ်သီအံၤအပူၤတက့ၢ်
အဝဲသ့ၣ်မၤစၢန့ၢ်လၢ ကတဲဖျါဘၣ် တၢ်ကွဲးန့ၢ်လၢ
ပုၤတဘၣ်သးထီၣ်တမံၤခိဖျါပုၤမၤသးတၢ်တဖၣ်
သ့န့ၢ်လီၤ

- တၢ်ဒူးန့ၣ်ဖျါ လံာ်တၢ်တဖၣ် ခးတဖၣ် လံာ်န့ၣ်လံာ်လၢတဖၣ် ကံတိတဖၣ် တၢ်ဂီၤခဲၣ်လွံၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်တုၤတၢ်ဂီၤတဖၣ်
လၢမၤလီၤပုၤလၢကဝီၤ မ့တမ့ၢ် မၤသးထီၣ်ပုၤ
- ကျိဉ်တၢ်စံးကတိၤအတၢ်မၤပယု မၤအၢမၤသီတၢ် ယုနီၤခိတၢ်အုဉ်လိာ် တၢ်အုဉ်လိာ်ဆိးက့ ထီဒါလိာ်သး တၢ်မၤပျဲၤမၤဖူးတၢ်
မ့တမ့ၢ် တၢ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးအသကံာ်ပဝးလၢအဂၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကတိၤဆဲးပုၤဂၤလၢကဝီၤ
- မၤပျဲၤမၤဖူးတၢ်လၢက့ၤထီၣ်တမံၤ လၢနီၤခိမ့ၢ်ဂ့ၢ် လၢတၢ်စံးကတိၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် လၢတမ့ၢ်တၢ်စံးကတိၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ်
လၢတၢ်ကွဲးလံာ်လဲၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်
- တၢ်မၤပျဲၤမၤဖူးတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒိဘၣ်လိာ်သး တၢ်ဖီဉ်ဘၣ်လဲးဘၣ် လၢအမ့ၢ်တၢ်ယုတၢ်အုဉ်လိာ်ဆိးက့လၢ အလီၤတအိဉ်
လၢတုၤလိာ်အိၤတသ့ မ့တမ့ၢ် တၢ်တိာ်သ့ၣ်ဟံသးမၤတိာ်တဘၣ်ပုၤတဂၤအတၢ်လဲၣ်တၢ်က့ၤ
- တၢ်လွဲးန့ၢ်မုဉ်ခွါသ့ၣ်ထံး မ့တမ့ၢ် တၢ်ယုတၢ်လၢမုဉ်ခွါသ့ၣ်ထံးတၢ်သးလီၤအဂီၢ်
- တၢ်ကွဲးတရီၤတပါလၢမုဉ်ခွါသ့ၣ်ထံး မၤဖျါနီၤခိလၢမုဉ်ခွါသ့ၣ်ထံး တၢ်ဟံဖျါ တၢ်ဖိတၢ်လံာ် မ့တမ့ၢ်
တၢ်ဂီၤတဖၣ်လၢမုဉ်ခွါသ့ၣ်ထံးသနီ တၢ်ကွဲးကလံာ်ဒီးတၢ်မၤသီဉ်သ့ၣ်မၤလီၤကလုာ် တၢ်မၤလီၤပုၤဂၤလၢကဝီၤ မ့တမ့ၢ်
တၢ်ကတိၤလၢမုဉ်ခွါသ့ၣ်ထံး တၢ်ကတိၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်တဲလီၤန့ၢ် ဒီးတၢ်တဲဝံၤတဲက့ၤ ဒီးတၢ်ကတိၤလၢတုၤလိာ်အိၤတသ့
ဘၣ်ဃးပုၤတဂၤအနီၤခိတၢ်အိဉ်ဖျါ
- တၢ်ကတိၤန့ၣ်အုတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤအရၢၢ်စၢၢ်လၢဒုးကဲထီၣ်တၢ်မၤဘၣ်ဒီးလိာ်သးနီၤခိသ့
- တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂၤထီၣ်တမံၤလၢ တအိဉ်ဒီးဂ့ၢ်ဒီးကျိၤ မၤပတုာ် မ့တမ့ၢ် မၤတိာ်တဘၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်ဂၤ အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ

တၢ်အံၤ လီၤဘၣ်လၢ Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကိးဂၤဒီး ဒီးပုၤတဂၤလၢလံာ်လၢ မၤသကိးမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤဒီး Smithfield န့ၢ်လီၤ မ့တမ့ၢ်တၢ်ဝဲၤလီၤလၢ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤဒီးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲၤလၢဘၣ်ထွဲ
ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်လၢတၢ်မၤလီၤအချၢန့ၢ်လီၤ

နမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤအနုပယု မ့တမ့ၢ် ထံဉ်ဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤ (မ့တမ့ၢ် ပုၤတဂၤလၢလံာ်လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤပုၤ) ဘၣ်တၢ်မၤအနုပယုအိၤ မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်အုဉ်သး မ့တမ့ၢ် သ့ၣ်ညါဘၣ် တၢ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကး
မ့တမ့ၢ် တၢ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးမၤပျဲၤမၤဖူးတၢ်ထီၣ်တမံၤန့ၢ် **တဲဖျါထီဉ်** တက့ၢ် တဲဘၣ် ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိဉ် န့ၣ်ကဝီၤပုၤဂ့ၢ်တၢ်မၤမူဒါခိဉ် မ့တမ့ၢ် ဟံးဂ့ၢ်တၢ်မၤလၢကျဲၤအဂၤတဖၣ်
ဟံဖျါသးအိဉ်လၢ **တဲဖျါထီဉ်** တၢ်သိဉ်တၢ်သီအံၤအဆၢ ပုၤယုဒီး တၢ်ကိးလီၤတဲစိဆူ Smithfield အတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၤဂီၢ်အူလီၤကျဲၤတက့ၢ်



တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲမူဒါ

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး

ပဲခဲလၢတဖၣ် ကၢၤဖြးထဲးဂံၢ်ထဲးဘါလီၤသး လၢဟံၣ်ဖှိၣ်ထီၣ်သနီၣ်တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ န့ဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤ လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢတနံၤဂီၢ်စ့ၣ်န့ၣ်လီၤ တၢ်မမၤမူဒါခိၣ်တဖၣ် ကၢၤဖြးဃုတၢ်ထံၣ်တဖၣ်လၢ အပူၤမၤသကိးတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးကျဲအဂ့ၢ်တဖၣ်လၢက-

- မၤစ့ၢ်လီၤတၢ်စူးကါလၢဂီၤထံ/ထံဘၣ်အဘၣ်သီ
- မၤစ့ၢ်လီၤတၢ်တဖၣ်
- ဟံးန့ၢ်စူးကါက့ၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်
- စူးကါဂံၢ်သဟီၣ်တုၤတုၤလူၤတီၤ ဒီး
- မၤဂ့ၢ်ထီၣ် တၢ်ဟံးစ့ၣ်ကျဲဒီးတၢ်စူးကိၣ်တၢ်တဖၣ်
- တၢ်မၤစ့ၢ်လီၤတၢ်ဘိၣ်တၢ်စၢၤန့ၣ်လီၤ

Smithfield ဟ့ၣ်လီၤသးလၢကဟံးမူဒါ အံးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ်လၢ ကမၤစ့ၢ်လီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမၤဘၣ်ဒိတၢ်သ့ၣ်ဖျိပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအဃိန့ၣ်လီၤ ပတၢ်ကွၢ်စိ မ့ၢ်တၢ်ဆဲးမၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်မၤစ့ၢ်လီၤန့ဆၢၣ် လီၤခိၣ်ဃၢၤတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ ပကဟ့ၣ်လီၤတၢ်အိၣ်ဃၢၤတဖၣ်လၢအလီၤအိၣ် ဒ်သိးကကဟုကယာ်ဘၣ် န့ဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤဒီးရဲၣ်ကျဲကွၢ်ထွဲတၢ်အကၢၤဖြးအဘၣ်တဖၣ်လၢဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိ တဖၣ် ဘၣ်တၢ်စူးကါအိၣ်လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ

န့ဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤ

ပဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢ ထံကီၢ်ဒီးလီၤကဝီၤတဖၣ် အန့ဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဖဲပမၤတၢ်အိၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်န့ၣ် ဟံလီၤဝဲဒၣ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီဘၣ်ထွဲဒီး ထံတၢ်ကဆဲးကဆီၣ် ကလံၤတၢ်ကဆဲးကဆီၣ် တၢ်စူးကိၣ်တၢ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် တၢ်ဆုၤထီၣ်ဆုၤထီၣ်တၢ် ဖိတၢ်လံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲကွၢ်ထွဲကွၢ်တဖၣ်ဒီးဂီၢ်အူအတၢ်ရဲၣ်ကျဲန့ၣ်လီၤ ပတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်လူၤပိၤမၤထွဲဘၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤ 100% လၢအဆၢၣ်ကတီၢ် 100% တီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ



နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တမံၤလၢတၢ် ဘၣ်ဃးဒီး နဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့တမ့ၢ် အဲၣ်ဒီးတီၣ်ထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်တခါန့ၣ် နကၢၤတၢ်ပိၣ်အိၣ်ဒီး နဂီၢ်ခိၣ်ထံးပၤဆၢၣ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ် နဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤပုၤန့ၣ်တၢ်မူဒါခိၣ် လၢန့ၣ်ပီၣ် Smithfield သဲးစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤ မ့တမ့ၢ် ဆဲးကျဲၤ Smithfield အတၢ်သကံၣ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူလီၤကျဲၤန့ၣ်လီၤ ဒီးဒ်န့ၣ်အသိး နကၢၤ **တဲဖျါထီၣ်** တဘျီဃီ ဖဲနမ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ်လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အတၢ်အိၣ်သးတမံၤလၢတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မ့ၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်ဘၣ် နဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢ ဘၣ်ထွဲထီၣ်ရီၤတမံၤန့ၣ်လီၤ

Smithfield ရဲၣ်ကျဲၤဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိ ဆူပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ် နဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤအတၢ်ကၢၤတၢ်ဘၣ် လၢအမူဒါတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီတၢ်လီၤတၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ မ့ၢ်တၢ်အကၢၤဒိၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤတၢ်သိၣ်လိအကၢၤဒိၣ်အံၤဒီးဘူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်ဝဲ တၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤလီၤဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ အအံၤမ့ၢ်ကျဲၤတနီၤပုၤဘၣ်ဂီၢ်လၢတၢ်သိၣ်လိအံၤအပူၤ

- ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကၢၤတၢ်ဘၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်လီၤလူ ဒီးတၢ်လီၤဆဲၣ်အဂ့ၢ်ခဲလၢာ် ဒ်အလီၤအိၣ်လၢ တၢ်ဘျီဒီးတၢ်မၤလီၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်လၢဘၣ်ထွဲ အသိးန့ၣ်လီၤ
- တၢ်ကဘၣ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤဘၣ်တၢ်အိၣ်လိးအကၢၤအဘၣ်တဘျီဃီ လၢကမၤစ့ၤလီၤ တၢ်မၤဘၣ်ဒိနဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤန့ၣ်ထီၣ်တမံၤလၢတၢ်န့ၣ်လီၤ
- ဘၣ်ဒီးန့ၢ်တၢ်ပျဲဒီးကရၢတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လီၤတချးန့ၣ်လီၤ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်တၢ်အလီၤ ဒီးလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်ဖဲ တၢ်ဘျီထီၣ်တၢ် တၢ်ဆီလီၤဟံၣ်လီၤတၢ် တၢ်စးထီၣ်မၤတၢ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကတီၢ်ခါန့ၣ်လီၤ
- တၢ်ကဘၣ် ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်စ့ၢ်ကီး နဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ လၢတၢ်ဘၣ်ထွဲ လီၤသးဒီးတၢ်ဆီတလဲထီၣ်ရီၤတမံၤလၢ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ
- တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ် တၢ်သမံထံကွၢ်တၢ် ဒီးတၢ်မၤကွၢ်တၢ် လၢအကၢၤအဘၣ် ကဘၣ်မၤထွဲသးဒီး မၤနီၣ်မၤယါတၢ်လၢအဘၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ

တဲဖျါထီၣ်

လၢတၢ်မၤလီၤ ယထံၣ်ဘၣ်သိတခါ ယွၤလီၤလၢ ကျဲၤသ့ၣ်ဖးတဘိအလီၤ လၢအိၣ်ဃၢၤတၢ်ကျဲၤအပူၤဒီးလီၤဆူထံယွၤကျဲၤန့ၣ်လီၤ ယကၢၤမၤဒ်လဲၣ်

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် နကမ့ၢ်ဘၣ်ပုၤထဲတဂၤလၢ ကွၢ်ထံကွၢ်ဆဲးဘၣ် တၢ်ကထီၣ်သးအံၤန့ၣ်လီၤ နကၢၤ **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤမူဒါခိၣ်ဒီးနဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤပုၤန့ၣ်တၢ်မူဒါခိၣ်တဖၣ် လၢအကၢၤအဘၣ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်န့ၣ်လီၤ အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ် တပံးဂ့ၢ်ဝဲတဘျီဃီ လၢကယုထံသ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ် နကၢၤကိးလီၤတဲစိဆူ Smithfield အတၢ်သကံၣ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ် အူလီၤကျဲၤမ့တမ့ၢ် တီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ Smithfield သဲးစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ အပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤ န့ၣ်တက့ၢ်

ယပၤဆၢၣ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ် မၤယကွၢ်တၢ်ကွၢ်စးခိလီၤလံးဖးဒိၣ်တ ဘိၣ်ဆူတယာ်ဒၤပူၤန့ၣ်လီၤ ယထံၣ်ဘၣ်လၢတနီၤဖျါလီၤကဲလၢနဆၢၣ် လီၤခိၣ်ဃၢၤလံာ်တၢ်ပျဲဒီးတၢ်မၤနီၣ်မၤယါန့ၣ်လီၤ ယကၢၤမၤဒ်လဲၣ်

ခိပန့ၣ်အတၢ်ကၢၤယာ် တၢ်မၤနီၣ်မၤယါအကျဲသန့ လိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ တၢ် မၤနီၣ်မၤယါဘၣ်ထွဲနဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤအါမံၤအါကလုာ် ကဘၣ်တၢ် ရဲၣ်ကျဲၤဟံၣ်အိၣ်ဖျါဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးကတိၤယကိးတၢ်ဒီး နဆၢၣ်လီၤခိၣ်ဃၢၤ ပုၤန့ၣ်တၢ်မူဒါခိၣ် လၢကမၤလီၤတၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်စုးကွၢ် တၢ်မၤနီၣ်မၤယါတဖၣ်အံၤ တအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ



တဲဖျါထီၣ်

ယထံၣ်ဘၣ်လၢ ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိတနီၤနီၤလၢတၢ်မၤလိၤအပူၤ အိၣ်ဒီးအပူၤလိၤဘၣ်ကူၤ ဒီးထီၣ်လုၤထီၣ်လၢ ဖဲတၢ်ဖိာ်ဆၢၣ်လီၤအိၣ်ဆူကရၢပူၤဝံၤန့ၣ်လီၤ- ယဆိကမိၣ်လၢဘၣ်သ့ၣ် သ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒိဖျါတၢ်ပီးတၢ်လိၤအဟးဂီၤလၢအကရၢပူၤတမံၤမံၤန့ၣ်လီၤ- ယကပြဲမၤဒ်လဲၣ်-

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် နကမ့ၢ်ပုၤဆိကတၢ်တဂၤလၢ ကွၢ်ထံကွၢ်ဆးဘၣ် တၢ်ကိတၢ်ခဲအံၤန့ၣ်လီၤ- နကပြဲ **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ ပၤဆူရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ်န့ၣ်လီၤ- အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ် တဟံးဂ့ၢ်ဝီတၢ်န့ၣ် နကပြဲကိးလိတဲစိဆူ Smithfield အတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူ လီၤကျိၤမ့တမ့ၢ် တီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲကျိၤ အပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤ န့ၣ်လီၤ-

ယမၤတၢ်လၢ တၢ်ဘၣ်ထံးအလီၢ်ဒီးယထံၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤတဂၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲလၢ ကဟီထီၣ်အထံးလၢကရၢပူၤဆူကပြဲအဂၤတဖျါန့ၣ်လီၤ- ပုၤတဂၤအံၤ ဂူးကါဝဲဒူးတဘီ လၢကဆဲးတီဘၣ်ဝဲဒ်သိးကလဲၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ-

ပတၢ်ကွၢ်ထွဲရဲၣ်ကျဲၤတၢ် အကျိၤကွၢ် ဖဲဖျါလီၤတၢ်ဝဲဒ် တၢ်ပီးတၢ်လိၤအကလုာ် လၢတၢ်စူးကါကဲဘျးအိၣ်သ့ၣ် ဒ်သိးကမၤဟူးဝးဘၣ်ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိတဖျါကသုးအလီၢ် လၢတၢ်လိၤတတီၤဆူအဂၤတတီၤ ဒီးတၢ်ဆဲးတီ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖိာ်ဘၣ်ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိတဒုန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ထီၣ်ဒါလိာ်သးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျါအံၤန့ၣ်လီၤ- နကပြဲ **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ စံာ်ပုၤသ့ၣ်ဖျါးကရၢပူၤတၢ်မူဒါခိၣ်ဒီး ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိကသံၣ်သရၣ် တၢ်လၢနထံၣ်ဘၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ- အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ် တဟံးဂ့ၢ်ဝီတၢ်န့ၣ် နကပြဲကိးလိတဲစိဆူ Smithfield အတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူ လီၤကျိၤမ့တမ့ၢ် တီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲကျိၤ အပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤ န့ၣ်လီၤ-

တၢ်ကွၢ်ထွဲဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိ

Smithfield မ့ၢ်ပုၤတီၣ်ခိၣ်ရဲၣ်မဲတၢ်တဖျါ လၢတၢ်ကွၢ်လုၢ်ဒိၣ်တၢ် တၢ်ဟံးစုရဲၣ်ကျဲၤ ဒီးတၢ် ဒိသံဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိတဖျါလၢတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်အဂီၢ် လၢအိၣ်ဒီးပုၤကူပုၤကညီအသးန့ၣ်လီၤ- ပတၢ်ကွၢ်ထွဲရဲၣ်ကျဲၤဘၣ်ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိ သန့ၤထီၣ်သးလၢ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီး တၢ်ဘျးအါကလုာ် ယုာ်ဒီး Smithfield ကျဲၤသန့ၤ ပုၤယုာ်ဒီးပ တၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ် ဆၢၣ်ဖိ ကိၢ်ဖိတၢ်အိၣ်မုၢ်ဆိးပၤဒီးတၢ်စူးကါကသံၣ်မၤသံတၢ်ဖၢ် အကျဲၤသန့ၤတဖျါ ဒီးတၢ် ကွၢ်ထွဲရဲၣ်ကျဲၤတၢ်အကျိၤကွၢ်ထွဲတဖျါန့ၣ်လီၤ- Smithfield ရဲၣ်ကျဲၤဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျါအံၤ ဆူပုၤမၤတၢ်ဖိတဖျါ လၢအကပြဲအဘၣ်ဒီးအတၢ်ထံး တၢ်မၤဒီးတၢ်လိၤတၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ-

ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖျါ ကပြဲ **တဲဖျါထီၣ်** တၢ်တဘျီယီဆူ အဂီၢ်ခိၣ်ထံးပၤဆူရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူ ဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲကျိၤ အပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤ မ့တမ့ၢ် ဆဲးကျဲၤ Smithfield အတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူ လီၤကျိၤဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်လုာ် သ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျါအံၤထီၣ်ရီၤတမံၤ ပုၤယုာ်ဒီး တၢ်ဟံးစုရဲၣ်ကျဲၤဘၣ်ဆၢၣ် ဖိကိၢ်ဖိတဖျါလၢတဘၣ်ကျဲၤအကပြဲအဘၣ် အတၢ်ကဲထီၣ်သးလၢတဟံးသး မ့တမ့ၢ် လၢတၢ်တီၢ်သ့ၣ်ဟံးသး အနီၣ်နီၣ် မ့တမ့ၢ် လၢတဟံးကွၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ-



မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး

တၢ်ဟံးစုကွၢ်ထွဲဘၣ် ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိတဖျါလၢကျဲၤအကပြဲအဘၣ် တမ့ၢ်ထဲတၢ်မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစးဘၣ်- မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်အါဒီးတၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ် လၢပဘၣ်လူၤဟံးမၤထွဲအိၣ် ဆူပုၤသီၣ်ထွဲစၢၤတၢ်တဖျါ ပုၤပုၤစူးကါတၢ်တဖျါ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖျါ ဒီး တၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်လၢတၢ်ခဲလၢအဖီခိၣ် တၢ်န့ၣ်န့ၣ်ပတၢ်ဘၣ်ဆၢၣ်ဖိကိၢ်ဖိဒီး ပုၤလၢပသန့ၤထီၣ်သးလၢပတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ-

တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢဘၣ်အကျဲ

ပအၢၣ်လီၤသးလၢကမၤဘၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤလၢဘၣ်သ့ၣ်တီၤသးလီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်အံၤအခီပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲၤ တၢ်ဆၢတံာ်ဘၣ် မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢကျဲၤတဖၣ်လၢ၊ မၤဘျးမၤဖျိၣ်ဘၣ် ပ ခိပန့ၣ်ဒီထၢဒီၣ်န့ၣ်လီၤ။ အခီပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ဖံး တၢ်ဒီကန့ၣ်လူၤပီၢ်မၤထွဲ သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ် လၢပတၢ်ဟံးစ့ရဲၣ်ကျဲၤမၤသကိးမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤလၢဘၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢ

မ့ၢ်တၢ်အကျိၣ်ဒိၣ်လၢ၊ ပတၢ်ဆၢတံာ်လီၤဘၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤကိးမံၤဒဲး ဒ် Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အသိးန့ၣ် ဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢ၊ Smithfield အတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဖိဒိၣ် တမ့ၢ်လၢပုၤနီၢ်ကစၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ထွဲလိၣ်သးအဖီ ဒိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢ အိၣ်ထီၣ်ဖဲ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ၊ မ့ၢ်တမ့ၢ် အတၢ်သကိးတၢ်နီၢ်တဂၤ၊ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် အနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်ဘျး မၤတံာ်တံာ်ဘၣ် Smithfield အတၢ်ဘၣ်ဘျးန့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်တၢ်အကျိၣ်ဒိၣ်လၢ ပဘၣ်ဟးဆဲးအီၤ တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဖျါလၢအမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢ န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢ ခဲလၢကတဖၣ်ယုၣ်ယုၣ် တၢ်ဟးဆဲးကွဲးအီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ဘျးလိၣ်က့ၤအီၤသ့ ဖဲတၢ်မ့ၢ်ဟံးဖျါထီၣ်အီၤဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်လၢန့ၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်သကိးတၢ်နီၢ်တဂၤ၊ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ်ဒီး နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်ဘျး လၢအမၤသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢန့ၣ် တဲဘၣ်နပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါဒိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ကွၢ်ဘၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤတဂၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢန့ၣ် တဲဘၣ်နပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါဒိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ကွၢ်ဘၣ် တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ လၢ [တဲဖျါထီၣ်](#) တၢ်အိၣ်ယၢၤအဂၤတဖၣ်တမံၤမံၤ တၢ်ကွဲးဟံးဖျါအီၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အံၤအပူၤတကျဲၤ။



တဲဖျါထီၣ်

တၢ်ဒုးန့ၣ်ဟံးဖျါထီၣ် တၢ်ဘၣ်ဘျး သဘံၣ်ဘျးဒီကထၢ

တမ့ၢ်ထီၣ်ဘိလၢ၊ တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်ဖျါတဂြၢ်ကလၢ လၢအမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢန့ၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢ၊ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နကအိၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒီကထၢ အလီၤအိၣ်လၢဘၣ်ဟံးဖျါထီၣ်အီၤန့ၣ် သံကွၢ်လီၤနသး-

- မ့ၢ်ယတံၤသကိးတၢ်နီၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိ မ့ၢ်တမ့ၢ် ယနီၢ်ကစၢ် ဂုၤမၤန့ၢ်ဘၣ်ကျိၣ်စ့လၢ၊ တၢ်ဆီတလဲ မ့ၢ်တမ့ၢ် မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤအခွဲးဂ့ၤယၢ်ဘၣ် လၢမ့ၢ်တၢ်စးထီၣ် တၢ်သဘံၣ်ဘျးလိၣ်သးဒီး Smithfield န့ၣ်ခါ။
- မ့ၢ်တၢ်ပုၤယုၣ်သကိးဘၣ်လၢ တၢ်သံကွၢ်သံဒီးတၢ်အပူၤ မၤတံာ်တံာ်ဘၣ် ယတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ် လၢ Smithfield န့ၣ်ခါ။
- ယမ့ၢ်ကွၢ်မဲာ်ဘၣ်ယနီၢ်ကစၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤဂၤအတၢ်ဘၣ်ဘျး အါန့ၢ်လၢ၊ Smithfield န့ၣ် မ့ၢ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်တမံၤမံၤခါ။
- ယဆဲးဆၢတံာ်ဘၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤလၢအ ဂ့ၤဆူညါကွၢ်ကွၢ် လၢဟံး Smithfield အတၢ်ဘၣ်ဘျးလၢညါကတၢ်ကသ့ၣ်ခါ။
- မ့ၢ်ပုၤဂၤတဖၣ်ကကွၢ်ဘၣ်ဝဲလၢ၊ မ့ၢ်တၢ်လီၤကံာ်ဒ် တၢ်ဘၣ်ဘျး သဘံၣ်ဘျးဒီကထၢန့ၣ်ခါ။

တဲဖျါထီၣ်

တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘၣ်ဘျးဒီကထၢ မုၢ်တၢ်ဒီးသန့ထီၣ်သးသ့လၢ ပုၤနီၤကစၢ်ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီ မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိယီဖိ မ့တမ့ၢ် နီၤကစၢ်တၢ်ဘၣ်ထွဲအဂ့ၢ်သ့န့ၣ်လီၤ- တၢ်သဘၣ်ဘျးတနီၤနီၤ အိၣ်ဖျါတၢ်ဂၢၢ်ဒီးပုၤဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးဘၣ်ဝဲၣ်န့ၣ်လီၤ- အအံၤမုၢ်တၢ်လီၤတနီၤလၢတၢ်သဘၣ် ဘျးကဲထီၣ်သးသ့-

- ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဘၣ်ဘျး- နၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်သကိးတၢ်နီၤ မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် ဒီးကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဘၣ်ဘျး လၢပုၤသၤဖုတဖုထီၣ်ရီၤတဂၤ လၢ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ဘၣ်ဒိဒိဖျါန့ၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒ်အမ့ၢ် Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤအသိးန့ၣ် နကၤပြဲ **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဘျးန့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ-
- ဟံၣ်ဖိယီဖိဒီးတၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သးအဘျးတၢ်- နမ့ၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဘၣ်ဟံၣ်ဖိယီဖိတဂၤ မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်မၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိတဂၤ မ့တမ့ၢ် တံသကိးတၢ်နီၤတဂၤ လၢမုၢ်ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤပုၤစူးကါတၢ်တဂၤန့ၣ် နအိၣ်ဘၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘၣ်ဘျးဒီကထၢ အစုၤကတၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ- တၢ်အံၤပုၤသ့ၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်သးဖဲလၢ ဟံၣ်ဖိယီဖိ မ့တမ့ၢ် တံသကိးတၢ်နီၤတဂၤ ကဲထီၣ်ဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ မ့တမ့ၢ် မုၢ်ပုၤဘျးလီၤစ့အကါဒိၣ်တဂၤ ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤပုၤစူးကါတၢ်တဂၤ လၢနမၤဘၣ်မုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤဒီးအီၤ လၢ Smithfield အမံၤန့ၣ်လီၤ- မုၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢ နဘၣ်ဟးဆဲးကွၢ်တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အံၤ ဒီးအိၣ်ယံၤကွၢ်ဒီးအီၤ ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဟံၣ်ဂၢၢ်ဟံၣ်ကျဲၤအီၤလၢ တပျဲဘၣ်န့ၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်ထွဲ ကလုာ်ဘၢစိကမီၤ မ့တမ့ၢ် အိၣ်ဖျါလၢအလုာ်ဘၢစိကမီၤကွၢ် နတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢကမၤတၢ်လၢ Smithfield အတၢ်ကဲဘျးအဂီၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ- တကၤပြဲ **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်သဘၣ် ဘျးအဂ့ၢ်နီၤနီၤ လၢအဆိအချ့ဖဲန့ၣ်ညါဘၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ-
- မုၢ်ဝဲၤတၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ချၢ- လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤနီၤအပူၤ မုၢ်တၢ်ကျဲၤမၤဘၣ်လိာ်အီၤသ့လၢ ကဟံးဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဖဲးန့ၣ်မၤ တၢ်ဘျးလီၤစ့ မ့တမ့ၢ် မုၢ်ဝဲၤခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်အဂၤတဖၣ် တလၢကွၢ်န့ၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ Smithfield အဂီၢ်သ့ ဖဲလၢမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤလၢတၢ်ချၢတမၤတၢ်တၢ်ဘၣ် နတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ Smithfield ဘၣ်န့ၣ်လီၤ- ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ် ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတၢ် တၢ်ဘျးလီၤစ့ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီးပုၤလၢတၢ်ချၢလၢမုၢ် Smithfield အပုၤပုၤပြဲလိာ်သးတဖု ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤပုၤစူးကါတၢ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ် ဒုးကဲထီၣ် တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘၣ်ဘျးဒီကထၢ သ့န့ၣ်လီၤ- **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ တၢ်ချၢတဖၣ် ဒ်တၢ်ကဟးဆဲးဘၣ်တၢ်စးထီၣ်တၢ်သဘၣ်ဘျးတဖၣ်ကသ့အဂီၢ်တက့ၢ်-

- မုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤတၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်- နဟံးဘၣ်နီၤကစၢ်မုၢ်ဝဲၤအတၢ်န့ၣ်ဘျး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျးလီၤစ့အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် လၢနသ့ၣ်ညါလၢ မုၢ်တၢ်ဟဲဒိဖျါသးလၢ နတၢ်န့ၣ်ဖဲးန့ၣ်မၤတၢ်လၢ Smithfield အယီၤ တသ့ဘၣ် မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢ တၢ်တူၢ်လိာ်ဟ့ၣ်ဆိခွဲးန့ၣ် လၢမၤအီၤသ့န့ၣ်လီၤ-

သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘၣ်ဘျးဒီကထၢန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်လုာ်သ့ၣ်ခါပတၢ် ပတၢ်သိၣ်တၢ်သီဘၣ် သန့က့ လုာ်သ့ၣ်ခါပတၢ်လၢ ကဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်အီၤဒီးဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်တူၢ်လိာ်ဟ့ၣ်ခွဲးလၢအကၤအဘၣ်လၢတၢ်သဘၣ်ဘျးအဂီၢ်န့ၣ် မုၢ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ် သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လီၤ- နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ထီၣ်ရီၤတမံၤ ဘၣ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တမံၤမဲၤလၢ ကမ့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘၣ်ဘျးဒီကထၢ သ့န့ၣ် **တဲဖျါထီၣ်** တက့ၢ်- တီၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်ဆူ နပၤဆူရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ် နလီၤကဝီၤပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤမူဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲၤကျဲၤ တက့ၢ်-

ယမ့ၢ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်ကျဲၤတၢ်မၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမူဒါခိၣ်တဂၤ လၢပတၢ်မၤလီၤန့ၣ်လီၤ- ယသ့ၣ်ညါလၢ ယဒီပုၤဝဲၤခွဲး အတၢ်နီၣ်ဒိပနံၣ်သိလုၣ်ပဒးန့ၣ် ဒုးန့ၣ်ဘၣ်ပုၤတၢ်န့ၣ်ဘျးအါန့ၣ်လၢ ပဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤခါခဲအံၤသ့န့ၣ်လီၤ- တၢ်အံၤ ကမၤဘျးဘၣ် Smithfield ဒီးယဒီပုၤဝဲၤခွဲးန့ၣ်လီၤ- တၢ်အံၤမုၢ်တၢ်သဘၣ်ဘျး-

မုၢ်- အစုၤကတၢ်န့ၣ်ဝဲဒီး တၢ်သဘၣ်ဘျးတခါ ဒီးနကအိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်သဘၣ်ဘျးအဂီၢ်ကီၢ် သ့စ့ကီးန့ၣ်လီၤ- နဒီပုၤဝဲၤခွဲးအမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤ မုၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ပုၤတၢ်ဆါတၢ်ပုၤလၢအဂ့ၢ်ထီၣ်န့ၣ် ပဟ့ၣ်ဘၣ်အီၤပမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤသ့န့ၣ်လီၤ- ဘၣ်ဆၣ် ပုၤတဂၤက ကကွၢ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်အိၣ်သးအံၤ ဖျါလီၤကဲဒ် မုၢ်တၢ်မၤကတၢ်ကွၢ်တၢ်လၢနဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၢ်ခိၣ်ဖး ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢ ဟံၣ်ဖိယီဖိ တၢ်ဆဲးကျဲၤလိာ်သးသ့န့ၣ်လီၤ-

ကျဲၤအိၣ်ထဲတဘိၤကကျဲၤဘၣ်လိာ်တၢ်အံၤအဂီၢ် မုၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်မၤအသးတဖၣ်ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲၤကျဲၤ ဒီးပျဲပုၤတဂၤလၢတအိၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိတၢ်ဘၣ်ဘျးကဆၢတၢ် လီၤတၢ်တက့ၢ်-





တဲဖျါထီဉ်

ပုၤမၤသကိးတၢ်တကၤလၢယဝဲၤလီၤပူၤ ပျၢ်တၢ်မၤဆိလၢမုၢ်ဖိဖးဟါဒိး ဒ်သိးအဝဲကမၤဘၣ်တၢ်မၤခဲခါတခါအဂီၢ် ကချးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဖျါလၢမုၢ်တၢ်တထဲသိးတုၤသိးလိာ်သးဒီးပုၤ လၢဒီးန့ၣ်လီၤတံၤတမံၤဃီလၢတၢ် မၤတၢ်ပွဲၤတနွံဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယကၤပြဲၤမၤဒဲလဲဉ်.

တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢတၢ်ချါ လၢမၤတံာ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢ Smithfield အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒိကထာ တမံၤန့ၣ်လီၤ. နကၤပြဲၤ [တဲဖျါထီဉ်](#)

ဟံၣ်ဖိဃီဖိအဘျးတၢ်တကၤ မၤတၢ်လၢစံာ်ပွဲၤည့ၣ်ဖျါတတီၤ လၢအိၣ်ဒီးမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သး ဒီး Smithfield န့ၣ်လီၤ. ယနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်ဘျးလၢစံာ်ပွဲၤည့ၣ်ဖျါနီၣ်တမံၤဘၣ် အဃီယတယာ်ကွၢ်လၢ ယတအိၣ်ဒီးတၢ်စးထီဉ် တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒိကထာ မုတမုၢ် အနီၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်လီၤ. မုၢ်တၢ်အံၤဘၣ်ဧါ.

လၢတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်လၢနတအိၣ်ဒီး တဘၣ်ဘျးလီၤလီၤလၢမုၢ်ဝဲၤတခါအပူၤ လၢကူၣ်လိာ်မၤကၤသကိးတၢ်ဒီး Smithfield ဒၣ်လဲဉ် နတၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သးဒီးမုၢ်ဝဲၤတခါန့ၣ် ဒုးကဲထီဉ် အစ့ၤကတၢ် တၢ်အိၣ်ဖျါလၢအမ့ၢ် တၢ်စးထီဉ် တၢ်ဘျးဘျးသဘံၣ်ဘျးဒိကထာ သုဒီးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးဒီးအံၤအပူၤ နကၤပြဲၤ [တဲဖျါထီဉ်](#) ဟံၣ်ဖျါထီဉ်တၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သးဒီးယုတၢ်တုၤလိာ်ဟ့ၣ်ခွဲးတက့ၢ်. လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤ တၢ်မၤတၢ်ဖျါဖျါဖျါန့ၣ် မ့ၢ်ကျဲအဂ့ၢ်ကတၢ်လၢနၤ နဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဒီး Smithfield အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး

ဒ်ဒိပနံၣ်တဖျါအသိး ပအဲၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ပုၤလၢမုၢ်ပုၤမၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစးလၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဖိးသဲစးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒိကထာ မ့ၢ်တၢ်လၢမၤစ့ၤလီၤပမုၢ်ဝဲၤအ တၢ်ည့ၣ်တီသးလီၤအလၢကပီၤသ့န့ၣ်လီၤ. ထဲဒၣ်တၢ်သဘံၣ်ဘျးတမံၤလၢအိၣ်ဖျါထီဉ်န့ၣ် ဒုးကဲထီဉ်တၢ်လီၤဆိကမိၣ်လၢ Smithfield ဒီးပပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဖိခိၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖျါထီဉ် တၢ်အိၣ်သးထီဉ်တမံၤလၢ နဆိကမိၣ်လၢတၢ်ထံၣ်အီၤလၢအမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ဘျးသဘံၣ်ဘျးဒိကထာသ့ လၢအဆိအချတက့ၢ်.

တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီ

တၢ်ဟ့ၣ်ကနၤဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီဖဲအကၢၤလၢတဘျီတခါန့ၣ် ဒုးကဲထီၣ်တၢ်သ့ၣ် အိၣ်သးအိၣ်လိာ်သးဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်န့ၣ်လိာ်သးလၢတၢ်ရဲၣ်မ့ၢ်လိာ်အပူၤသ့ၣ်လီၤ- တၢ်ဟ့ၣ်ကနၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီအါတလၢကဲၣ်ဆိး ဒုးအိၣ်ထီၣ်မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤ အတၢ်အိၣ်ဖျါလၢတၢ်ဆၢတံာ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ လၢတၢ်တထဲသိးတုၤသိးအပူၤသ့ၣ်လီၤ- ပဝဲခဲလၢ အိၣ်ဒီးမဒါလၢကဘၣ်မၤလီၤတၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကနၤဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီတဖၣ် လၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ် မ့တမ့ၢ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျဲၤလိာ်သးဒီး ပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ Smithfield အိၣ်ဒီးဂ့ၢ်ဒီးကျဲၤဒီးဘၣ်လိာ်ဖဲးမဲလိာ်သး ဒီး Smithfield ကျဲၤသန့တဖၣ်ဒီးသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်န့ၣ်လီၤ-

တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်ဟ့ၣ်

ပမ့ၢ်ဘၣ်ပုၤဟ့ၣ်တၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် ပုၤဒီးန့ၣ်တၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဒီး တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီတဖၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်-

- လၢတၢ်တဘျီအီၤ
- ဟ့ၣ်ဒီးတူၢ်လိာ်ဘၣ်အီၤဖျါတပြဲၤကလၢဒီးအိၣ်ဖျါဖျါဖျါ
- တဘၣ်မ့ၢ်ခဲအံၤခဲအံၤဒီးအလုၢ်ပုၤတဘၣ်ဒိၣ်ကဲၣ်ဆိး
- တၢ်ဘၣ်ထွဲအမ့ၢ်အတီ တၢ်ထဲးကံၤထဲးဘါလၢတၢ်သ့ၣ်တီသးလိၤလၢက သ့ၣ်ထီၣ်ပုၤပုၤစူးကါတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်အတၢ်ရဲၣ်မ့ၢ်လိာ်
- လုၤတက့ၤတဘၣ်မ့ၢ်လၢစ့လဲ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်ဆိတလဲကွံာ်ဆူစ့လဲသ့တ ဘျီဖီ (အဒိ တၢ်ဟ့ၣ်ကနၤဒီးတဖၣ်)
- လုၤတက့ၤတစဲထီၣ်ဂီၢ်ခိၣ်ထဲးတၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျဲၤ မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်တီၢ်မံ မ့တမ့ၢ် တၢ်ကူၣ်လိာ်မၤကၤအခွဲးယာ်ဂ့ၢ်ဂၤ
- အိၣ်စံာ်အိၣ်ကျဲၤလိာ်သးဒီးမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤဒီးထံကီၢ်လုၢ်လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢသန့
- တီၣ်ဖျါထီၣ်သးဒ်အအိၣ်လၢကျဲၤသန့တဖၣ်လၢဘၣ်ထွဲတမံၤမံၤဒီး
- တဖျါလၢမ့ၢ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ကွၢ်ပနီၣ်လၢတကၢၤလိာ်ဘၣ်ဝဲ မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွၢ်မံာ် န့ၣ်လီၤ-

လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ ဖဲ Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဟ့ၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဆူပုၤမၤသးကိးမ့ၢ်ဝဲၤတၢ် မၤအခါ အဝဲသ့ၣ်ကၢၤမ့ၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်ဟ့ၣ်ဒီးအီၤဖျါတပြဲၤကလၢ လၢအိၣ်ဒီး Smithfield ပနီၣ်မံၤပနီၣ် ဒီးတၢ်စူးကါအီၤသ့ၣ်ဖျါ ဒီပနီၣ်အပုၤဆါတၢ်ဖိတၢ်လံၤ/ တၢ်ကူၣ်လိာ်မၤကၤဝဲၤကျဲၤ န့ၣ်လီၤ-

မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီ

တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤတၢ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီလၢအကၢၤလၢအဘၣ်ဒီးအသံၣ်စူးဆဲးလၢ မ့ၢ်တၢ်လၢတူၢ်လိာ်အီၤ မ့တမ့ၢ် ဟဲဒီဖျါ Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်သ့ဝဲဖဲလၢ တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤတၢ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီအတၢ်ညိၣ်ဂီၢ်ခိၣ်ထဲး ဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ-

လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤတဖၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဖျါဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိ ဃုာ်ဒီးပုၤပုၤစူးကါတၢ် ပုၤဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် ပုၤမၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ မ့တမ့ၢ် ပုၤမၤသးကိးတၢ် န့ၣ်လီၤ-

န့ၣ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီန့ၣ် နဘၣ်မၤလီၤတၢ်လၢ နဟံ ဖျါထီၣ်တၢ်လၢဘၣ်လၢစ့ဒီးတၢ်မၤနီၣ်မၤမၤတၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး ဟံဖျါထီၣ်တၢ်လၢဘၣ်လၢစ့ စ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ-

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲး

ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖိမ့ၢ်ဂ့ၢ် ပုၤဒီးန့ၣ်တၢ်ဖိမ့ၢ်ဂ့ၢ် ပဘၣ်ဟးဆဲးတၢ်အိၣ်ဖျါတဖၣ်လၢတကၢၤလိာ် ဘၣ်ဝဲ ဒီဖျါတၢ်ကွၢ်ထံကွၢ်ဆဲးဘၣ်ကျဲၤသန့တဖၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး ပုၤဃုာ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်ဟံဖျါထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးညီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ-



ပဒိဉ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ

ပတ်မၤသကိးတၢ်ဒီး ပဒိဉ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ ဘၣ်အိဉ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဟံးသးလီၤဆီန့ၣ်လီၤ။ Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တဘၣ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တၢ်အိဉ်တၢ်အိဉ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီ ဆူပဒိဉ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါထီၣ်တၢ်လၢ လၢတၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမိၤ ဖိးသဲစး ဒီဖျါလၢ Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲတၢ်ကူၣ် လၢမၤကၢၤဒီးတၢ်အိဉ်လိးဝဲကျိၤ) မ့တမ့ၢ် ဒ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဖျါအိဉ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခိဉ်တီအံၤ “Anti-Bribery and Anti-Corruption(တၢ်ထီဒါတၢ်ဟ့ၣ်ခိဉ်ဖးလၢဆိးဒီးတၢ်ထီဒါတၢ် အိဉ်ခိဉ်ဖးလၢဆိး)” ဖိလၢအသိး ဒီးလၢပတ်တီဒါတၢ်အိဉ်ခိဉ်ဖးလၢဆိးအကျဲသ့ဒီးတၢ် န့ၣ်ကျဲတဖၣ်အပူၤ လၢတၢ်အိဉ်သးထီၣ်တၢ်လၢတမံၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဘျုးလီၤဆီတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး ပတ်မၤသကိးတၢ်ဒီး ပဒိဉ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ လၢဖိဉ်ပံးတၢ်သိဉ်တၢ်သိလၢ Smithfield အတၢ်ဖိးတၢ်မၤ လၢထံလီၤကီၢ်ပူၤ ကီၢ်စဲၣ်/ကီၢ်ရၢၣ် မ့တမ့ၢ် လီၤကဝီၤပတီၢ်မုၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်အိဉ်သးနီၤကီၢ်အပူၤ တၢ်အံၤပုၤဟ့ၣ်ဒီး တၢ်အိဉ်တၢ်အိဉ် တၢ်စံၣ်ပုၤသ့ၣ်ဖဲဖျါ န့ၣ်ဆၢၣ်လီၤခိဉ်ဃၢၤ ဒီးတၢ်မၤလုၢ်အိဉ်သးသမး အတၢ်ပူၤဖျါဂ့ၢ်ဝီအတၢ်သိဉ်တၢ်သိ (လၢ ကီၢ်အမဲရကၤ, U.S. Department of Agriculture (USDA)(ကီၢ်အမဲရကၤ ကီၢ်အမဲရကၤတၢ် စံၣ်ပုၤသ့ၣ်ဖဲကျိၤ) Food and Drug Administration (FDA)(တၢ်ပၤဆၢၣ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်အိဉ် တၢ်အိဉ်ဒီးကသိဉ်ဂ့ၢ်ဝီဝဲကျိၤ) U.S. Environmental Protection Agency (EPA) (ကီၢ်အမဲရကၤတၢ်ကဟ့ၣ်ကယၢ်န့ၣ်ဆၢၣ်လီၤခိဉ်ဃၢၤဝဲကျိၤ) ဒီး U.S. Occupational Safety and Health Administration (OSHA)(ကီၢ်အမဲရကၤတၢ်ပၤဆၢၣ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်မၤလုၢ်အိဉ်သး သမ့အတၢ်ပူၤဖျါဂ့ၢ်ဝီဒီးတၢ်အိဉ်ဆူၣ်အိဉ်ခိဉ်) န့ၣ်လီၤ။

Smithfield အပုၤမၤတၢ်ဖိ ကရၢခၢၣ်စး ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ် ပုၤကရၢကရိတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤခၢၣ်စးအဂၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢ Smithfield အမံၤ လၢကဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်အလုၢ်ပုၤထီၣ်တၢ် တမံၤဆူ ပုၤသမံထံတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါအဂၤလၢ ပဒိဉ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ (ကီၢ်စၢ်ဖိဉ်/ ထံလီၤကီၢ်ပူၤ ကီၢ်စဲၣ်/ကီၢ်ရၢၣ် မ့တမ့ၢ် လီၤကဝီၤ) ဃုာ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ရဲၣ်ကျဲၤသဲစးတၢ်သိဉ်တၢ်သိ လၢ Smithfield အတၢ်ဖိးတၢ်မၤထီၣ်တၢ်လၢ တသ့ဘၣ်လုၢ်တက့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်တီၢ်ပြိအံၤ ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ကျိဉ်စ့တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဃုာ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်လၢတမ့ၢ်ကျိဉ်စ့ ဒ်အမ့ၢ် တၢ်အိဉ်တၢ်အိဉ် တၢ်ဆၢၣ်ထီၣ်ဆၢၣ်လီၤ တၢ်စံၣ်ထီၣ်စံၣ်လီၤ တၢ်ဖိးစၢၤမၤစၢၤ (အဒိ တၢ်သ့သိသ့ၣ် တၢ်လဲၤစံၣ်န့ၣ်တၢ်ကူၣ်တၢ်ကၤကဆဲးကဆဲး) တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီ (အဒိ လံာ်ပျဲက့တဖၣ်လၢတၢ်လိာ်ကွဲးအမူးတဖၣ်) ဒီး တၢ်ဟံးစုကွၢ်မံၢ်အဂၤတဖၣ် ဒီး နီၤကစၢ်တၢ်န့ၣ်ကျဲး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်သးအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ တီၢ်နီၣ်ဟံလၢ တၢ်ပျဲတအိဉ် လၢတၢ်အိဉ်ဒီးအလုၢ်ပုၤ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဟ့ၣ်တဘျုးတၢ်လဲၤခဲလၢကတဖၣ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဒီးတၢ်မၤစၢၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်တီၢ်ပြိအံၤန့ၣ်လီၤ။

နမ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ် တၢ်အိဉ်သးတဖၣ်ထီၣ်တၢ်လၢ လၢအမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤစၢၤတခါ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အံၤ မ့တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အံၤ ဒီဖျါ ပဒိဉ် ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါထီၣ်တၢ်လၢန့ၣ် နကၤတြီ တီၢ်ဖျါထီၣ်အံၤဆူ နပၤဆၢၣ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်မူဒါခိဉ် ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲကျိၤ မ့တမ့ၢ် ဒီဖျါတၢ်စုးကါ **တဲဖျါထီၣ်** အတၢ်အိဉ်ယၢၤအဂၤတခါခါန့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီ

ဖဲပဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် မုၢ်ဝဲတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီအခါ အိဉ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိဉ်လၢ ပတ်မၤဖိးတၢ်မၤန့ၣ် ဘၣ်ထွဲ မ့တမ့ၢ် ဒုးအိဉ်ထီၣ် ကရၢတဖုစုးကါဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီ လၢကလုာ်ဘၢစိကမိၤ ကွံာ်ပုၤအဂၤသ့န့ၣ်လီၤ။ တၢ်န့ၣ်ကျဲလၢလၢအံၤ မၤန့ၣ်လၢတၢ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ် ဂ့ၢ်တကျိဉ်အံၤသ့-

- တူၢ်လိာ်တၢ်သ့ထီၣ်တၢ်သ့ - တၢ်သ့ၣ်လၢလၢတဖၣ်အံၤ ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်လၢပျဲအံၤသ့ လၢတဘၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဆီ မ့တမ့ၢ် တူၢ်လိာ်ဟ့ၣ်ခွဲးဆီ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်လၢ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဖျါထီၣ်အံၤဒီးမၤန့ၣ်မၤယါ သး ဒ်အလီၤအိဉ်လၢ Smithfield ကျဲသန့တဖၣ်အသိးဒီးတဘၣ်ထွဲလိာ် သဒီးပဒိဉ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ-

- o တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤအတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ် (အဒိ ခိဉ်ကုာ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် ဆူကတဖၣ် လၢအိဉ်ဒီးခိဉ်မံၤပနီၣ်) တၢ်အိဉ်တၢ်အိဉ်တၢ် မ့တမ့ၢ် ခုခါကတီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် လၢဘၣ်ထွဲဒီးမုၢ်ဝဲတၢ်မၤ ဖဲလၢန့ၣ်သဘျုးအလုၢ်လၢထူသန့အသိး ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်မုၢ်ဝဲ-
 - တၢ်လၢအလုၢ်ပုၤဆဲး မ့တမ့ၢ် တၢ်ပတီၢ်မုၢ်-
 - မုၢ်တၢ်လၢမုၢ်ဝဲတၢ်မၤအဂီၢ်-
 - တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤလၢခဲအံၤခဲအံၤဟဲလၢ
 - တၢ်အလီၤတမံၤဃီလၢအန့ၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်အီၤ- ဒီး
 - မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးအီၤဒီဖျါသဲစးတၢ်သိဉ်တၢ်သိန့ၣ်လီၤ။

- လၢလုၢ်တက့ၢ်တူၢ်လိာ်တသ့ - တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢလၢအံၤ လုၢ်တက့ၢ်တၢ် တပျဲတူၢ်လိာ်အီၤလၢတၢ်အိဉ်သးထီၣ်တၢ်လၢလၢ-

- o တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲသးညီထီၣ်တၢ်လၢ-
 - လၢအမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ပၤယာ် မုၢ်ဝဲတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် မုၢ်ဝဲတၢ်န့ၣ်ကျဲးထီၣ်တၢ်လၢ-
 - လၢအမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စိတၢ်ကဲဘျုးထီၣ်တၢ်လၢ-
 - လၢကျိဉ်စ့လဲ မ့တမ့ၢ် ထီၣ်သတီၢ်ပြုလၢကျိဉ်စ့သ့ - မ့တမ့ၢ်
 - တၢ်လၢအတဖိးသဲစး လၢတၢ်မၤဟးဂီၤလၢကပီၤ မ့တမ့ၢ် မၤမဲာ်ဆုးဘၣ်န့ၣ် မ့တမ့ၢ် Smithfield ဖဲလၢမုၢ်ဖျါထီၣ်ဆူကမ့ၢ် န့ၣ်လီၤ။

တဲဖျါထီၣ်

- o တၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်ဖဲးသးညီ ထီၣ်တမံၤဆူ-
 - ပုၤဆၢတၢ်တၢ်တဂၤ တချးလၢပုၤလၢမၤတၢ်ဆၢတၢ်တမံၤလၢလၢအမၤဘၣ်ဒိ Smithfield မုၢ်ဝဲၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤသ့- မ့တမ့ၢ်
 - ဆူပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မ့ဘၣ်ဒိတဂၤလၢလၢ လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်လိာ်ဟ့ၣ်ဆိဒ္ဒဲးယၢ်လၢ Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လၢ်မၤကၤဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲၤကျဲၤ) န့ၣ်လီၤ
- တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးသးညီအဂုၤတဖၣ် လၢအလီၤအိၣ်လၢတၢ်ဘၣ်သမံၤမိးကွၢ်ဒီးတူၢ်လိာ်အိၣ်တ တီၤတီၤ ဒ်သိးကဆၢတၢ်လၢမုၢ်တၢ်ပျဲအိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ စူးကၤတၢ်ဆၢတၢ် သံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဒီးယုကွၢ် ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ကျဲတချးတၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်တကွၢ်

တၢ်ဒိဒါတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိးဒီးတၢ်ထီဒါတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး

ဒ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်ပတီၢ်ပီၣ်ပန်တဖျါအသိး Smithfield သန့ၤထီၣ်သးလၢ ကီၢ်အမဲရကၤသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီး လၢတမ့ၢ်ကီၢ်အမဲရကၤသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အါမဲၤအါကလုာ် လၢအတီၢ်တြုၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး ဆူပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မ့ဘၣ်ဒိ ဒီးပုၤဂၤတဖၣ် ဒ်သိးကဒီးန့ၣ်ဘၣ် မ့တမ့ၢ် ဟံးဃာ်ဘၣ်မုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် တၢ် ကုၢ်န့ၢ်တၢ်န့ၢ်ဘျးအဂုၤတဖၣ် ထီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤ ပုၤဃုာ်ဒီး ကီၢ်အမဲရကၤ ထံဂုၤကီၢ်တၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကျဲၤကျဲၤသဲးတၢ်ဘျး ဒီး တၢ်ထီဒါတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး ဒီးတၢ်ထီဒါတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး အဂုၤတဖၣ် အသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီးတၢ်ဘျးတဖၣ် ဒ်အမ့ၢ် ကီၢ် U.K. တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်လၢဆိးသဲးတၢ်ဘျး အသိးန့ၣ်လီၤ တၢ်ဟံးလီၤ သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတီၢ်တြုၣ်တဖၣ်အံၤ လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဘျးလဲ တၢ်ကွဲးမုၢ်တၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး တၢ်ဆူခိၣ်ဖးလၢဆိး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဘျးလဲအဂုၤတဖၣ် လၢအတီၢ်ဟံးတၢ်လၢကလုာ်ဘၢစိကမီၤဘၣ်ကွၢ် ပုၤတဂၤလၢ လၢအတကၢ်တဘျး လၢမုၢ်ဝဲၤတၢ်ဘၣ်ဘျးခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤ အိၣ်ဒီးအစိကမီၤလၢ တကွၢ်မံၣ်ဝဲဒၣ် လၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘျးတၢ်လဲန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအကၢ်အဘၣ်ခါတကၢ်တဘျးတဘျး ခါမ့ၢ် Smithfield ပုၤတၢ်ဖဲး မ့တမ့ၢ် ခါမ့ၢ်ပုၤသၢဖုတဖု (အဒိ ကရၢခၢ်စး ပုၤမၤဖျိၣ်သကိးတၢ် ပုၤခၢ်စးခါတၢ်ပုၤတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်တဖၣ်) ဖဲးတၢ်မၤတၢ်လၢ Smithfield အမံၤန့ၣ်လီၤ

တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး တၢ်ပဒိၣ်သးထဲကဘၣ်မုၢ်ကျိၣ်စု မ့တမ့ၢ် တၢ်ထီၣ်သတီၢ်လၢကျိၣ်စုသ့တဖၣ်ဘၣ်န့ၣ် လီၤ တၢ်အိၣ်ဒီးအလုၢ်အပုၤတမံၤလၢလၢဟ့ၣ်ထီၣ်သး လၢကလုာ်ဘၢစိကမီၤတၢ်လၢ ကျဲတကၢ်တဘျး ဆူပုၤဒီးန့ၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢတကၢ်တဘျးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး မၤသးသ့လၢကျဲအါမံၤ-

- ကျိၣ်စု မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖိတၢ်လဲၤတဖၣ် လၢဆိတလဲကွၢ်အိၣ်ဆူကျိၣ်စုသ့တဘျီယီ ဒ်အမ့ၢ် ပန်ကၤတၢ်ဖိတၢ်လဲၤ ဒီးကျိၣ်စုလၢအုၣ်သး
- တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်စံးဘျးစံးဖျိၣ်တၢ်
- တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး
- ခိသ့ကျိၣ်စုလၢတအိၣ်ဒီးဂုၤဒီးကျိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိးဂျၢၣ်လၢအါတလၢကဲၣ်ဆိး
- တၢ်ဟ့ၣ်လီၤစု တၢ်လၢကဲၣ်လၢစုၤ လၢတမ့ၢ်တၢ်အညီန့ၢ် အါတလၢကဲၣ်ဆိး မ့တမ့ၢ် လၢပျိၣ်လဲတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဆီၣ်ထွဲလီၤကျိၣ်စုလၢ ထံဂုၤကီၢ်သဲးသနီ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဘျီၣ်မၤတီၢ်သနီ ဒီး
- တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အလုၢ်ပုၤအဂုၤတဖၣ်ထီၣ်တမံၤ ဆူပုၤဒီးန့ၣ်တၢ်ဖိ အဟံၣ်ဖိသီဖိ မ့တမ့ၢ် တၢ်သကိးတဖၣ် ပုၤဃုာ်ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးတၢ်ဘျးတၢ်လဲၤလၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အတၢ်လၢကဲၣ်လၢစုၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်ပုၤတၢ်ဖိတၢ်လဲၤအတၢ်မၤမုၢ်ခါခိၣ် လၢအမ့ၢ်ပုၤပုၤစူးကၤတၢ်အသီတဂၤ တဲဘၣ်ယၢ်လၢ အပုၤမၤပၢၢ်ဒီးပုၤတဖု ကွဲဘၣ်အိၣ် မ့တမ့ၢ် အဟံၣ်ဖိသီဖိ လၢကလဲၤလိာ်ကွဲဘၣ်ဖျါတီၢ် လၢန့ၣ်ကတၢ် ဖဲလိာ်ကဝီၤတၢ်အိၣ်ဘျးလိာ်တတီၤ န့ၣ်လီၤ ယတသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ဘၣ် သန့ၣ်ကု ယဆိကမိၣ်လၢ အဝဲကဟ့ၣ်တၢ်ပဒိၣ်တမံၤမဲၤလၢ ယဘၣ်မၤတၢ်တမံၤမံၤဒ်အံၤအသိး လၢယမၤအိၣ်ဒီးလဲၤ ထီၣ်လဲၤထီဘၣ်လၢမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤပုၤစူး ကၤတၢ် လၢခါဆူညါဂီၢ်န့ၣ်လီၤ ပလူၤယုကွၢ်ဘၣ်စရိတ ဘၣ်အံၤဟံးတၢ်မၤလဲန့ၣ်လီၤ ယကၢ်မၤဒ်လဲၤ

ဖဲ Smithfield န့ၣ် ပထဲးဂံၢ်ထဲးဘၣ်ပၢၢ်တြုၣ် တုၤလီၤတီၤလီၤ သန့ၤသးလၢတၢ်ထဲသိးတုၤသိး တၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤ ဒီးတၢ်မံၤဟ့ၣ်သ့ၣ်ဖျါ ဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ လုၤတကၢ်ပတ "ပုၤမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤ" လၢတၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤသ့ၣ်ဖဲးသးညီ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ ကတၢ်သကိးတၢ် ဒီးနပၤဆူၤရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မုၢ်ခါခိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤဒုးအိၣ်ထီၣ် ကျဲတဘီလၢ ကမၤနၤဘၣ် မုၢ်ဝဲၤအံၤတၢ်ဒိနီၤအဂုၤ ဒိၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါဖိခိၣ်တကွၢ် တီၢ်နီၣ်ဟံးလၢ ပမ့ၢ်တမၤနၤတၢ်ဖိဖျါလၢတၢ်ပၢၢ်တြုၣ်လိာ်သးလၢတၢ်ထဲ သိးတုၤသိးအပူၤန့ၣ် ပတအဲၣ်ဒီးမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤဘၣ်န့ၣ် လီၤ တီၢ်နီၣ်စုၤကိးလၢ တၢ်ပုၤတၢ်ဖိတၢ်လဲၤအတၢ်မၤ မုၢ်ခါခိၣ်တဂၤန့ၣ် ကမၤကွၢ်ဘၣ်ပုၤ ဒ်လၢပုၤဆီၣ်ထွဲမၤ စၢၤတၢ်အသီတဂၤအသိး ဒ်သိးကထံၣ်ဘၣ်လၢ ပက မ့ၢ်ခိၣ်ပန်အိၣ်ဒီးသကဲာ်ပဝးသနီတဖုခါသ့န့ၣ်လီၤ နမ့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ထီၣ်တမံၤ လၢဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ကဘၣ်ဟံးစုရဲၣ်ကျဲၤ တၢ်အိၣ်သးအံၤဒ်လဲၣ်န့ၣ် နစူးကၤ **တဲဖျါထီၣ်** အတၢ်အိၣ်ယၢ်တခါခါ လၢတၢ်ဟံ ဖျါအိၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအပူၤတကွၢ်

တဲဖျါထီၣ်

**ပဒီးန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤ
လီၤတထံၣ် လၢကဆၢဆါပ ပနံၣ်တၢ်ကတဖၣ်ဆူ
ထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၤတဘျီအပဒိၣ်န့ၣ်လီၤ- ထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၤအပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤ
ဂ့ၢ်လီၤဝဲဒၣ်လၢ ပဘၣ်ဟ့ၣ်အီၤစူ လၢကလဲၤန့ၣ်လီၤကျဲၤဘၣ်ပတၢ်ဖဲး
တၢ်မၤလီၤအဂီၢ် ဒ်သိးအဝဲကသမံထံၣ်ကွၢ်ဘၣ်ဒဲဒဲဒဲပတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤကျဲၤ
ထွဲတၢ်အကံၢ်စိကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ- အဝဲဒၣ်အဲၣ်ဒီးဟဲကိးယုာ်စ့ၢ်ကိး
အဟံၣ်ဖိဃီဖိဃီလၢတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအံၤ ဒီးအဝဲဒၣ်အဲၣ်ဒီးအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်က
တၢ်အနံၤသီ တချးတၢ်လဲၤဟးလီၤကွဲဘၣ်ဖဲ Walt Disney World
ဒီးမုၢ်လၢဘၣ်ဝဲလၢ Smithfield ကတူၢ်န့ၣ်တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအတၢ်လၢာ်
ဘျီလၢကစ့ၢ်စ့ၢ်လၢန့ၣ်လီၤ- တၢ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၤတၢ်ခဲတမံမံၤခါ-**

တၢ်ဟဲအိၣ်သကိးဘၣ်ပစဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤဖျါပုၤဘၣ်မူဘၣ်
ဒါတဂၤ လၢတၢ်သမံထံၣ်ကွၢ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲရဲၣ်ကျဲၤတၢ်အကံၢ်စိအ
ဂီၢ် အိၣ်ဒီးမုၢ်ဝဲၤတၢ်မၤအတၢ်ပညိၣ်ဖိးသဲးအဂီၢ်ဒီး Smithfield
ဆိၣ်ထွဲဘၣ်အီၤသ့န့ၣ်လီၤ- ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ် တချးတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမီၤတၢ်
လၢကစ့ၢ်စ့ၢ်လၢန့ၣ်လီၤအဂီၢ် နကပြုးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်
လီၤဆဲးလၢ Smithfield သဲးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ ဒ်အအိၣ်လၢ ပတၢ်
ထီဒါတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိးအကျဲသန့ဒီးတၢ်န့ၣ်ကျဲၤပုၤအသိးန့ၣ်
လီၤ- ဟံၣ်ဖိဃီဖိဃီတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအတၢ်လၢာ်ဘျီလၢကစ့ၢ်စ့ၢ်လၢ
ဟးလီၤကွဲဆူ Disney World တမ့ၢ်မုၢ်ဝဲၤတၢ်လၢကစ့ၢ်စ့ၢ်လၢ
လၢအကပြုးဝဲဘၣ်ဒီး တဘျီတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်အီၤလီၤလီၤ မ့တမ့ၢ်
လၢကျဲအဂၤ ဒီဖျါ Smithfield ဘၣ်န့ၣ်လီၤ- လၢန့ၣ်အမံၣ်ညါ
တၢ်ဂ့ၢ်ခဲလၢ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါယုထီၣ်ဘၣ်အီၤ
လၢတၢ်ဆါကတီၢ်အလီၤတၢ်လီၤဆဲးတဘျီ
ဖဲမုၢ်ဝဲၤအတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျးဘၣ်တၢ်ဆူ ဒီပနံၣ်
ဒီးသန့သးထီၣ်သးလၢအပဒိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အလီၤအိၣ်နီၣ်နီၣ်
လၢန့ၣ်ဘၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤဆူ Smithfield သဲးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ
ဒ်သိးကဘၣ်တၢ်သမံထံၣ်ကွၢ်အီၤသ့လၢပုၤပုၤ လၢတၢ်ယုးခွဲးဟဲအိၣ်သ
ကိးဘၣ်စဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤန့ၣ် တူၢ်လီၤဟ့ၣ်တၢ်ပျဲအီၤသ့န့ၣ်လီၤ-

လၢတၢ်ကန့ၢ်ပၢၢ်လီၤတၢ်အီၤအဂီၢ် Smithfield အိၣ်ဒီး လၢတက့ၤတူၢ်လီၤတသ့
အကျဲသန့တထံၣ် လၢတၢ်မၤခိၣ်ဖဲးလၢဆိးအကျဲထီၣ်ရီၤတမံ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ-
န့ၣ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လီၤ ရဲၣ်ကျဲၤမၤဘၣ်ညီ ဆိၣ်ထွဲကျဲၤစူ တူၢ်လီၤလၢ မ့တမ့ၢ်
ဘၣ်ယုာ်ဘၣ်ထွဲလၢကျဲတမံမံၤ လၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘျးတၢ်လဲၤ မ့တမ့ၢ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ် ခိၣ်ဖဲးလၢဆိး
တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စိတၢ်န့ၣ်ဘျး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျးတၢ်လဲၤအတကပြုတဘျီအဂၤထီၣ်ရီၤတမံ
လၢတဘၣ်ထွဲဒီးပုၤတဖၣ်လၢပုၤဘၣ်ထွဲသကိး တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ- တၢ်အံၤပုၤဘၣ်ဒီး
တၢ်ဟ့ၣ်ဘျးလဲတကပြုတဘျီ လၢဘၣ်ထွဲယုာ်ထဲလၢ ပုၤမၤတၢ်ကူၣ်လီၤမၤကတဖၣ်
(တၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိးလၢတၢ်ကူၣ်လီၤမၤကတ) ယုာ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘျးလဲတကပြုတဘျီ
လၢဘၣ်ထွဲဒီး ပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ (ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိး)
န့ၣ်လီၤ- လၢန့ၣ်အမံၣ်ညါ နပျဲ ပုၤတဖၣ်လၢတၢ်ချၢ လၢမၤတၢ်လၢ Smithfield အမံၣ်
ကပၣ်ယုာ်ဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်မၤလၢတၢ်တီၢ်အီၤ ဖဲအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် ဟဲဒီဖျါအသးလၢ
တၢ်န့ၣ်အီၤသ့လၢ Smithfield အဂီၢ်ဒီးလၢ Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ-

ဝဲသးစူ တီၢ်နီၣ်လၢ တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိး
ဒီးတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိးတဖၣ် အိၣ်အါထီၣ်ဖဲတဘျီလၢလၢ အဘၣ်ထွဲယုာ်ဒီးပဒိၣ်ပုၤ
ဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ- တၢ်အံၤ ပုၤဘၣ်ဒီး တၢ်မၤတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤဒီးကရၢတဖၣ်
လၢပဒိၣ်ပုၤပုၤအီၤ ပဒိၣ်ပုၤရဲၣ်ကျဲၤမၤအီၤ မ့တမ့ၢ် ပဒိၣ်ပုၤကွၢ်ထွဲအီၤ န့ၣ်လီၤ-
လၢတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အံၤ ပကဘၣ်ကွၢ်ထွဲလီၤတၢ်အါထီၣ် လၢပတၢ်မၤတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤ
လီၤလၢကျဲၤလီၤလီၤ ဒီးလၢကျဲအဂၤ ဒီးပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အကပြုအဘၣ်ဒီး
အိၣ်လၢတၢ်လူၤပိာ်မၤထွဲသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢဘၣ်ထွဲတဖၣ် အလၢပုၤန့ၣ်လီၤ- ကဘၣ်
ကွၢ်လီၤတၢ်စ့ၢ်ကိးလၢ ကရၢလၢတၢ်ချၢတဖၣ် ဒဲးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ပုၤလၢ တၢ်မၤတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤ
လီၤတဖၣ်န့ၣ်အပူၤ မ့ၢ်တၢ်မၤဟူသ့ပုၤသ့ဒီးရဲၣ်ကျဲၤမၤတၢ်လၢ တၢ်သကံာ်ပဝးသနီၣ်ဒီးတၢ်လူၤ
ပိာ်မၤထွဲသနီၣ်တမံမံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ-

Smithfield ရဲၣ်ကျဲၤဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်သိၣ်လိဆူပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် လၢအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်
ဒုးအိၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤကဲထီၣ်သးသ့ဝဲဒၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ-
တၢ်အံၤပုၤဘၣ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိ လၢကဘၣ်ကွၢ်နီၣ်ဟံၣ်သး "တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်" ဟံၣ်ဖျါထီၣ်
တၢ်စဲးထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိး မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိးအဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ် လီၤဆီ
ဒၣ်တၢ်ဖဲမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ထွဲလီၤဒီးပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် (အဒိ ဒ်အမ့ၢ်ကရၢတဖၣ်ဆူ
တၢ်ဆါတၢ်ပုၤတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပျဲတဘျီ တၢ်တူၢ်လီၤဟ့ၣ်ခွဲး တၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ
တၢ်ပိာ်ထံသ့ညါတၢ်ဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွၢ်ထံမူဒါတၢ်မၤအကျဲ) န့ၣ်လီၤ-



တဲဖျါထီၣ်

လၢတဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၢ်န့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိမ့ၢ်ဂ့ၤတထီၣ်ဘၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ် နမ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအတညီၣ်တမံၤလၢကဲထီၣ်လၢတၢ်ဆါတၢ်ပုၤ မ့တမ့ၢ် လၢမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤကတီၢ်အပူၤန့ၣ် **တဲဖျါထီၣ်** တက့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် တမ့ၢ်အလီၢ်အိၣ်ထဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးတမံၤမံၤ လၢတကၢ်တဘၣ်န့ၣ်ဘၣ် မ့မ့ၢ်တမီ မ့ၢ်ပုၤလၢဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်တဂၢၢ်န့ၣ် ကွၢ်လီၤတၢ်ဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတချးလဲၤဆူညါပတီၢ်န့ၣ်လီၤ

နမ့ၢ်တယၢ်ဘၣ်လၢ ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိး မ့တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဒီးဖျါ မ့တမ့ၢ် ဆူပုၤမၤတၢ်ဖဲအဂၤ မ့တမ့ၢ် ဒီးဖျါပုၤလၢတၢ်ချၢတဂၤ မၤတၢ်လၢ Smithfield အမံၤ မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်လၢဘၣ်သးဒီးသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤအတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ် နကၢ် **တဲဖျါထီၣ်** တဘျီဃီ ဒီးဖျါတၢ်စူးကါတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ် လၢအဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါသးလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီ အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂ့ၢ်ခါဆူညါ ဘၣ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်အကါခိၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲးဟံၣ်ဖျါထီၣ်အံၤလၢ Smithfield တၢ်ထီဒါတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖးလၢဆိးအကျဲသန့ဒီးတၢ်န့ၣ် ကျဲ အပူၤန့ၣ်လီၤ

တၢ်ထီဒါတၢ်ပျီၣ်လဲၤမၤကဆိကျိၣ်စ့

တၢ်ပျီၣ်လဲၤမၤကဆိကျိၣ်စ့ မ့ၢ်ကျိၤကျဲၤလၢ တၢ်မၤကမၣ်သဲစးကွီၢ်မ့ၢ်အကျိၤကျဲၤ ဒ်သိး ကဖျါလၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤလၢအဖိးသဲစးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ Smithfield ဟံးဂ့ၢ်ဝိမၤတၢ် လၢကလူၤပိၣ်မၤထွဲတၢ်ဘျါခဲလၢလၢဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ထီဒါတၢ်ပျီၣ်လဲၤမၤကဆိကျိၣ်စ့ န့ၣ်လီၤ နမ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ထီရီၤတမံၤလၢ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ပျီၣ်လဲၤမၤကဆိကျိၣ်စ့န့ၣ် **တဲဖျါထီၣ်** ဒီးဆဲးကျဲၤ Smithfield အတၢ်သကံၢ်ပဝးသန့ဂ့ၢ်အူ လီၤကျိၤမ့တမ့ၢ် စူးကါတၢ်အိၣ်ယၢၤအဂၤတဖၣ် လၢဟံၣ်ဖျါသးလၢ **တဲဖျါထီၣ်** လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအပူၤတက့ၢ်

ယသ့ၣ်ညါလၢ ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ်တဂၤ လၢပတၢ်မၤလီၢ် မၤပုၤမၤတၢ်ဖဲတဖၣ် လၢကသ့ကဆိဘၣ် USDA (ကီၢ်အမဲရကၤစံာ် ပုၤလျှၢ်ဖျါဝဲၤကျိၤ) ပုၤသမံထံတၢ် တဂၤအသိလုၣ် တနွံတဘျီန့ၣ်လီၤ လၢပုၤမၤတၢ်ဖဲအတၢ်ဆၢကတီၢ်တအါန့ၢ်စ့မံးနံးဘၣ်န့ၣ်လီၤ မ့ၢ်တၢ်လၢမၤအံၤသ့ဇါ

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဟ့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတလၢကဲဘူးလဲ ထီရီၤတမံၤ ဒ်အမ့ၢ် တၢ်သ့ကဆိသိလုၣ် လၢ USDA (ကီၢ်အမဲရကၤစံာ်ပုၤလျှၢ်ဖျါဝဲၤကျိၤ) ပုၤသမံထံတၢ်တဂၤအဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်လၢကမၣ် ဒီးကဘၣ်ပတုၣ်ကွၢ်အံၤ ဒီးတီၣ်ဖျါထီၣ်အဂ့ၢ်တဘျီဃီန့ၣ်လီၤ လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်လၢကမၤထွဲအံၤန့ၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ပိၣ်ထွဲထီၣ်အဂ့ၢ်ခိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်လၢ Smithfield အဂီၢ်ဒီးပုၤမၤ တၢ်ဖဲလၢဘၣ်ထွဲယုၢ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ **တဲဖျါထီၣ်**



မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲစး

Smithfield မၤတၢ် 100% လၢကထဲးဂီၢ်ထဲးဘါပတြၢ တုၤလီၤတီၤလီၤ သန့သးလၢတၢ်ထဲးတုၤသိး တၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤ ဒီးတၢ်မံၤဟူသၣ်ဖျါ ထီခိၣ်န့ၣ်လီၤ လုၤတက့ၢ် ပတပုၤမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤအတၢ် ဘၣ်ဘျးဒီးဖျါတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့ခိၣ်ဖးလၢဆိး မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤတဖၣ်လၢတဖိးသဲစး န့ၣ်လီၤ နမ့ၢ်တမၤသကိးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျိၤကျဲၤအံၤဘၣ်ဒီး Smithfield တမ့ၢ်တၢ်လၢနဂီၢ်ဘၣ် ဒီးနကၢ်ဃုက့ၢ်တၢ်မၤလၢအဂၤန့ၣ်လီၤ

တၢ်ဟ့ၣ်စ့ဆိၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဘၣ်ထွဲထံၣ်ကီၢ်သး

တၢ်တဘၣ်ဟ့ၣ်ဆိၣ်ထွဲလီၤ Smithfield ကျိၣ်စ့ တၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ် တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ တၢ်ဟ့ၣ် တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤ တၢ်သ့ၣ်ဖဲးသးညီ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖဲးစးမၤစးတဖၣ် ဆူ ကီၢ်အမဲၤရကၤ ထံၣ်ကီၢ်သးပုၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်ဒါ ပုၤဒီးရုထာသး တၢ်တီၢ်ကျဲ ထံၣ်ကီၢ်သးကရၢ မ့တမ့ၢ် ထံၣ်ကီၢ်သး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤကမံးတံၢ် လၢတအိၣ်ဒီး တၢ်တူၢ်လီၤဟ့ၣ်ဆိၣ်ထွဲ ဒီဖျိပ Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လၢမၤကၤဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲၤကျိၣ်) ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။

Smithfield န့ၣ်ဝဲၤလၢ မ့ၢ်တၢ်မၤဆူၣ်တသ့ဘၣ်လၢ တၢ်ကပုၣ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်လၢ ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ရဲၣ်လီၤမုၢ်လီၤလၢ ကီၢ်အမဲၤရကၤတဆိဘၣ်တဆိဘၣ် ဒီး Smithfield မ့ၢ်ဂ့ၤ အပူၤမၤတၢ်ဖဲးမုၢ်ဂ့ၤ ထီၣ်ရဲၣ်တရၢ ကဟ့ၣ်စ့ဆိၣ်ထွဲ ဆူထံၣ်ကီၢ်သးပုၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်ဒါလၢတမ့ၢ် ကီၢ်အမဲၤရကၤ ပုၤဒီးရုထာသး တၢ်တီၢ်ကျဲ ထံၣ်ကီၢ်သးကရၢ မ့တမ့ၢ် ပုၤနီၢ်ကစၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကရၢကရိၣ်အံၤတဖၣ် လၢ Smithfield အမံၤန့ၣ်လီၤ။ ဝံသးစ့ၤကွၢ်စ့ၤကီၢ်လၢ Smithfield အတၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆုးအကျဲသ့ဒီးတၢ်န့ၣ်ကျဲ ဒီးတၢ်ကွဲးခိၣ်တီၢ်အဆၢလၢတး "တၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိးဒီးတၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖဲးလၢဆိး" တက့ၢ်။

Smithfield ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖဲးတဖၣ်ကိးဂၤဒဲး လၢကဟူးဂဲၤမၤတၢ်လၢ အနီၢ်ကစၢ် ထံၣ်ကီၢ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အသိး ဒီဖျိတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖဲးဒီးဒီဖျိတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစးတၢ်ပုၤဒီးရုထာသးတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၣ်တံၣ်တဖၣ် လၢပုၤမၤတၢ်ဖဲးအနီၢ်ကစၢ်တၢ်ယုထာဒ်ဝဲန့ၣ်လီၤ။ ပုၤမၤတၢ်ဖဲးတဖၣ် လၢဆၢတံၢ်သးပုၣ်ဘၣ်လၢ ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအံၤအပူၤ ဘၣ်မၤမံးစ့ၤကီၢ်ဝဲဒ် အနီၢ်ကစၢ်တၢ်ကဲထံၣ်ကီၢ်ဖိ အတၢ်ဘၣ်ဘၣ်ဘၢဒီးတၢ်ဟံးမူဒါ ဒီးတဘၣ်မ့ၢ်လၢ Smithfield အမံၤအယီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖဲး တဘၣ်စူးကါကျိၣ်စ့ တၢ်စုလီၤခိၣ် မ့တမ့ၢ် Smithfield အတၢ်အိၣ်ယၢ်အဂ့ၤဂၤတဖၣ် လၢတၢ်ဒုးဘၣ်ထွဲလိးသးဒီး ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ဟူး တၢ်ဂဲၤလီၤဆီထီၣ်ရီၤတမံၤမုၢ်ဂ့ၤ လၢပုၤမၤတၢ်ဖဲးဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤလီၤလီၤ မ့တမ့ၢ် လၢကျဲအဂၤမုၢ်ဂ့ၤ လၢတၢ်ယုအိၣ်လိးကွၢ်အီၤသ့ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်ကျိၣ်စ့တီၢ်ဟံၤမုၢ်ဂ့ၤ မၤအသးလၢကျဲထီၣ်ရီၤတမံၤမုၢ်ဂ့ၤဒီးတၢ်ဟံၤကဲဘၣ်ဆူထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ဟ့ၣ်ဆိၣ်ထွဲကျိၣ်စ့ဒီဖျိလၢအီၤလၢကျဲထီၣ်ရီၤတမံၤန့ၣ် လီၤ။ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတမၤတံၢ်တဘၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖဲးအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢ Smithfield သ့န့ၣ်လီၤ။

Smithfield Political Action Committee (PAC) (စမံးဖဲၣ်ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်ဟံးဂ့ၤဝီကမံး တံၢ်) ကကွဲးဘၣ်စ့ၤကီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖဲးလၢကပြဲဘၣ်ဝဲတဖၣ် လၢထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ဆိၣ် ထွဲကျိၣ်စ့တၢ်တီၢ်ကျဲလၢသ့န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဟ့ၣ်ဆိၣ်ထွဲကျိၣ်စ့ဆူ Smithfield PAC မ့ၢ်တၢ်လၢတၢ် သးအိၣ်အပူၤနီၢ်ဒီးတမ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဖဲးန့ၣ်မၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်မၤပၤပြုၤလၢတၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ထဲသိးတုၤသိး

Smithfield ကမၤတၢ် လၢတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘၢဆူၣ်အပူၤ လၢတၢ်သ့ၣ်အပူၤ ဒီးလၢတၢ်ထဲသိးတုၤသိးအပူၤ ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်ဂ့ၤဂၤအကျိၣ် တၢ်အံၤအခီပညီမုၢ်ဝဲၤလၢ ပကမၤတၢ်ဆၢတံၢ်အကျိၣ်ခဲလၢတဖၣ်—ပုၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဆၢတံၢ်လၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်လုၢ်တၢ် ပုၤ တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ် တၢ်ယုတၢ်အိၣ်ယၢ်လီၤဒီးတၢ်ထုးထီၣ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ—လၢတၢ်သ့ၣ်

လိာ်သးဒီးပုၤမၤပၤပြုၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခဲပတၢ် တၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်န့ၣ်သးအတၢ်ဂ့ၤဝီ ထွဲထီၣ်တဖၣ် ကမ့ၢ်တၢ်လၢအဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ် လၢအပုၣ်ဘၣ်ဒီး နီၢ်ကစၢ်တၢ်မၤကမံၤသဲးစ့ၤကီၢ်မုၢ် လၢတၢ်န့ၣ်န့ၣ်ပုၤသနီၢ် လၢပုၤတၢ်ဂၤလၢလၢပုၣ်ဘၣ်ထွဲလၢတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခဲပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ် သီအပူၤ ယုၣ်စ့ၤကီၢ်ဒီး တၢ်ဟံၤထွဲထီၣ်အဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်တဖၣ်လၢ Smithfield စ့ၤကီၢ်န့ၣ်လီၤ။

Smithfield အကျဲသ့ၣ်တဖၣ် တီၢ်ကြွၣ်ဝဲ တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤတမံၤလၢလၢ-လၢအဖဲးသဲးစ့ၤမုၢ်ဂ့ၤ တဖဲးသဲးစ့ၤမုၢ်ဂ့ၤ မ့တမ့ၢ် လၢ "ပုၤတူၢ်ဒိၣ်ကီၢ်ဒိၣ်အတၢ်န့ၣ်ပာ်" ဒုၣ်လဲၣ်မုၢ်ဂ့ၤ- ယုၣ်ဒီးပုၤမၤပၤပြုၤတဖၣ်လၢ ဘၣ်ဃးတၢ်ဟံၤပနီၣ်တၢ်မၤပၤပြုၤသးတၢ်လၢကျဲထီၣ်ရီၤ တမံၤန့ၣ်လီၤ။ လၢန့ၣ်အမံၤညါ လၢတၢ်ကဟးဆုး တၢ်တကၢ်တဘၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါအဂီၢ် ပကျဲသ့ၣ်တဖၣ် တီၢ်ကြွၣ်ဝဲ တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲတၢ်ထီၣ်ရီၤတမံၤ လၢ Smithfield ဒီးပုၤမၤပၤပြုၤထီၣ်ရီၤတဖၣ် လၢတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်မၤပၤပြုၤတၢ်ဂ့ၤတၢ်ကျိၣ်လၢမ့ၢ်တၢ်အကျိၣ်န့ၣ်လီၤ။

ပုၤမၤတၢ်ဖဲးတဖၣ် အလီၤအိၣ်လၢ ကဘၣ်လုၢ်မၤထွဲတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်အံၤ လၢတၢ်မၤသကိး တၢ်ဒီးပုၤမၤပၤပြုၤတဖၣ်-

- **တဘၣ်** တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသကိး ခါခဲအံၤ မ့တမ့ၢ် ခါဆူညါတၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤ တၢ်တဲဘၣ် တၢ်အပူၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ပၤပြုၤတၢ် တၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤကျဲသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်မၤစ့ၤလီၤတၢ်ပုၤ တၢ်ထုးစ့ၤလီၤတၢ်အပူၤ ခဲဒြိၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤမုၢ်ဝဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့တမ့ၢ် တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ ထီၣ်ရီၤတမံၤ။
- **တဘၣ်** တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသကိး တၢ်ဂ့ၤတၢ်ကျိၣ် တၢ်ထီၣ်န့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်န့ၣ်ဘျးထီၣ်ရီၤတဖၣ်။
- **တဘၣ်** တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသကိး ခါခဲအံၤ မ့တမ့ၢ် ခါဆူညါတၢ်ထုးထီၣ်ပနံၣ်တၢ်ကၤအ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ။
- **တဘၣ်** တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသကိး တၢ်သမၤကွၢ်လၢကမၤတၢ်ဆါတၢ်ပုၤဒီးပုၤဆိၣ်ထွဲမၤ စးတၢ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၤပုၤစူးကါတၢ်တဖၣ်။
- **လုၤတက့ၤ** တူၢ်လီၤတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စ့ၤတၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤ မ့တမ့ၢ် ပနံၣ်တၢ်ကၤနီၣ်တမံၤတဂ့ၤ။
- **တဘၣ်** တူၢ်လီၤတၢ်လၢ ပနံၣ်တၢ်ကၤတဖၣ်ဒ်အကလုၢ် လၢပကဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤအသိး (မ့တမ့ၢ် တဟ့ၣ်ထီၣ်) မ့တမ့ၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီးတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ အိၣ်လၢတၢ်လၢပ ကဟံၤဖျါပပနံၣ်တၢ်ကၤတဖၣ်တဂ့ၤ။
- **တဘၣ်** တူၢ်လီၤ ပုၤပုၤစူးကါတၢ်အတၢ်လီၤတၢ်ကျဲထီၣ်ရီၤတမံၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆါတၢ်ပုၤလီၤအလီၤကဝီၤတဖၣ်တဂ့ၤ။
- **တဘၣ်** ဒီလဲလိာ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအတၢ်ဂ့ၤတၢ်ကျိၣ် လၢတအိၣ်ဒီး တၢ်တၢ်ပိၣ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖဲးလိာ်သးဆိးဒီးပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်တဂ့ၤ။
- ပုၤမၤပၤပြုၤတဖၣ် **တမ့ၢ်** တၢ်ကူၣ်သ့ၣ်ကူၣ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤပၤပြုၤ အလီၤအိၣ်ယၢ်တဖၣ် လၢတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးအီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ။

ပုၤမၤပၤပြာ်တဖု မ့ၢ်ဟံၣ်ထီၣ်တၢ်စံးကတိၤလိာ်သး အဂ့ၢ်ခိၣ်တီၤလၢတကၢ်တဘျီတဘျီတဖုဒီးန့ၣ်
နကၢ်ပတုၤကွၢ်တၢ်စံးကတိၤလိာ်သးတဘျီယီၤ ဒီး **တဲၤဖျါထီၣ်** တဘျီယီၤ
ခီဖျါတၢ်ဟံၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ န့ၣ်လီၤ ဟးထီၣ်ကွၢ်လၢတၢ်စံးက
တိၤလိာ်သးလၢတအိၣ်တၢ်ဟံၣ်လိာ်သးန့ၣ်တက့ၢ်

မ့ၢ်န့ၣ်ဝဲၤတၢ်မၤပတုၤအကျဲၤကျဲၤ လၢဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤမၤပၤပြာ်တ
ဖု-အဒိ န့ၣ်ပုၤပၤန့ၣ်တၢ်ကၢတဖုလၢအိၣ် မ့တမ့ၢ် ဆါန့ၣ်အိၣ် လၢပုၤမၤပၤပြာ်တဖု မ့တမ့ၢ်
နမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤမၤပၤပြာ် ဒ်အမ့ၢ်မ့ၢ်ကျဲၤဝဲၤကွၢ်တၢ်မၤတခါအသိး မ့တမ့ၢ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်
ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးကရူၢ်အကရူၢ်ဖိတကအသိး မ့တမ့ၢ် ကရူၢ်ပတုၤမ့ၢ်အဂ့ၢ်လၢအသိးန့ၣ် နဘၣ်
ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်မၤသကိးတၢ်အဆၢဒီးပုၤမၤပၤပြာ်တဖု လၢမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤပတုၤမ့ၢ်အတၢ်မၤသကိး
တၢ် လၢမ့ၢ်န့ၣ်ဒါတခါအသိးန့ၣ်လီၤ နတဘၣ် ခီလဲလိာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအကၢ်ဒိၣ်လၢတၢ်မၤ
ပၤပြာ်သးအပူၤ ဒီးပုၤမၤပၤပြာ် မ့တမ့ၢ် စူးကါန့ၣ်ပုၤမၤပၤပြာ် အတၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျဲၤတဖု
ဒ်အမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ယၢလီၤတမံၤလၢ တၢ်မၤပၤပြာ်အတၢ်ကူၣ်သ့ကူၣ်ဘၣ် အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ

Smithfield အကျဲၤသန့တဖု လိာ်ဘၣ်ဝဲၤလၢ ခီပနီၣ်ကဘၣ်မၤတၢ်လၢ
တၢ်ထံသိးတုၤသိးအပူၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ တၢ်မၤပၤပြာ်လၢတၢ်ထံသိးတုၤသိးအပူၤ အခီပညီ အဒိ
တၢ်မၤန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဆါတၢ်ပုၤလီၤ ခီဖျါတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ် ပနီၣ်တၢ်ကၢ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ
လၢအဂ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ပုၤစူးကါတၢ်တဖုတၢ်အပူၤကလံၤ တၢ်ဖိတၢ်လံၤ မ့တမ့ၢ်
ကျဲၤသန့တဖု လၢအလီၤသးစဲဒိၣ် တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်မံၤဟူသၢ်ဖျါ မ့တမ့ၢ် ပနီၣ်အလုၢ်ပုၤလၢအဂ့ၢ်
ဒီးတၢ်ဘျုးလီၤတၢ်ဒိသိး ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် Smithfield အတၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ပနီၣ်ကၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ
လၢအဂၤတမံၤ တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤတၢ် တအိၣ်ဒီးတၢ်ပညီၣ် ဘၣ်ဆၣ်မၤဘၣ်ဒိပုၤမၤပၤပြာ်တဖုန့ၣ်
မ့ၢ်တၢ်လၢတထံသိးတုၤသိးနီၣ်နီၣ်လၢတၢ်မၤပၤပြာ်သးတၢ်မၤအပူၤဒီး တဖဲးမံၤလိာ်သးဒီး
Smithfield အကျဲၤသန့တဖုဘၣ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်ထူးထီၣ်ဟံၣ်လီၤ Smithfield အတၢ်ထီၣ်ဒါတၢ်န့ၣ်သးတၢ်န့ၣ်ကျဲၤ
လၢကကဟုကဟံၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဒီး Smithfield အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ နမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်
တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသိးတၢ်လၢအကၢ်အဘၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆုၤထီၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအတၢ်ကၢ
တၢ်ဘၣ် ထီၣ်ရီၤတမံၤန့ၣ် နကၢ် **တဲၤဖျါထီၣ်** ခီဖျါတၢ်ဆဲးကျဲၤဘၣ် Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ
တချးတၢ်န့ၣ်လီၤဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသိးတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်တုၤလိာ်မၤသကိးတၢ်
လၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ

တဲၤဖျါထီၣ်

*မၤဟါတနံၤ ယလဲၤဘၣ်ဆူ ပုၤဆါတၢ်တကၢ်အအိၣ် လၢမ့ၢ်ပုၤမၤပၤပြာ်တဖု
တကၢ်ဂၤန့ၣ်လီၤ အဝဲစံးဝဲဒၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢ
ပဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်ပုၤပၤပြာ်လၢ တၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤတခါယီၤအပူၤဒဲးအံၤဒဲးအံၤ
န့ၣ်လီၤ အဝဲ စံးဟ့ၣ်တၢ်ပနီၣ်လၢ ပဝဲခံဖုလၢ မၤဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ဒီးတုၤထီၣ်ဘး
ပတၢ်ပညီၣ်တဖုသ့ ဖဲပမ့ၢ်တုၤလိာ်လၢ ကနီၤဖးလီၤသကိးတၢ်ပၤမ့ၢ်ဝဲၤအလီၤဒီး
ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ကလုာ်လၢကပၤပြာ်ဘၣ် တၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤအအိၣ်ထံးတခါဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်
ပုၤဘၣ်လၢအဂၤတဖုန့ၣ်လီၤ တၢ်အံၤမၤအီၤသ့ မ့ၢ်ဧါ*

တသ့ဘၣ် တၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤအကလုာ်ဒဲးအံၤထီၣ်ရီၤတမံၤ တဖဲးသဲစးဘၣ်န့ၣ်လီၤ
ပုၤဆါတၢ်ဖိတၢ်လံၤဒဲးသိးန့ၣ်အသိး လီၤဘၣ်ထီၣ် ခီဖျါလၢတၢ်န့ၣ်လီၤပုၤပၤပြာ်တဖုလၢတၢ်
ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒဲးအံၤအအယီၤသ့န့ၣ်လီၤ နကၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသိးတၢ်အံၤ
ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ မ့တမ့ၢ် စူးကါ **တဲၤဖျါထီၣ်** အလီၤအိၣ်ယၢတမံၤမံၤ
လၢတဘျီယီၤန့ၣ်လီၤ

*ယဒိသကိးဒီး တၢ်ဆါတၢ်ဖိတၢ်လံၤ တၢ်မၤမူဒါခိၣ်တကၢ် လၢမၤတၢ်လၢ
ပုၤမၤပၤပြာ်တဖုန့ၣ်လီၤ အဝဲမၤတၢ်ဒီးတၢ်မၤကစၢ်တမ့ၢ်လၢဘၣ်ဒီးဆိကမိၣ်လၢ
ကဟးထီၣ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ အဝဲဟံၣ်ဖျါသးလၢ ကတဲဘၣ်ယၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်ယး
အတၢ်ဆါတၢ်ပုၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂ့ၢ်လၢန့ၣ်ခါဆူညါအဂီၢ် ပၣ်ယုာ်ဒီး
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆိတလဲတၢ်အပူၤကလံၤန့ၣ်လီၤ
မ့ၢ်လၢယတသံကွၢ်ဘၣ်အီၤအယီၤ ယတုၤလိာ်တၢ်အံၤသ့ဧါ*

တသ့ဘၣ် ပကွဲထူးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤပၤပြာ်အဂီၢ် ထဲတၢ်
လၢကမ့ၢ်ထီၣ်သ့ၣ်ညါအီၤသ့အလီၤတဖုဒီးမၤမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လံၤမၤကၢလၢ
တၢ်ဖဲးသဲစးန့ၣ်လီၤ ခီဖျါလၢန့ၣ်တသံကွၢ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအယီၤန့ၣ်
အခီပညီၣ်တမ့ၢ်လၢန့ၣ်တုၤလိာ်ဘၣ်အီၤသ့ မ့တမ့ၢ် စူးကါဘၣ်အီၤသ့န့ၣ်လီၤ တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒဲးဝဲ
တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢပၤပြာ်သး လၢဆုၤကမ့ၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးမ့ၢ်တၢ်ကၢ
ဘၣ် ဒီးဒုးကဲထီၣ်တၢ်န့ၣ်သးလၢနတံၤသကိး န ဒီး Smithfield သ့န့ၣ်လီၤ နကၢ်
တီၣ်ထီၣ်တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤသိးတၢ်အံၤ ဆူ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝဲၤကျဲၤ မ့တမ့ၢ်
စူးကါဘၣ် **တဲၤဖျါထီၣ်** အလီၤအိၣ်ယၢတမံၤမံၤ လၢတဘျီယီၤန့ၣ်လီၤ



မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲး

န့ၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဘုၣ်လၢ တၢ်ဆါ ဒီးတၢ်ပုၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤ လၢ ကီၢ်အမဲရကၤချၢန့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်သးအလၢပုၤလၢ ကလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤ ဒီးတၢ်အိၣ်ယၢၤအဂၤတဖၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤ န့ၣ်တက့ၢ်။ ထဲလၢန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးသဒ့ၣ်န့ၣ် မၤစၢၤဘၣ် Smithfield လၢကလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်အသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢဟံၣ်ကဝီၤအံၤအပူၤသ့န့ၣ်လီၤ။

ပပုၤကျၢ်လီၤကျိၣ်စ့တဖၣ်

တၢ်မၤနီၣ်မၤသါကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဖိ ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဘၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး လၢဟံၣ်ဖျါထီၣ် ပမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဒီး ကျိၣ်စ့အလီၢ်ပတီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢပတၢ်သကံၣ်ပဝးသနီၣ်ဒီးမ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤအတၢ်ဂံၢ်ဒိၣ်ထံး ပတီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ပတတၢ်လိာ်ဘၣ် တၢ်ဖဲတၢ်မၤ လၢမၤလီၤဘၢပကျိၣ်စ့တၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ် လၢပပုၤကျၢ်လီၤတၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤဟံးစုမၤသကိးတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

ပမၤထွဲပမူပဒါလၢအိၣ်ဒီးပုၤ လၢကလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ် ကျိၣ်စ့စရိပတီၢ်လၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအ ဂံၢ်ဒိၣ်ထံးပတီၢ်လၢဘၣ်ထွဲ ဒီးတၢ်ကျၢ်တဖၣ်တၢ်တုၤလုၤတီၢ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်

တၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ် အိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ် တၢ်လီၤန့ၢ်ပုၤတဂၤ ဒ်သိးကမၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးတမံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ကဲထီၣ်သးသ့လၢကျဲအါမၤ-

- မၤလီၤကွဲၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တမၤဟံၣ်ထွဲ စရိပတီၢ်အတၢ်ဂံၢ်ဒိၣ်ထံးပတီၢ် လၢကျိၣ်စ့တၢ်မၤနီၣ်မၤ သါတဖၣ်ခဲလၢာ်
- တၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်လၢာ်ဘျးလၢာ်စ့ၤစ့ၤ "ကဘျးကဘျးစရိ" မ့ၢ်တမ့ၢ် တဒုးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါတၢ် လၢာ်ဘျးလၢာ်စ့ၤစ့ၤအတၢ်ပညိၣ်အမ့ၢ်အတီၢ်
- မၤလီၤလံာ်ကွဲၣ်မၤလီၤစု မ့ၢ်တမ့ၢ် လံာ်တီၢ်လံာ်မိအဂၤတဖၣ်
- ဟံးန့ၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် စူးကါကမၣ် ဒီပနံၣ်တၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ကျိၣ်စ့
- မၤဒိၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါတၢ်ပုၤအနီၣ်ဂံၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကမၤအါထီၣ်တၢ်ဟဲန့ၢ်အနီၣ်ဂံၢ်
- တၢ်တီၣ်ထီၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ယုၤစ့အိၣ်လိးလၢတမ့ၢ်တတီၢ် ဒီး
- တၢ်တူၢ်လိာ်ပျီၣ်လဲကျိၣ်စ့လၢတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤလၢကျဲတဖိးသဲးန့ၣ်လီၤ။

တၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ် မ့ၢ်တၢ်လၢ မၤကမၣ်သဲးကွီၢ်မ့ၢ် ဒီးတၢ်မၤကမၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် အါအကျဲခံၣ်ခံၣ်ကပၤလၢန့ၣ်လီၤ။ အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်ထွဲထီၣ်အဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်ခိၣ်ဖျါ လၢပုၤ ပုၤဟံၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ။ န့ၣ်မ့ၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤတဂၤဂၤ (ပုၤဟံၣ်ဒီး ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ ပုၤမၤတၢ်ဖိ ပုၤမၤတၢ်အါလီၤအီၤလီၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် ထီၣ်ရီၤတဂၤ) လၢအကမၤဘၣ် တၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ် လၢတၢ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သးဒီး ပမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤန့ၣ် **ထဲဖျါထီၣ်** ခိၣ်ဖျါတၢ်စူးကါတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်ဟံၣ်ဖျါသးလၢ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤ အပူၤတက့ၢ်။

ဝဲကျိၣ်ပူၤတၢ်ဆါတၢ်ပုၤ

"ဝဲကျိၣ်ပူၤအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်" မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အကါဒိၣ်ထီၣ်ရီၤတမံၤလၢဟံၣ်ဖျါဆူကမ့ၢ် တသ့ လၢမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ဒီပနံၣ်အတၢ်ပုၤကလံၤအတၢ်ခူသ့ၣ် ဖဲမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤ ဆူတၢ်ချၢန့ၣ်လီၤ။ တၢ်အံၤကပၣ်ယုၤဒီး အဒိ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်သးဒီး တၢ်အါလီၤအီၤလီၤအ ကါဒိၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ် တၢ်တီၢ်ဟံၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် မ့ၢ်ဝဲတယုၤန့ၢ်အတၢ်ပုၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဆါတၢ်ဖိတၢ်လံၤအဂ့ၢ် သ့န့ၣ်လီၤ။

ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တဘၣ်ဆါဘၣ်ပုၤဘၣ် ဒီပနံၣ်အတၢ်ဘၣ်ဘၢအဂ့ၢ်တဖၣ် ထီၣ်ရီၤတမံၤ ဖဲလၢသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲလၢအမ့ၢ် ဝဲကျိၣ်ပူၤအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ် လၢဘၣ်သးဒီးဒီပနံၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဆူဒါဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အံၤ ဆူပုၤအဂၤတဖၣ်လၢစူးကါဘၣ်ဝဲလၢကျိၣ်လီၤမၤ ကၢဘၣ်တၢ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဖိၣ်သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကျိၣ်လီၤမၤကမၤလၢ Smithfield အကမ့ၢ်ဒုၣ်ကမၤ ယုၤစ့ၢ်ကိးဒီးလၢ ပနံၣ်တၢ်ကၢ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဒီပနံၣ်အဂ့ၤဂၤတဖၣ်လၢ ပမၤသကိးမ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤဒီးအီၤ လၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကမၤန့ၢ်ဘၣ် ဝဲကျိၣ်ပူၤအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ် အတၢ်ဘၣ်ဘၢ န့ၣ်လီၤ။ ထံကီၢ်အါဘၣ် ပုၤဟံၣ်ဒီး ကီၢ်အမဲရကၤ အသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ် တီၣ်ဒိၣ်ဘၣ် တၢ်ဆါတၢ်ပုၤလိာ်သးတၢ်ဘၣ်ဘၢအဂ့ၢ် ဖဲလၢတၢ်ပၤဘၣ်ဝဲကျိၣ်ပူၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ခါန့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၣ်တဖၣ်လၢတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ် တၢ်ဆါတၢ်ပုၤတၢ်လၢဝဲကျိၣ်ပူၤ အသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ် ဒီးသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအသ ဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ နကၢၤဗျးဗျးတၢ်မၤစၢၤလၢ Smithfield သဲးဂ့ၢ်ဝဲကျိၣ်ပူၤ ဖဲန့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ် ကီၢ်တၢ်ခဲလၢကဘၣ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်အီၤဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ။

တလၢထီၣ်ကွဲၣ်ထဲလၢ Smithfield အ Corporate Affairs & Compliance Department (မ့ၢ်ဝဲတၢ်ကျိၣ်လီၤမၤကၢဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲကျိၣ်ပူၤ) တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဆိခွဲးန့ၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တဘၣ်မၤတၢ်ဆါတၢ်ပုၤတၢ်လၢ တၢ်လီၤတၢ်ကျိၣ်အပူၤထီၣ်ရီၤတမံၤ လၢခါဆူညါတၢ်ဆါတၢ်ပုၤ လၢအနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်ဘျးအဂီၢ် (လၢတမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးအတၢ်ဖဲတၢ်မၤဖိးသဲးလၢနီၣ်က စၢ်တၢ်စံၣ်ပုၤသ့ၣ်ဖျးအဂီၢ်) မ့ၢ်တမ့ၢ် ဘၣ်ထွဲယုၤလၢမ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤအပူၤ တၢ်ကျၢ်လီၤစု မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ပျီၣ်လဲစ့ လၢအကျဲတမံၤဃီန့ၣ်လီၤ။ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢ နီၣ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ပုၤသ့ၣ်ဖျးအဂီၢ် ကၢဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပျဲလၢ အဂီၢ်ဒိၣ်ထံးပၤဆူရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မ့ၢ်ဒိၣ် န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိၣ်ဒီးတၢ်ကစီၣ် ဒီးတၢ်ဘျုးလီၤလၢကမျၢၢ်

ပသုၣ်ညါလီၤပတၢ်ဟံးမူဒါ လၢကဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ အလၢပုၤ ဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ် အမ့ၢ်အတီၢ် ဒီးအိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အကျိၤ ဘၣ်ယး ပကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီ ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဂ့ၢ်ဝီကိၣ်စိတဖၣ် ယုၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးပတၢ်မၤအကျိၤကျဲၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်န့ၣ်လီၤ။ Smithfield အကျဲသန့ အိၣ်ဒ်သိး ကဟံးဖျါဘၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒီးဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ် လၢတၢ်ပူၤပိာ်မၤထွဲတၢ် ဘၣ်တၢ်ဘၢအသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိၣ်လိာ်သးဒီးတၢ်ကစီၣ် ဒီးတၢ်ဘျုးလီၤလၢပုၤတၢ်အပူၤ လၢတၢ်ကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်အပူၤဒီးလၢအဘၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ကစီၣ်

မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢ Smithfield ကတဲတၢ်တီတီလီၤလီၤန့ၣ်လီၤ။ ကယၢ်တၢ်ဆဲး ကျဲၤဆဲးကျိၣ်လိာ်သးဒီးတၢ်ကစီၣ်တဖၣ် - ပၣ်ယုၣ်ဒီး ပတီၢ်မုၢ်လီၤကဝီၤတၢ်ကစီၣ် ဒီးပုၤယဲၤသန့တၢ်ကစီၣ်သန့တဖၣ် ခံမံၤကပလၢာ် - ကပြဲဘၣ်တၢ်န့ၣ်ကျဲၤအိၣ်ဆူ Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လိာ်မၤကၢဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲၤကျိၤ) န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဘျုးလီၤလၢပုၤတၢ်

Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လိာ်မၤကၢဒီးတၢ်အိၣ်လိး ဝဲၤကျိၤ) ဟံးမူဒါကွၢ်ထွဲဝဲဒၣ် တၢ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒီးတၢ်ပျိၣ်လဲယုၣ် တၢ်ဟံးထံနီၤဖးဒီးဝဲၤ ကျိၤဘၣ်ထွဲကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီ ဒီးပုၤဘျုးလီၤကျိၣ်စ့တဖၣ် အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ။ တၢ်အံၤပၣ်ယုၣ် ဝဲဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးခိပန့ၣ်အကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအဂ့ၢ်, ဒိတၢ်ဟံးဖျါထီၣ်ဝဲမဲ သၢလါတဘျီတၢ်ဆါတၢ်ပုၤဒီးတၢ်ဟံးန့ၣ်အကစီၣ်လၢတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤဝဲအပူၤ, တၢ်ဆူထီၣ်တၢ် သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဟံးဖျါလၢကမျၢၢ်ကျိၣ်အဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ကယၢ်တၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိၣ်လိာ်သးဒီး တၢ်ကစီၣ်တဖၣ် - ပၣ်ယုၣ်ဒီး ပတီၢ်မုၢ်လီၤကဝီၤတၢ်ကစီၣ် ဒီးပုၤယဲၤသန့တၢ်ကစီၣ်သန့တဖၣ် ခံမံၤကပလၢာ် - ကပြဲဘၣ်တၢ်န့ၣ်ကျဲၤအိၣ်ဆူ Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လိာ်မၤကၢဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲၤကျိၤ) န့ၣ်လီၤ။

တဲဖျါထီၣ်

ယထံၣ်ဝဲဒၣ်ယမူဒါဒိၣ်ဟးထီၣ်အိၣ်တၢ်ဒီးအဟံၣ်ဖိဖိဖိမဲတၢ်အိၣ်ကျဲၤအသီဖဲဝဲပုၤဖဲအ ပုၤကွၢ်မုၢ်ယုၣ်အန့ၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဒီးဖဲမုၢ်တန့ၣ်န့ၣ်, ယမူဒါဒိၣ်ဟ့ၣ်လီၤယၤစ့စ့လီၤအလီၤ ကံလိာ်သးဒီးတၢ်အိၣ်ကျဲၤအစ့စ့လီၤအလဲၤအိၣ်ဝဲမဲမုၢ်ယုၣ်အန့ၣ်အသိးဒီးအဝဲမၤယဆူၤ ထီၣ်တၢ်လၢာ်ဘျုးလိာ်အဂ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်အဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်အံၤဖျါလီၤကံလၢအ တဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢယဂီၢ်, ဘၣ်ဆၢယပျဲၤလၢယကဘၣ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲမဲလၢယမ့ၢ် သမၤထၢန့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်စ့စ့ဖိဖိဖိအဝဲဒၣ်အတၢ်လၢာ်ဘျုးလိာ်တၢ်ဟံးဖျါအပူၤန့ၣ်လီၤ။ ယကပြဲမၤဒ်လဲၣ်။

နကပြဲ **တဲဖျါထီၣ်** တဘျီပီ ပနံၤပၢၤလၢဘၣ်စူးကါတၢ်သးဒူးလၢတၢ်ဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ န့ၣ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဝဲသးစူးလၢညါန့ၣ်လီၤ Smithfield တအိၣ်ဒီးတၢ်မၤကၢာ် ဆၢကၢတၢ်အဖိလစံၣ်ဒိသဒါစၢၤဝဲဒၣ်ပုၤမၤတၢ်မဲလၢတၢ်မၤကၢာ်ဆၢကၢတၢ်အကလုာ် တမံၤလၢလံာ်န့ၣ်လီၤ။

ယမၤတၢ်ဖဲ Smithfield အတၢ်ကရၢကရိစ့စ့စီဝဲကျိၤန့ၣ်လီၤ။ ပုၤကွဲးတၢ်ကစီၣ် လၢမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်လံာ်တၢ်ကစီၣ်အသန့ၣ်တကပၤကိးဟံးတၢ်န့ၣ်ယၤအကလုာ်လၢအ အိၣ်ဒီးတဲသကိးတၢ်ဒီးယၤလၢအလိာ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ကစီၣ်တနီၤနီၤလၢအဘၣ်ယးဒီး Smithfield ကျိၣ်စ့အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ ယကပြဲမၤဒ်လဲၣ်။

ဆဲးကျိး Smithfield အ Corporate Affairs & Compliance Department (မုၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လိာ်မၤကၢဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲၤကျိၤ) တချးဒီးဖဲန့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤခိပန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤဆူပုၤကွဲးတၢ်ကစီၣ်လၢတၢ်ချၢ မ့ၢ်တဖၣ် ပၣ်တံၣ်ကရၢလၢအလီၤကံလိာ်သးန့ၣ်လီၤ။ ဖဲအိၣ်ဒီးတၢ်သးဒူးဒိအခါ, သံကွၢ်တက့ၢ်

မၤတၢ်လၢအဘၣ်ဖိးသဲးစး

တဘၣ်သးပုၤန့ၣ်လၢပတၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်အရ့ဒိၣ်ကတၢ်, ဒ်အမ့ၢ်ပုၤတၢ်လၢလံာ်ဒီးခိပ န့ၣ်အသိး, မ့ၢ်တၢ်လၢပန့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့န့ၣ်လီၤ။ ပုၤမၤတၢ်ဖိထီၣ်တၢ်အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ - လၢအဂ့ၢ်မုၢ်ဂ့ၢ် လၢအအၢမုၢ်ဂ့ၢ် ဒူးဟံးဖျါထီၣ်ခိပန့ၣ်ဒီး အပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်စ့စ့န့ၣ်လီၤ။



ပဒီပနံ

တစ်မနီနီမာယာကျိန်စုဂ်ဝီ ဒီးတင်ဂ်လါအဘဉ်လီတင်လီဆဲး လာဟ်ဖျါထီဉ် ပမုာ်တဲတင်ဒီး ကျိန်စုအလီပတီနီ မှ်တင်အကျိန်လါပတင်သကဲာ်ပဝးသနီဒီးမှ်တဲတင်မာအတင်ဂ်ဒီဉ်ထံး ပတီနီနီလီပ တတုာ်လီာ်ဘဉ် တင်ဖဲတင်မာ လာမာလီဘာပကျိန်စုတင်ဖဲတင်မာတဖဉ် လာ ပုာ်ဘျါလီတင်တဖဉ်ဒီးပုာ်ဟံးစုမာသကဲာ်တင်တဖဉ်နီလီပ ပဟံးမုဒါလါတင်ရုလီဟ်ဖျါအဂီဝ် ယံးယီဉ်ဒီဉ်လါတင်လူပိာ်မာထွဲဝဲဒဉ်တင်လါအဘဉ်ထွဲဒီးကျိန်စုစရီအဂုာ်ခဲလင်ဒီးတင်ဟ်ဖျါအပ တီဒီးတင်သိဉ်တင်သီတဖဉ်နီလီပ.

တင်စုလီဒီဉ်ခိဉ်ဖျါပုာ်

Smithfield အနီဒီတင်စုလီဒီဉ်ခိဉ် - အတင်သျဉ်ထီဉ်, သီလုဉ်, တင်ပိးတင်လီဒီးတင်ဖိတင်လံတဖဉ် - မှ်စုကဝဲပိးလီလါအမာပုာ်လါပသုမာဝဲဒဉ်ပတင် ဖဲတင်မာနီလီ. ပအိဉ်ဒီးမုဒါလါတင်အံးထွဲကွာ်ဝဲဒဉ်တင်စုလီဒီဉ်ခိဉ်သျဉ်တဖဉ်နီအဂီဝ် နီလီ. နမုာ်သျဉ်ညါဝဲဒဉ်တင်စုကမာမုာ် မုတမုာ် သူကမာမုာ်ဝဲဒဉ်တင်စုလီဒီဉ်ခိဉ်တဖဉ်နီ, တဲဘဉ်နပဆာတင်မုဒါခိဉ်တဘျီယီ မုတမုာ် စုကမာ **တဲတဲဖျါထီဉ်တဲ** အကျိတခါအတင်အိဉ် ယာလါတင်ဒုးနီဖျါဝဲဖဲတင်သိဉ်တင်သီအံးအပူတက့ာ်.

တင်ဂုာ်တင်ကျိဒီးတင်ဆဲးကျိးဆဲးကျါအကျါအကျဲတဖဉ်

တင်ဟ့ာ်ဝဲဒဉ်ပုာ်မာတင်ဖိတဖဉ်အခွဲးယာ်လါအကစုးကါဝဲဒဉ်လီတဲစိ, ခိဉ်ဖူထာ်, လီပရုဒီး တင်ဟ်တုာ်တင်ကလုာ်အကျါအကျဲတဖဉ်ဒီးလီသဟီဉ်တင်အိဉ်ယာလါအဂါတဖဉ်လါတင်မာစါ အဝဲသျဉ်လါအကမာအတင်ဖဲတင်မာအဂီနီလီ. တင်အိဉ်ယာလါသျဉ်တဖဉ်အံးဘဉ်တင်ပအီ မုတမုာ် ဟ့ာ်လီလီအီဒီးဖျါခိဉ်နီလီ. တင်မုာ်လါဘဉ်ဝဲလါပုာ်မာတင်ဖိတဖဉ်ကစုးကါဝဲဒဉ် တင်အိဉ်ယာလါသျဉ်တဖဉ်အံးသုသုဘဉ်ဘဉ်, အိဉ်ဒီးတင်ဟ်ကဒီးဖိးသဲစးဒ် Smithfield အဖီလ စံဉ်ဘဉ်ထွဲဒီးတင်စုးကါစဲးဖီကဟ့ာ်ပီညါအိဉ်ဟ်ဝဲအသီးနီလီ.

Smithfield ပုာ်ဘဉ် မုတမုာ် ပုာ်ဆာဝဲဒဉ်တင်နီလီစုးကါကယံာ်မုာ်တင်ဆဲးကျိးဆဲးကျါအပိးလီ, ယုာ်ဒီးခိဉ်ဖူထာ်, စီးဝဲ(လ) (software), လီပရု, တင်ဟ်တုာ်တင်ကလုာ်, တင်အိဉ်ဖျိဉ်အပိးလီဒီး ဝဲဒီးတင်ဖိတင်လံခဲလင်နီလီ. တင်ဆဲးကျိးဆဲးကျါ, တင်ဂုာ်ထာ်ဖျိဉ်ဒီးတင်ဂုာ်တင်ကျါလါနဆာ မုတမုာ် နဒီးနုာ်လါစုးကါဝဲဒဉ်ပီပနီအတင်စုလီဒီဉ်ခိဉ်နီမှ်ဝဲဒဉ်ပီပနီအတင်စုလီဒီဉ်ခိဉ် ဒီးတမုာ်ဝဲဒဉ်ပုာ်နီကစါတင်ဆဲးကျိးဆဲးကျါဘဉ်နီလီ. Smithfield အိဉ်ဒီး အခွဲးယာ်လါအကသမံထံကွာ်ထွဲဝဲဒဉ်တင်ဆဲးကျိးဆဲးကျါခဲလင်, ယုာ်ဒီးတင်စုးကါအုထာ်နဲး ဒီးပုာ်မာတင်ဖိတဖဉ်တဘဉ်ဟ်ပနီဝဲဒဉ်တင်ဆဲးကျိးဆဲးကျါဒ်နီသီးတဖဉ်လါအမုာ်နီက စါ မုတမုာ် ပုာ်နီတဂါအတင်ဘဉ်နီလီ. တင်နီလီစုးကါ မုတမုာ် တင်ရုလီတင်ဂီဘျဉ်ဆု မုတမုာ် တင်မာသးထီဉ်ပုာ်သးအဂုာ်အကျါဒီဖျါအုထာ်နဲး, လီပရု မုတမုာ် ကျဲအဂါတမံလင် လါဘဉ်တင်တီဒြါယံးယီဉ်ခိဉ်နီလီ.

တဲဖျါထီဉ်

ယထံာ်နီဝဲဒဉ်လါလဲအမံစရီဖဲကတီအံးဒီးတင်ဆာနုာ်ဟ့ာ်အါထီဉ်လါလဲလါပုာ်မာ တင်ဖိအဂါတဖဉ်ဖဲဝဲကျါအဂါတဝဲကျါအပူဖဲ တင်စဲကျိးအစဲးဖဲတင်စဲကျိးအဒါးပူ နီလီ. ယကျိးမာဒ်လဲဉ်.

တင်အမံစရီအပူပုာ်ယုာ်ဝဲဒီးတင်ဂုာ်ခူသျဉ်လါအဘဉ်ဒီညါတဖဉ်, ဒီးတင်ပုာ်ဘဉ်တင်အ ဂုာ်အကျါလါတင်ကဘဉ်ဒီသဒါနီနီလီ. မာတင်လါအဘဉ်ဒီးဟံးစိဉ်ယုာ်တင်အမံစ ရီဆုနုာ်လါကဝီပုာ်ဂုာ်ပိတင်မာမုဒါခိဉ်အအိဉ်လါနမုာ်ကျိလဲကွာ်တင်ဖဲတင်မာအဂီဝ်တ က့ာ်. နတဘဉ်တဘဉ်ပီဉ်တဲသကဲးနတင်ဂုာ်တင်ကျါဒီးပုာ်အဂါတဖဉ်ဖဲဒီပနီအပူ မုတမုာ် ဒီပနီအချဲတဖဉ်ဘဉ်နီလီ.

ယဟ်သျဉ်ဟ်သးလါပုာ်မာသကဲာ်တင်ဒီးယာအကျါတဂါညီနီဟ်တုာ်ဝဲဒဉ်တင်ဆါတင်ပုာ် အဂုာ်အကျါလါအဘဉ်ဒီညါတဖဉ်ဖဲအစီနီခိဉ်အလါဖဲအဟးထီဉ်ခိဉ်မုာ်ထုာ်တင်အိဉ် အခါနီလီ. ယကျိးမာဒ်လဲဉ်.

တဲသကဲးတင်ဒီးအီဒီးဟ့ာ်ကုာ်အီလီတင်လီဆဲးလါအကတံတင်ယာ်အတင်ဂုာ်တင် ကျါတဘျီလါလဲဖဲအဟးယာ်ဒီးအစီနီခိဉ်အခါတက့ာ်. အတင်ဟ်သျဉ်ဟ်သးမုာ်တဆီ တလဲဘဉ်နီ, တဲသကဲးဒီးနမုဒါခိဉ်တက့ာ်.

မာတင်လါအဘဉ်ဖိးသဲး

ပမာတင်လါပသနုာ်သုဝဲလါတင်ဒီသဒါစါဝဲဒဉ်တင်ဂုာ်တင်ကျါ လါတင်ဟ်အီဒ်တင်ခူသျဉ်အသီးခိဉ်ဖျါ-

- လူပိာ်မာထွဲ Smithfield အတင်မနီနီမာယာတဖဉ် တင်ရဲဉ်တင်ကျိဒီးတင်စုး ကါစဲးဖီကဟ့ာ်ပီညါအဖီလစံဉ်တဖဉ်နီလီ.
- တဘဉ်နီလီဟ်ဖျါနုာ်ခူသျဉ်နီဂီနီတဘျီတဂု.
- တဘဉ်ဟ်တုာ်တင်ဂုာ်တင်ကျါခူသျဉ်တဖဉ် ဖဲတင်မာပးဂီအီညီအလီတဂု.
- ဟ်တီ မုတမုာ် ဟးထီဉ်ဖဲနီခိဉ်ဖူထာ်အပူ ဖဲလါနုာ်တုာ်အီလါတအိဉ်ဒီးတင် ကွာ်ထွဲအီအလီတက့ာ်.

မုန်ကျိုဝဲကွတ်တံမနီၣ်မၤယါတဖၣ်

Smithfield ကွၢ်ထွဲကတီၤယာ်ဝဲဒၣ်ပုၤမုန်ကျိုဝဲကွတ်တံမနီၣ်မၤယါတဖၣ်ဘၣ်ဝဲတီၣ်ဒီးလၢလၢပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်စ့ၢ်ကီၤဒီးပမူဒါလၢတၢ်ဒီသဒါဒီးကွၢ်ထွဲကတီၤဝဲဒၣ်တံၢ်ကွၢ်ကျိၤခူသ့ၣ်လၢပစူးကါအီၤဖဲပမုန်ကျိုဝဲကွတ်တံမနီၣ်မၤယါအပူၤန့ၣ်လီၤ. Smithfield အလံာ်လၢ, တံၢ်မနီၣ်မၤယါ, စရိဒီးကွၢ်စ့ၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤတဖၣ်မုန်ကျိုဝဲကွတ်တံမနီၣ်မၤယါအလံာ်အလုၢ်အပူၤဒီးတံၢ်ကတၢၢ်ထွဲကတီၤအီၤဘၣ်ဝဲဒၣ်တံၢ်ကွၢ်ကျိၤလီၤတံၢ်လီၤဆဲး, ဒီးတံၢ်ခိၣ်ဆၢကွၢ်တံၢ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်အဖီခိၣ်) ဒီပနံအတံၢ်ဖဲတံၢ်မၤဒီးအတံၢ်မၤလီၤပလိာ်တံၢ်လၢအကၢၤဒီးသဲးတံၢ်ဘျးဒီးတံၢ်သိၣ်တံၢ်သီတဖၣ်, အမဲရဲကတၢၢ်တူၢ်လိာ်စ့ၢ်အခိၣ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်ဒီး Smithfield အတံၢ်ပၤဆၢဒွဲပူၤတံၢ်မၤကျိၤကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Smithfield တံၢ်သ့ၣ်ကျဲၤတံၢ်မနီၣ်မၤယါအဖီခိၣ်ပၤဆၢဝဲဒၣ်ကတီၤအံၤမုန်ကျိုဝဲကွတ်တံၢ်မနီၣ်မၤယါတဖၣ်ဒ်န့ၣ်အသိးတံၢ်စူးကွၢ်ဝဲဒၣ်တံၢ်မနီၣ်မၤယါလၢတံၢ်တစူးကါအီၤလၢတဖၣ်စ့ၢ်ကီၤန့ၣ်လီၤ. ဒီပနံတံၢ်မနီၣ်မၤယါတဖၣ်ပဉ်ပဉ်ဝဲဒၣ်ဒီးလီၤပရၢ, တံၢ်ဂ့ၢ်ထၢပိာ်, လံာ်တီၢ်မိမိ မုတမ့ၢ် တံၢ်မနီၣ်မၤယါတဖၣ်လၢအဒူးအိၣ်ထီၣ်, ဒီးဒီးန့ၢ် မုတမ့ၢ် ကွၢ်ထွဲကတီၤဝဲဒၣ် Smithfield အမုန်ကျိၤဝဲကွတ်တံၢ်မနီၣ်မၤယါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီပနံအတံၢ်မနီၣ်မၤယါအါမံၤအပူၤပဉ်ပဉ်စ့ၢ်ကီၤဒီးပုၤတၢၢ်ကတၢၢ်အတံၢ်မနီၣ်မၤယါ, လံာ်န့ၣ်လံာ်လၢဒီးလံာ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဒိၣ်အတံၢ်ပိထံၣ်သ့ၣ်ညါ, ကွၢ်ဘျီၣ်အတံၢ်ကိးဒီးတံၢ်ပုထံၣ်န့ၣ်တံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤ

တဘျီတခိၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် Smithfield လိာ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်တံၢ်ပံၤဖျါထီၣ်လံာ်တီၢ်မိမိဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤအဂၤတဖၣ်ဆူပဒိၣ်အခၢၣ်စးကရၢတဖၣ်အအိၣ် မုတမ့ၢ် ဖဲကွၢ်ဘျီၣ်အတံၢ်စိၣ်ညိၣ်ပီတုအပူၤန့ၣ်လီၤ. Smithfield သဲးစ့ၢ်ဝဲဒၣ်ကျိၤ ဖံးမူဒါဝဲလၢတံၢ်မၤလီၤတံၢ်ဘၣ်ပးမုၢ်ဒီပနံမၤလၢပုၤအမူဒါလၢအလီၤဘၣ်အီၤဖဲတံၢ်မုးတံၢ်ရဲၣ်ဒ်န့ၣ်သိးတဖၣ်အပူၤခါအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတံၢ်ဖိလၢတံၢ်ပုၤအီၤလၢအကၢၤမၤသကိးတံၢ်လၢတံၢ်ဒူးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်လံာ်တီၢ်မိမိတဖၣ်ကဘၣ်မၤတံၢ်တဘျီယီဒီးလၢလၢပုၤန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတံၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်, နကဘၣ်ဆဲးကျိးဝဲဒၣ် Smithfield သဲးစ့ၢ်ဝဲဒၣ်ကျိၤ န့ၣ်လီၤ.

ကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ် တံၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကၤအတံၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤအတံၢ်ဘၣ်တံၢ်ဘၢ

Smithfield ဟံလုာ်ဟံပုၤပုၤပုၤဝဲဒၣ်အကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်, တံၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကၤအတံၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤအတံၢ်ဘၣ်တံၢ်ဘၢန့ၣ်လီၤ. ပဟံဒိၣ်ဟံကဲစ့ၢ်ကီၤပုၤအဂၤတဖၣ်အကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်အခွဲးယာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်ခဲလၢလၢပုၤမၤတံၢ်ဖိတဖၣ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်, ဆဲးမိၣ်တယာ်, မၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်, ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ မုတမ့ၢ် ကွဲးတံၢ်ဖဲအဖဲမၤတံၢ်ဖဲ Smithfield အခါဒီးမၤတံၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး Smithfield အမုန်ကျိၤဝဲကွတ်အါမုန်ဝဲဒၣ်တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်ထဲတခါခါ - ဒီးတံၢ်ကဘၣ်ဟံဖျါထီၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤမူဒါဆူ - Smithfield

အအိၣ်တဘျီယီန့ၣ်လီၤ. တံၢ်တီၣ်ဒိၣ်ပုၤမၤတံၢ်ဖိတဖၣ်လၢအကၢၤစူးကါဝဲဒၣ် Smithfield အကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်ဖဲတံၢ်တဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤလီၤတမံၤလၢလၢအပူၤ မုတမ့ၢ် လၢတံၢ်ပညိၣ်တမံၤမဲၤအဂီၢ်လၢအတမ့ၢ်ထဲလၢ Smithfield အတံၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, တံၢ်စူးကါဝဲဒၣ်ကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်တမံၤလၢလၢအဘၣ်တံၢ်ပၤအီၤဖီဖျါပုၤအဂၤတၢၢ်ကၤအဝဲကဘၣ်ဒီးန့ၢ်တံၢ်အာၣ်လီၤတူၢ်လိာ်လၢအအိၣ်ဝဲဖဲလံာ်အုၣ်သးအဖီလၢ မုတမ့ၢ် ပုၤပၤဘၣ်တံၢ်အတံၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤအဖီလၢန့ၣ်လီၤ.

လၢ Smithfield အတံၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကၤခူသ့ၣ်အဂီၢ်ဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤလၢတံၢ်ပံၤအီၤဒ်တံၢ်ခူသ့ၣ်အဂၤတဖၣ်အဂီၢ်, မုတမ့ၢ်အရ့ဒိၣ်ဝဲလၢပုၤမၤတံၢ်ဖိတဖၣ်ကပၤယာ်တံၢ်ခူသ့ၣ်အဝဲန့ၣ်ယံးယီၣ်ဒိၣ်ဒီးအတဘၣ်ဟံဖျါထီၣ် မုတမ့ၢ် စူးကါဝဲဖဲ Smithfield ဒီပနံအချၢလၢအအိၣ်ဒီးတံၢ်ဒီသဒါဝဲဒၣ်တံၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤအတံၢ်ခူသ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, တံၢ်တီၣ်ဒိၣ်ပုၤမၤတံၢ်ဖိတဖၣ်လၢအကၢၤစူးကါ မုတမ့ၢ် ကွဲးန့ၢ်ပုၤအဂၤတဖၣ်လၢအကၢၤစူးကါဝဲဒၣ်တံၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကၤအတံၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤခူသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဝဲဒီးပုၤအဂၤတၢၢ်ကၤအတံၢ်, ဒ်အမုၢ်အပူၤကွၢ်တံၢ်မၤကၤစၢ် မုတမ့ၢ် ပုၤပုၤတံၢ်ဖိတဖၣ်, လၢအအိၣ်ဒီးပုၤပၤဘၣ်တံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအတံၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတံၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်လူၤပိာ်မၤထွဲဝဲဒၣ်မူဒါလၢတံၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤဒ်တံၢ်ခူသ့ၣ်အသိးယံးယီၣ်ဒိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤလၢအဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲလၢပုၤအဂၤတၢၢ်ကၤအအိၣ်လၢအအိၣ်ဝဲဖဲတံၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤခူသ့ၣ်အဖီလၢဒ်အမုၢ်ဝဲဒၣ်အဝဲသ့ၣ်အတံၢ်ဖဲတံၢ်မၤဒီး Smithfield ဒီပနံအကျိၤတခါအသိးန့ၣ်လီၤ.

Smithfield ပုၤမၤတံၢ်ဖိခဲလၢအိၣ်ဒီးအမူဒါလၢအဘၣ်သ့ၣ်တီသးရဲဝဲလၢအဒီပနံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နတံၢ်ဖဲတံၢ်မၤဖဲ Smithfield မုၢ်ကတၢၢ်ကွၢ်ဝဲလၢတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤလဲၤ, နကဘၣ်ဟ့ၣ်ကခါကွၢ် Smithfield ကူၣ်သ့တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်, တံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤခူသ့ၣ်, တံၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကၤခူသ့ၣ်ဒီး Smithfield တံၢ်စုလီၤခိၣ်ခိၣ်အဂၤလၢန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတဖၣ်တဘျီယီန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, နကဘၣ်ဆဲးဟံးယာ်ဒီးဝဲဒၣ် Smithfield အတံၢ်ကူၣ်လဲၤမၤကၤခူသ့ၣ်ဒီးအတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤခူသ့ၣ်အဂၤတဖၣ်ယံးယီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. နစူးကါအီၤလၢတံၢ်ပညိၣ်အဂၤတဖၣ်အဂီၢ်တသ့ဘၣ်, လၢအပဉ်ပဉ်ဒီးခါဆူညါမုန်ကျိၤဝဲကွတ်တံၢ်တံၢ်ကျဲၤ, တံၢ်ဖဲတံၢ်မၤအသီ မုတမ့ၢ် ပနံတံၢ်ကၤအဂၤတဖၣ် မုတမ့ၢ် တမ့ၢ်ပနံတံၢ်ကၤအတံၢ်ပညိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဂ့ၢ်ဝဲတံၢ်ကစီၣ်

ပုၤဂ့ၢ်ဝဲတံၢ်ကစီၣ် (အဒိ, Facebook, Twitter, YouTube) မုၢ်ဝဲဒၣ်တံၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိးအစုကဝဲပိးလီၤလၢအစိကမီၤဒိၣ်ဝဲဖဲဒီပနံတံၢ်ဖဲတံၢ်မၤအပူၤဒီးအချၢန့ၣ်လီၤ. ပျါစီၣ်ပုၤဒီးအစိကမီၤတဖၣ်အံၤမုၢ်တံၢ်မၤသကိးတံၢ်လၢအ့ထၢၣ်န့ၣ်ဖီခိၣ်အဂီၢ်ဒီးမုၢ်စ့ၢ်ကီၤတံၢ်ဆီတလဲအကျဲတဘျီလၢပတံၢ်ဖဲတံၢ်မၤအပူၤ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤမၤစၢၤဝဲဒၣ်ကျဲအသီတဖၣ်လၢတံၢ်မၤသကိးတံၢ်ဒီးပုၤပုၤစူးကါတံၢ်ဖိ, ပုၤမၤသကိးတံၢ်ဖိဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမုၢ်စူးကါအီၤသ့သ့ဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်, တံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမၤစၢၤပုၤသ့ဝဲလၢပတံၢ်သ့ၣ်ထီၣ်သကိးပမုန်ကျိၤဝဲကွတ်တံၢ်ရဲလိာ်ဘၣ်ထွဲအတံၢ်ဂံၢ်ဆူဒီးတုၤလၢပတံၢ်မၤနၤဖီတၢၢ်အါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

မူလအသံသွပ်လျှပ်အစီအစဉ်အသံ၊ ပျံ့နှံ့သွပ်တဖန်အံ့အိန်စွာကီးဒီးအတင်လီဘာဃိဉ် တနီနီဒီးဒူးအိန်ထီဉ်တင်ဟံးမူဒါအသီလျှပ်မတင်ဖိတဖန်အင်္ဂါန့ဉ်လီ။ Smithfield ပုၤမတင်ဖိတဖန်တဘဉ်စူးကါဝဲဒဉ်ပုၤဂုၤဝီတင်ကစီဉ်လျှပ်ကျိၤဝဲကွၢ်အတင်ပညိဉ်အင်္ဂါမတမ့ၢ် ဘဉ်လၢအဝဲသွပ်လျှပ်မတင်ဖိတဖန် Smithfield အပုၤဂုၤဝီတင်ကစီဉ်အဖိလစံဉ်ဒီးအတင်ဆဲး ကျိးဆဲးကျၢအဖိလစံဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီ။ မ့ၢ်တင်အရူဒိဉ်ဝဲလၢနကဘဉ်သ့ဉ်ညါဝဲဒဉ်တင်မၤသကိး အတင်ဟံးထွဲထီဉ်တဖန်ဖဲပုၤဂုၤဝီတင်ကစီဉ်အကွၢ်အင်္ဂါတဖန်အပူၤဒီးတင်ကတီၤသကိးလၢအ ထာဉ်န့းဖိဒိဉ်လၢအမတင်တင်ဝဲဒဉ်ပဒီပနာတင်ဖဲတင်မၤ၊ ပတင်ဖိတင်လံးဒီးနတင်ရူလီဉ်ဘဉ်ထွဲ ဒီးပဒီပနာ၊ ဒီးနသ့ဉ်ညါမၤနီဉ်ဝဲလၢပဒီပနာမတင်ဖိတဖန်တင်လၢနသကိးပဝးအဖိဒိဉ်အဂ့ၢ်န့ဉ်လီ။ နမ့ၢ်ဃုထာဟံးဖျါထီဉ်ဝဲဒဉ် Smithfield ဒ်နတင်ဖဲတင်မၤအလီၤ မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်ဃုထာနီၤလီၤဟံးဖျါ မ့တမ့ၢ် မၤသကိးတင်ဒီး Smithfield အတင်ဂုၤတင်ကျိၤန့ဉ်၊ နကဘဉ်ဖဲမတင်စံဉ်နီၤန့ဉ်လီ။ တၢ် သံကွၢ်ဘဉ်မၤဒီးပဖိလစံဉ်တဖန်အဂ့ၢ်အကျိၤဒီးတင်စူးကါဝဲဒဉ်တင်ဖိတင်လံးလၢပုၤအဂၤတ ဖန်ပၤဘဉ်ဝဲဒဉ်သ့ဉ်ညါတင်ကဘဉ်ဆုၢ်ဒီဝဲဆူ Smithfield သဲစးဂုၤဝီဝဲကျိၤ အအိန်န့ဉ်လီ။ နမ့ၢ်သ့ဉ်ညါဘဉ် တင်မၤအမၤသီဘဉ် ပုၤဂုၤဝီတင်ခွဲးတင်ယၢ် ကစီဉ်အဖိလစံဉ် မ့တမ့ၢ် တင်ဆဲး ကျိးဆဲးကျၢအဖိလစံဉ်အဂ့ၢ်န့ဉ် **ထံရီၤတမးန့ဉ် တဲဖျါထီဉ်** တက့ၢ်။

ဒဲထာဉ်တင်ဘဉ်ဘၢဒီးတင်ကဟုကယၢ်

ဒီဖျါပတင်ဖဲတင်မၤဝဲ Smithfield ဒီပနာ၊ အါတက့ၢ်ပနာလီၤစူးကါတင်ဂုၤန့ဉ်လီ၊ တင်ဂုၤတင်ကျိၤ လၢတင်ဟံးဖျါဝဲလၢကမ့ၢ်ကျိၤဘဉ်သးဒီးဒီပနာဒီးအတင်ဖဲတင်မၤတဖန်အဂ့ၢ်န့ဉ်လီ။ ပဝဲကိးဂၤ ဒဲပအိန်ဒီးမူဒါလၢပတဘဉ်နီၤလီၤဟံးဖျါဝဲဒဉ်တင်ဂုၤတင်ကျိၤတဖန်အံ့ဒီးပုၤလၢ Smithfield ဒီပနာအချၢတဖန်ဘဉ်မ့တမ့ၢ်ဘဉ်လၢပအိန်ဒီးတင်န့းခွဲးကပြဲဝဲဘဉ်ဝဲလၢတင်ဟံးဖျါထီဉ်ဝဲဒီးပုၤ အဂၤတဖန်ဒီပနာအဖိလစံဉ်ဟံးနီဉ်ဝဲအသိးန့ဉ်လီ။ တင်အံ့ပုၤန့ဉ်ဝဲဒဉ်ဒီးတင်ဒီးဒဲဒါတင်က ရၢကရိဒီးတင်ဖဲတင်မၤအဂ့ၢ်အကျိၤ၊ တင်ပုၤတင်ကလံးဒီးကျိဉ်စ့အဂၤတဖန်အဂ့ၢ်အကျိၤ၊ တင်ဂုၤတင်ကျိၤဘဉ်သးဒီးပုၤတုထုးထီဉ်တင်ဖိတင်လံးဒီးပုၤစူးကါတင်ဖိအဂ့ၢ်န့ဉ်လီ။

လၢတင်ဖဲမၤဝဲဒဉ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲကွၢ်တင်ဖဲတင်မၤဒဲညီန့ဉ်အသိး၊ ပကွၢ်ထွဲကတီၤစုၢ်ကီးဒီပနာပုၤမတင် ဖိတင်ဖဲတင်မၤကျိၤကျဲဒီးအနီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်ဒီနီၤအသိး၊ ဒီးပရဲဉ်ကျဲၤဝဲဒဉ်ပုၤလၢတင် ချၢအနီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်ဒီန့ဉ်သိးစုၢ်ကီးန့ဉ်လီ။ တင်ရဲဉ်ကျဲၤတင်ဂုၤထာဖိဉ်ဒီန့ဉ်သိးတဖန်ဒဲအ ကပြဲဝဲဘဉ်ဝဲအသိးလၢအဘဉ်တင်ပုၤဆုၢ်အီၤဒီဖျါသးစးတင်ဘျၢအကလုာ်ကလုာ်ဖဲတင်စံဉ်ညီဉ် တင်သ့အလီၤကစီဉ်လၢအလီၤဆီလီၤသးအပူၤဖဲပမဲးမတင်အလီၤဒီးပကျဲးစးလူၤဟံးမၤထွဲဝဲဒဉ် သဲစးတင်ဘျၢသ့ဉ်တဖန်န့ဉ်လၢလျှပ်ပုၤန့ဉ်လီ။ ဖဲတင်ဂုၤတနီၤနီၤအပူၤ၊ သဲစးတင်ဘျၢလၢတင် ဘဉ်မၤထွဲအီၤတဖန်တင်ရဲဉ်ကျဲၤဟံးလီၤဝဲဒဉ်အတင်ကွၢ်ထွဲပတီၤထီလၢအဘဉ်ထွဲဒီးတင်အကွၢ် အဂီၤလၢပဘဉ်ရဲဉ်ကျဲၤ၊ ဖဲမၤဒီးကွၢ်ထွဲကတီၤဝဲဒဉ်နီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်တီၤတီၤလီၤလီၤန့ဉ်လီ။ လၢတင်မၤလီၤတင်ဝဲဒဉ်တင်လူၤဟံးမၤထွဲတင်အပတီၤဒီန့ဉ်သိးတဖန်အဂီၤ၊ ပုၤမတင်ဖိခဲလၢလၢ အအိန်တင်လီၤတင်ကျဲ တပူၤလံာ်လၢ၊ အလီၤအိန်ဝဲလၢအကဘဉ်-

- ကွၢ်ဝဲဒဉ် “နီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်” ဖဲအတက့ၢ်လၢအလီၤဒိဉ်မးအပူၤ၊ လၢအပုၤန့ဉ်ဒီးတင်ဂုၤတင်ကျိၤလၢအဒူးန့ဉ်ဖျါထီဉ်တင် မ့တမ့ၢ် ဘဉ်ထွဲဒီးပုၤတဂၤလံာ်လၢအတင်အုဉ်သး (ဒီဖျါအမံး၊ အတင်အုဉ်သးနီဉ်ဂီၢ် မ့တမ့ၢ် တင်ဒူးန့ဉ်ဖျါအဂၤတဖန်အဂ့ၢ်ဒီးသန့) န့ဉ်လီ။

- တင်န့ဉ်လီၤမၤနီၤနီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်သ့ဉ်ထဲလၢနမ့ၢ်အိန်ဒီးတင်နီၤနီၤကစီဉ်ဒီးအလီၤ အိန်လၢနဘဉ်မတင်လၢအဖိးသဲစးဒီးမ့ၢ်ကျိၤဝဲကွၢ်တင်ဂုၤတင်ကျိၤအဂီၤန့ဉ်လီ။
- ကွၢ်ထွဲကတီၤတင်လၢတင်ဒီးသဲဒါဝဲဒဉ်နီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်လၢအလီၤမၤသ့၊ တင်စူးကါကမ့ၢ်တင် မ့တမ့ၢ် တင်ဟံးဖျါထီဉ်တင်၊ လၢအပုၤန့ဉ်ဒီဖျါ-
 - o တင်မၤစုၢ်လီၤတင်ထာဖိဉ်ဒီးတင်စူးကါဝဲဒဉ်နီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်-
 - o တင်ကွၢ်ထွဲကတီၤနီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်တဖန်န့ဉ်တင်ကအံးထွဲကွၢ်ထွဲဒီးသူးကျဲၤ အီၤဘဉ်ဂုၤတင်ဝီဒီးဘဉ်ဘဉ်ဘၢဘၢ၊ ဒီး
 - o တင်တဘဉ်နီၤလီၤဟံးဖျါ မ့တမ့ၢ် မၤအိန်ဖျါထီဉ်ဝဲဒဉ်နီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်ဆူပုၤ တဂၤလံာ်လၢအအိန်လၢတအိန်ဒီးတင်နီၤနီၤကစီဉ်ဒီးမၤတင်ဖဲသဲစးဒီးမ့ၢ်ကျိၤဝဲ ကွၢ်တင်ဂုၤတင်ကျိၤလၢတင်ဒီးန့ၢ် မ့တမ့ၢ် တင်န့ဉ်လီၤစူးကါဘဉ်ဝဲအဂီၤန့ဉ်လီ။
- ဒူးသ့ဉ်ညါ Smithfield သဲစးဂုၤဝီဝဲကျိၤ အခါစးတဘျီဃီဖဲလၢနသ့ဉ်ညါဝဲဒဉ်တင် ကမၤသးအဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် အိန်ဒီးတင်ဘဉ်ယိဉ်လၢဘဉ်သ့ဉ်ညါအိန်ဒီးတင်လုာ်သ့ဉ်ခါပ တင်တင်၊ တင်ကဲထီဉ်သတူၢ်ကလၢ မ့တမ့ၢ် တင်မၤဟးဂီၢ်တင်လၢအတဖိးသဲစး၊ တင်လီၤမၤ၊ တင်ဆီတလဲဘျီဘဉ်ကွၢ်တင်၊ တင်တနီၤနီၤကစီဉ်ဟံးဖျါထီဉ်တင် မ့တမ့ၢ် တင်တနီၤနီၤကစီဉ်လီၤစူးကါနီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်ကကထီဉ်သးသ့ဉ်ညါန့ဉ်လီ။

တင်ဘိးဘဉ်သ့ဉ်ညါအံ့မ့ၢ်တင်စူးကါဝဲဒဉ်မူဒါထဲသိးတုၤသိးလၢတင်ဘဉ်ယိဉ်အိန်ဝဲလၢတင် လုာ်သ့ဉ်ခါပတင်ကဲထီဉ်သ့ဝဲလၢတင်တဖန်ကဲဝဲဒဉ်နီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်လၢ Smithfield ကွၢ်ထွဲကတီၤ၊ ဆုၢ်ဃီဝဲဆူညါ မ့တမ့ၢ် မၤဝဲဒဉ်အကျိၤကျဲအဂၤတဖန်၊ ဒ်န့ဉ်သိးတင် ဟံးကဲစုၢ်ကီးနီၤကစီဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ်လၢအဘဉ်တင်ကွၢ်ထွဲကတီၤ၊ ဆုၢ်ဃီဆူညါ၊ မ့တမ့ၢ် တင်မၤကျိၤကျဲအဂၤတဖန်ဒီဖျါ ပုၤအဂၤလၢတင်ချၢတဖန်၊ ဒဲအမ့ၢ်ပုၤဆါတင်ဖဲ မ့တမ့ၢ် ပုၤရဲဉ်ကျဲၤမၤစုၢ်လီၤ လၢ Smithfield အခါစးန့ဉ်လီ။

နမ့ၢ်အိန်ဒီးတင်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ထွဲဒီးတင်ဂုၤထာဖိဉ်အတင်ဘဉ်ဘၢ မ့တမ့ၢ် တင်ဒီးသဲဒါအဂ့ၢ်၊ **ထဲဖျါထီဉ်** တဲဘဉ် ပုၤဆုၢ်ရဲဉ်ကျဲၤတင်မူဒါခိဉ် Smithfield သဲစးဂုၤဝီဝဲကျိၤ အပုၤခါစးတဂၤ မ့တမ့ၢ် ဟံးဂုၤဝီမတင်လၢကျဲအဂၤတဖန် ဟံးဖျါသး အိန်လၢ **ထဲဖျါထီဉ်** တင်သိဉ်တင်သီအံ့အဆၢ ပုၤန့ဉ်ဒီး တင်ကိးလီတစိဆူ တင်သကိးပဝးသနီဉ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤတက့ၢ်။

လၢတင်သ့ဉ်ညါအါထီဉ်တင်ဂုၤတင်ကျိၤဘဉ်သးဒီး Smithfield ကဟုကယၢ်ဝဲဒဉ်တင်ဂုၤထာဖိဉ် အတင်ဘဉ်ဘၢအကျိၤအကျဲဒဲလဲဉ်အဂ့ၢ်၊ ဝံသးစူးကါဘဉ်ဖဲပတင်ဘဉ်ဘၢအဖိလစံဉ်အ ပူၤတက့ၢ်။

ပပုၤတၢ်တဖၣ်

ပကျဲးစးဂဲၤလိာ်ဝဲလၢပပုၤတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်ပၤဆူညါကွၢ်ကွၢ်ဖဲပဖဲမၤတၢ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဒုးဆဲကလၢဝဲဒၣ်တၢ်ကျဲးစးဂဲၤလိာ်ဝဲန့ၣ်အဂီၢ်, Smithfield ပညိၣ်ပီၤလီၤဆီဒၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲ မၤစၢၤတၢ်မၤလိမၤဒီးဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အတၢ်ခွဲးဂ့ၤယၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဖဲခိၣ်ခိၣ်ဒူသဝီဖဲကီၢ်အမဲၤရဲကၤဂ့ၢ်ခိၣ်ဂ့ၢ်ယၢၤအပူၤ, ယုၢ်ဒီး Smithfield ပုၤမၤတၢ်ဖိအဖိဒီးအလံၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်, တၢ်ကျဲးစးသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် Smithfield အတၢ်ကျဲးစးဟ့ၣ်သးကညီၤတၢ်အကျါတခါန့ၣ်လီၤ.

ဒီပနံၣ်ဒီးအစီပနံၣ်အဒုတဖၣ်မၤသကိးတၢ်ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်သးကညီၤအတၢ်တီၢ်ကျဲၤအါမးအပူၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သးအိၣ်မၤစၢၤကလီၤတၢ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျၢတၢ်တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်မၤစၢၤပုၤသ့ၣ်ဝဲလီၤဒီး, Smithfield အတၢ်ဒုးထွဲပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤဒီးပုၤတၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်လၢတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲဒၣ်လီၤကဝီၤအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်သးဆၣ်ဝဲဒၣ် Smithfield မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်လၢအကဟ့ၣ် ကူၣ်ဝဲဒၣ် Smithfield's Charitable Giving Guidebook (တၢ်ဟ့ၣ်သးကညီၤအလံၤန့ၣ်ကျဲၤ) လၢတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤဒ်န့ၣ်သီးတဖၣ်အဂီၢ်ယုၢ်ဒီး Smithfield အ Corporate Affairs & Compliance Department (မ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ကူၣ်လံၤမၤကၤဒီးတၢ်အိၣ်လိးဝဲၤကျိၤ) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ယၢၤ

ဒ်ပယၢၤထီၣ်ဝဲဖဲ **ကဘျဲးပၤ 3** အပူၤအသိး, ပစူးကါ **တဲဖျါထီၣ်** လၢကတဲဖျါဒုးန့ၣ်ပၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲး အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးတၢ်ဟံးမ့ၢ်ဒါ လၢကတဲဘၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၤတၢ်သန့ၣ် ဘၣ်ဃးတၢ်သကံပဝးထီၣ်ရဲၤလၢတၢ်တုၤထီၣ်ဘး တၢ်အဂီၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်လၢဟံၣ်လီၤသးလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအပူၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အတီၤပတီၤတဖၣ်န့ၣ်အဂ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီးကျဲတဘျဲးဘိလၢန **တဲဖျါထီၣ်** တၢ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

1. ကတီၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤဆူန ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မ့ၢ်ဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် လီၤကဝီၤပုၤဂ့ၢ်ဝီမ့ၢ်ဒါခိၣ် တက့ၢ်. အါတက့ၢ်ဖဲတၢ်မၤသးအပူၤ, တၢ်အံၤကမ့ၢ်ကျဲၤအချုကတၢ်တဘိလၢအကျဲးဘၣ်လိာ် ဖိးမံစၢၤဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ်ယိၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စံးဆၢလၢမၤသးမံဘၣ်န့ၣ်သး မ့တမ့ၢ် တၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်သးလၢ တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တခါလၢကျဲၤအံၤအယီၤန့ၣ် နကၢ်ပြဲၣ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤ အီၤလၢကျဲပတီၤဆူညါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
2. ကတီၢ်သကိးတၢ်ဒီး နလီၤကဝီၤ Smithfield သဲစးဂ့ၢ်ဝီဝဲၤကျိၤ အပူၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါတဂၤ-

ကီၢ်အမဲၤရကၤ	လီၤတဲမိ- 1-757-365-3000	လီၤပရၢ- law@smithfield.com
ကီၢ်မိလဲၣ် (Poland)	လီၤတဲမိ- 22 2900033	လီၤပရၢ- prawnny@animex.pl
ကီၢ်ရိမ့ၤ (Romania)	လီၤတဲမိ- 0-800-800-053	လီၤပရၢ- office@smithfield.ro

3. နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဝဲဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲမၤစၢၤဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် နဆၣ်ခိၣ်ဃၢၤ/တၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါဝဲဖဲ **ကဘျဲးပၤ 13**, အပူၤန့ၣ်နကဘၣ်ဆဲးကျိးဝဲဒၣ်န့ၣ် ဆၣ်ခိၣ်ဃၢၤမ့ၢ်ဒါခိၣ်လၢနမ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် Smithfield အ Ethics Hotline (တၢ်သကံပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤ)ဖဲ **1-877-237-5270** တက့ၢ်.
4. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်သတူၢ်ကလၢ မ့တမ့ၢ် အဲၣ်ဒီးဒုးသ့ၣ်ညါနတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါဃုာ်မံဘၣ်န့ၣ်, ကိးဘၣ်ဖဲ Smithfield အ Ethics Hotline (တၢ်သကံပဝးသနီၣ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤ) ဖဲ **1-877-237-5270** တက့ၢ်. တၢ်ကိးတဲတၢ်ဖဲလီၤကျိၤအဂ့ၢ်အကျိၤတၢ်ဟံၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ညါအသိးဒီးတၢ်တဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဃုာ်မံသ့စ့ၢ်ကီၢ်, ဒ်န့ၣ်သိးနကိးတဲဘၣ်တၢ် ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢပုၤမံးဆၢလီၤကျိၤအအိၣ်ဒီးအါ, ပဘၣ်လီၤစၢၤနတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ဒုးဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤအဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်အီၤခဲလၢာ် လၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖျိ ဂ့ၢ်ကီၢ်အူလီၤကျိၤန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ယိၣ်ထံသ့ၣ်ညါအီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်-

နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒီးသဒါန့ၣ်လၢတၢ်မၤကဲၣ်ဆၢကျဲၤတၢ်အကလုာ်တမံၤလၢလၢအကဲထီၣ်သးဖဲနတၢ်သံကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢနစူးကါဝဲဒၣ်တၢ်အိၣ်ယၢၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်နမ့ၢ်ဃုထၢဟံၣ်ဖျါထီၣ်နတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အဂ့ၢ်, Smithfield သးခုစံးဘျဲးနလၢနသးအိၣ် **တဲဖျါထီၣ်** တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယုၢ်ဒီးနတၢ်မၤစၢၤဖဲတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဘျီဃီအပူၤ, ပတုၤထီၣ်ဘးဝဲဒၣ်ပတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်ဖဲအဂီၢ်သ့ဝဲလၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အလုာ်လၢအတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤကျၢၢ်တၢ်

ပဲခဲလၢၣ်ပအိၣ်ဒီးပမူပဒါလၢတၢ်မၤသကိးတၢ်လၢပကၢၣ်ဂ့ၢ်မၤတဖၣ်ဒီးလူၤပိၤမၤထွဲဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးသဲစးတၢ်ဘျုးတဖၣ်အံၤလၢပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတၢ်လၢလၢအတမၤလၢပုၤအမူဒါတဖၣ်တၢ်ဟံးဂ့ၢ်ပိၤအိၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအကျဲသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးန့ၣ်သိးတဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဘၣ်ပၣ်ပုၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးတၢ်ဆိကတီၢ်ကွၢ်လၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်စူးကါဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤဒီး Smithfield ဝဲကျဲၤခဲလၢၣ်, ဝဲဒုတဖၣ်ဒီးထံဂ့ၢ်ကီၢ်ဂၤ မ့တမ့ၢ် ထံလီၤကီၢ်ပူၤဒိပနံၣ်အဒုတဖၣ်, ဒ်န့ၣ်သိးပုၤဖဲးယုၢ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤဘျုးလီၤယုၢ်စ့ဖဲ Smithfield အပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်အထိးနီၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် တၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤမူဒါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပၤဆုၤမုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးအလုၢ်အလၢတဖၣ်အံၤတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤအိၣ်ဖဲးသဲစးဒီးတၢ်မုၢ်လၢၣ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်ကစူးကါဝဲလၢပုၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်ဖဲလၢအဖဲးမၤဝဲဒၣ် Smithfield ဒိပနံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမံၤညါ, တၢ်သိၣ်တၢ်သီတနီၤနီၤ (ယုၢ်ဒီးတၢ်ဒိသဒါဝဲဒၣ်ဒိပနံၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးအတၢ်စုၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤတဖၣ်န့ၣ်) တၢ်ဆဲးမၤဝဲဒၣ်တၢ်အာၣ်လီၤဖဲလၢပုၤတၢ်ဂၤလၢအဟးထီၣ်ကွၢ်ဖဲ Smithfield တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤ, လၢအတၢ်သးအိၣ်ဟးထီၣ်မုၢ်ဂ့ၢ်, တသးအိၣ်ဟးထီၣ်မုၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်သးဒီးတၢ်ဘၣ်လူၤပိၤမၤထွဲဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤဒဲလဲၣ်အဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သးကျဲၤပၤဆုၤတၢ်အဂၤတဖၣ်ဒဲလဲၣ်အဂ့ၢ်, နကဘၣ် **တဲဖျါထီၣ်** တဘျီယီန့ၣ်လီၤ.

သဲစးတၢ်ဘျုးမုၢ်သဘံၣ်ဘျုးလီၢ်အသးဒီးဖိလစံၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖျိတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်, နကဘၣ်လူၤပိၤမၤထွဲဝဲဒၣ်သဲစးတၢ်ဘျုး, ဘၣ်ဆၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤပုၤစူးကါတၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ဖိလစံၣ်သဘံၣ်ဘျုးလီၢ်သးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်, နကဘၣ်လူၤပိၤမၤထွဲဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လီၤ.